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NEREDI SO SE ZAČELI V PONEDELJEK V GDANSKU

DEMONSTRACIJE IN OSTRI SPOPADI 
V BALTSKIH MESTIH NA POUSKEM
Predsednik vlade je sporočil, da je bilo 15 mrtvih in na stotine ranjenih - Poljske 
oblasti pripisujejo krivdo provokatorjem, ki naj bi izkoristili nezadovoljstvo 
delavcev v ladjedelnicah - CGIL in CISL izražata solidarnost s poljskimi delavci

. VARŠAVA, 17. — V poljskih baltskih mestih Gdansku, Gdinji, 
7,Potu in Sčečinu je prišlo tudi po uradnih poljskih vesteh v zad- 
!j||h dneh do velikih demonstracij in spopadov s policijo in vojsko. 
°l°žaj v teh mestih je še vedno nejasen, ker ne prihajajo iz teh 

""tl dejansko skoraj nebene vesti, razen tistih, ki jih objavljajo 
Obiske oblasti, radio, poljska tiskovna agencija in poljski časopisi.

Predsednik vlade Cyrankiewicz 
* nocoj govoril po televiziji in izja- 
I ' da so bile varnostne sile med 
l0redi v zadnjih dneh prisiljene 
“Porabljati orožje. »Bilo je 15 
JOvih in več sto ranjenih«. Cyran-
'®vvicz je nato pojasnil, da se iz 

J,8di niso omejili na področja 
danska, marveč so se raztegnili 

"dl na Sčečin. Hkrati je predsednik 
/*de dejal, da «Sovražne sile sku- 
Sa*> ustvariti nova žarišča anarhije 
J dezorganiziratd delo v podjetjih 
? življenje v državi. Anarhisti, hu- 

in sovražniki socializma*, je 
jualjeval Cyrankiewicz, «so v 
jdansku in Gdinji tudi streljali proti 
»lakom in policiji*.

, Nocoj je bilo v Varšavi objav- 
|r®o uradno sporočilo, ki pravi, da 
I" Poljska vlada, v zvezi z neredi 

Gdansku, pooblastila milico in 
JjjNčno policijo, da lahko upo- 
•azijata orožje proti katerikoli o- 
J®*. ki bo uporabljala silo. Ta vlad- 
} odlok je podpisal predsednik vla- 
?. Cyrankiewicz in ga je nocoj 
Plavila tudi poljska televizija.
Poleg tega vladni odlok zapove

di6 varnostnim organom in dru- 
r® organom, ki sodeluje.jo z var
nimi silami, naj takoj sprejme- 
JtUkrepe za vzpostavitev javnega 
Jj* in naj preprečijo nasilje. Hkra- 
. vladni odlok daje navodila vsem 
javnim ustanovam, naj podpre- 
. oblasti javne varnosti pri izvrše- 

iu njihove naloge. Končno vlad- 
J®dlok poziva prebivalstvo, naj 
J°fuje.jo vse predpise državnih 
§wov, da se zagotovi javni red. 

/oljska tiskovna agencija »PAP*
^ Rjavila sporočilo, v katerem 
(T* med drugim, da j» prišlo 
iti *n ib. decembra v Gdan-
i?. do hudih incidentov. »Izkori- 

položaj, ki se je ustvaril 
■ j® delavci gdanske ladjedelnice, 
,®9stolovci in huligani, ki nimajo 

EjUpnega z delavskim razredom. 
ll®u in zažgali nekaj javnih po
lj/1!. in oplenili na desetine trgo- 
jJJ' Umorjeni so bili funkcionarji 
k®6 varnosti, ki so posredovali. 
g°6o ljudi je bilo ranjenih in so 
(^odpeljali v bolnišnice. Med spo
li /. ki so jih povzročili huligani, 

Odo Jest oseb ubitih in na de 
2*? ranjenih*. Poročilo agencije 

->6 pravi, da so oblasti opozo- 
ioda bodo z največjo odločnostjo 
V^Pde proti katerikoli kršitvi jav- 
isja reda in obliki protidržavne 
>osti.

Ij, je agencija «PAP» sporoči
lu'3 ie v Gdansku mirno in da so 
i, Ku dela za popravilo škode, «ki 
1^1° napravili vandali*. Agencija 
ijj:1 dalje, da železničarji poprav- 
(jT Slavni kolodvor, ki je bil se- 
H i da je velik del trgovin odpr- 
bj lT| da se je normalizirala oskr- 
Jjj^sta. Poleg tega agencija do- 
4/ da prebivalstvo noče imeti nič 
tJj-^Sa z ljudmi, ki so povzročili 
\ J6, in da je sprejelo vse skle- 
t^nlasti za vzdrževanje reda in 
bivanje zakona. Agencija pravi 
Ul/ da so se med incidenti prija- 
?i ..Prostovoljne skupine delavcev 
t^tudentov za zbiranje in iskanje 
urjenega blaga in da so mnoge 

e Ponudile kri za žrtve imcaden-
■j,

d)U so uradna sporočila poljskih 
in tiskovne agencije o krva- 

SiuJPopadih v Gdansku, Gdinji in 
Glede Ščečina pa so vesti 

swpe; samo predsednik vlade 
kievvicz je povedal, da so se 

^ *nti raztegnili tudi na to mesto. 
^ Stockholma poročajo, da je da- 
* v**i tajnik švedske ambasade 
S v av* Ears Berqvist, ki je da- 
1^ ‘JUtraj dobil dovoljenje, da obi-

trgovin, ter da obstaja nevarnost, 
da bodo demonstranti ponovno na
padli policijo.

Sinoči je poljska televizija pred
vajala kratek film o neredih v 
Gdansku. Videti je bilo številne po
žare, zažgane avtomobile, tramvaje, 
avtobuse in tovornjake. Poleg tega 
je bilo bo ulicah še mnogo druge

ga materiala. Televizija je pokaza- | Gdanska demonstrirat okrog 500
la popolnoma oplenjen in uničen 
supermarket. Danes zjutraj je ra
dio v Gdansku sporočil, da v treh 
mestih ob Baltiku vlada še vedno 
policijska ura od 18. do 5. ure.

Medtem ko uradna sporočila go
vorijo, da so provokatorji in huli
gani izkoristili nezadovoljstvo de
lavcev v gdanskih ladjedelndach, 
zahodne agencije poročajo, da je 
prišlo do demonstracij predvsem 
zaradi podražitve živil in drugega 
potrošnega blaga. Po teh vesteh je 
v ponedeljek šlo najprej na ulice
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VČERAJ SO POKOPALI UBITEGA ŠTUDENTA

V Milanu enourna stavka 
zaradi sobotnih incidentov
Nadaljuje se preiskava sodnih oblasti - Sožalje Saragata

MILAN, 17. — Danes so v kraju 
Pescasseroli pokopali študenta Sal
tarellija, ki je umrl v soboto med 
demonstracijami, ko ga je policijska 
solzilna bomba zadela v prsi in mu 
poškodovala srce. Mladenič je bil 
rojen v Pescasseroliju, kjer ga je 
spremil na poslednji poti ves kraj. 
Za krsto so nosili dva rdeča ven
ca: italijanske komunistične parti- 
,e in internacionalistiične komunistič
ne partije.

Predsednik republike je izrazil 
družini mrtvega študenta svoje glo
boko sožalje in polno zaupanje v 
sodne oblasti glede preiskave.

Predsednik republike pa v širšem 
okviru obsoja ilegalne pobude in 
akte nasilja, do katerih prihaja že 
dalj časa v Milanu ter se strinja 

vlado, da je treba odkriti in one
mogočiti nedemokratične centrale, 
ki delujejo z odkritimi nameni sa
botirati družbeno ureditev, ki teme
lji na svobodi in na demokraciji.

Milanski delavci bodo jutri stav
kali eno uro v znak protesta zaradi 
incidentov, do katerih je prišlo v 
soboto v Milanu. Med stavko, ki so 
,o enotno proglasile sindikalne or
ganizacije, bodo priredili skupšči-

NltL^an8k> P° telefonu sporočil 
^ J5' radijski postaji «SR», da je 
it h?anes v mestu vse mimo in da 
til. Ulicah mnogo tankov, oklep
ni j in vojakov. Dodal je, da 
'i qi.e milica preprečila potovanje 

medtem ko pa mu ni bilo 
C .Priti v Gdansk. Švedski diplo- 
^ izjavil, da je bilo v Gdan- 
ttJ hitiogo stavb zažganih in so 
^trgovin zlasti z živali oplenili, 

agencije poročajo, da so
V po začetku demonstracij 
{O8". Gdinja in Sopot še vedno 
a dK°tna izolirani od ostalega de-

e' Prekinjeni so vsi letal- 
med Varšavo in Gdanskom, 

Ste , di vse telefonske in telex 
Sv) ' * diplomatskih krogih v Var 
*Vr?° 'zjavili, da medtem ko se 
^Gdansku vrnil mir, je v Gdinji 

t>09j Se vedno napet.
^Vesteh zahodnih tiskovnih a- 
^J', je prišlo v sredo zvečer na 
'%jNu Gdanska do mnogih po 
n J® spopadov. To vest je sporo 
l/ /'Sobni dopisnik švedskega li- 
V/fNion Bladet*. ki je ustavljen 
'ŠKj® z drugimi tujimi novinarji
V aPsku, sto kilometrov od Gdan- 
Jt ta8v«dski časnikar je sporočil, 
n u .^kateri člani milice izjavili,

ne na delovnih mestih. V poročilu 
sindikalnih organizacij je rečeno, da 
imajo delavci pravico javno in mir
no manifestirati svoja politična in 
sindikalna stališča in to tudi glede 
mednarodnih vprašanj svobode, de
mokracije in miru. V poročilu je 
nadalje rečeno, da je policijska in
tervencija na veliki protifrankistič- 
ni sobotni manifestaciji zahtevala še 
eno žrtev ter da so sindikalne orga
nizacij« odločene, da bodo zaivmiie 
vsak poskus represij in v tej zvezi 
resno opozarjajo reakcionarne in fa
šistične sile. Končno se zahteva, da 
so policijske sile med manifestaci
jami razorožene.

Pomočnik državnega pravdnika 
dr. Viola, ki vodi postopek o smrti 
študenta Saveria Saltarellija, je vče
raj podrobno pregledal kraje, kjer 
se je vršila manifestacija ter pred
vsem natančno proučil sledove na 
zidovih, ki so jih pustile solzilne 
bombe, ki jih je izstrelila policija. 
Iz zidu so izrezali tudi tram, na 
katerem so vidni znaki krogle. Sod
ne oblasti so sestavile dolg seznam 
oseb, ki so bile posredno ali nepo
sredno vpletene v sobotne incidente 
in ki jih bodo zaslišali.

študentov in pristaniških delavcev. 
Demonstracija naj bi bila mirna, 
dokler ni vmes posegla milica, da 
bi obvarovala red.

Dogodki na Poljskem in žrtve med 
delavci so napravili globok vtis tu
di v Italiji. Danes sta se sestali 
tajništvi CGIL in CISL. Tajništvo 
UIL je bilo odsotno, ker pripravlja 
zasedanje glavnega odbora sindika
ta. Po sestanku sta bili objavljeni 
dve sporočili. V orvem je med dru
gim rečeno: «V zvezi z žalostnimi 
dogodki, ki so se v prejšnjih dneh 
pripetili na Poljskem, zvezni tajni
štvi CGIL in CISL izražata obsod
bo in protest italijanskega sindikal
nega gibanja za nastali položaj, ki 
jasno dokazuje nezadostni razvoj 
neposredne demokracije in avto
nomne vloge sindikata. Zvezni taj
ništvi izražata poljskim delavcem 
najgloblje sožalje italijanskih delav
cev in vsega delavskega razreda Li 
se obvežujeta. da bosta dali o> 
budo za popolno poizvedbo o ome
njenih dogodkih, da bosta lahko 
nato dali točno oceno glede odgo
vornosti. Tajništvi pozivata italijan
ske delavce, naj na delovnih me
stih razpravljajo o teh dogodkih in 
naj izrazijo svojo solidarnost polj
skim delavcem.

Tudi tajništva kovinarskih sindi
katov UIL, CISL in CGIL so obja
vila glede dogodkov v treh polj
skih mestih skupno poročilo. V njem 
tri sindikalne organizacije odločno 
obsojajo katerikoli oborožen poseg 
policije za zadušitev delavskih de
monstracij. Tajništva ugotavljajo, 
da to, kar se dogaja na Poljskem, 
«daje vsaj slutiti, da poljske de
lavske množice niso soudeležene pri 
odločitvah javne oblasti. Poleg tega 
ugotavljajo, da tudi poljski sindika
ti nimajo svoje vloge pri obrambni 
koristi prizadetih delavcev, kar iz
raža tudi nezaupanje do krajevnih 
oblasti, ki bi morale neposredno iz 
ražati težnje in voljo večine prebi
valstva.

Pollttonii urad KPI Je danes ob
javil sporočilo, v katerem izraža 
«zaprepaščanost In obžalovanje za 
žrtve neredov na Poljskem* in ob
žaluje «da je prišlo do tako resne 
gospodarske krize In do uporabe 
orožja*.

«0 vzrokih tako resnega gospo
darskega položaja in ukrepih za

mimimmiiiimiim

njegovo rešitev — je rečeno v spo
ročilu — je treba primemo raz
pravljati z delavci in njihovimi or
ganizacijami. Ce tega ni, se odpre 
pot tudi delovanju sovražnim si
lam socializma*.

Socialdemokratski poslanci Or
landi, Reggiani in Avarardi so po
slali predsedniku vlade in zunanje
mu ministru vprašanje, v katerem 
pravijo, ali se jim ne zdi primer
no, da bi izrazila obžalovanje in 
razočaranje italijanskega naroda 
pred ostro represijo na Poljskem, 
kjer je bilo prelite toliko delavske 
krvi.
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TRADICIONALNE ČESTITKE OBLASTI

Sprejemi pri predsedniku republike 
ob zaključku letošnjega leta

Vodstvo PSI ostro obsoja ravnanje policije v Milanu in 
zahteva reformo RAI-TV - Zaključene splošne stavko za reforme

RIM, 17. — Predsednik republike 
Saragat je danes dopoldne sprejel 

Kvirinalu najvišje predstavnike 
oblasti, ki so mu izrekli tradicional
na voščila ob zaključku leta. Ob 10. 
uri je Saragat najprej sprejel biv
šega predsednika republike Gron- 
chija, nato pa predsednika senata 
in poslanske zbornice Pertinija in 
Fanfanija, predsednika vlade Co- 
lomba, vse ministre in podtajnik0, 
predsednika ustavnega sodišča in 
končno člane vsedržavnega sveta 
za gospodarstvo in delo.

Popoldne je predsednik republike 
sprejel v Kvirinalu predstavnike i- 
talijanskega tiska in tuje časnikar
je, ki so akreditirani v Italiji. Na 
pozdravne izjave je Saragat odgo
voril, da so mu novinarji simpatič
ni in da zelo ceni vlogo tiska, čas
nikar ima v družbi poseben pomen 
družbene vesti, saj časnikar razši
ri to, kar je ljudstvo sposobno iz
raziti. Zaradi tega morajo tudi čas
nikarji ljubosumno čuvati svojo svo
bodo.

Saragat je nato vrnil obisk v po
slanski zbornici in v senatu, kjer so 
bile krajše svečanosti s priložnost
nimi govori predsednikov obeh zbor
nic parlamenta in z odgovorom pred 
sednika republike.

Poslanska zbornica se je včeraj 
in danes ukvarjala s tremi vpra 
šanji: danes so odobrili začasni 
proračun za prihodnje finančno le
to, tako da mora parlament odo
briti dokončno proračun do 30. apri
la; nadaljevali so razpravo o pake 
tu za Južno Tirolsko in obravnavali 
so pogodbe za kmete. V senatu se 
je nadaljevala razprava o statutih 
dežel.

Danes se je sestalo vodstvo socia
listične stranke in je tajnik Manci
ni poročalo o političnem položaju. Iz
razil je zaskrbljenost stranke in Ši- 

j. ‘■'Kateri ciant milice izjavni, rokih krogov javnega mnenja žara 
toT“>lo v spopadih zažganih mno- di napadov skrajno desničarskih sil 

V'0thobilov in oplenjenih mnogo do katerih je prišlo v Trstu, Bari

ju, Vareseju in Milanu. Mancini je 
tudi izrazil obžalovanje zaradi smr
ti študenta Saltarellija. To se ni 
zgodilo slučajno, kot so najprej tu
di odgovorni krogi trdili in je tre
ba tudi to plat zadeve razjasniti. 
Resnost položaja predvsem zahte
va, da se vse povsem pojasni in da 
se udari po centrih nasilja in da 
se onemogoči delo skrajno desničar
skih organizacij.

Tajnik PSI je nato govoril o re
formah in je v tej zvezi omenil 
obveznosti vlade ter da je prišlo 
do zamud zaradi težav okrog vlad
nega dekreta o gospodarstvu. Se 
daj je treba postopek pospešiti in 
bi lahko na primer reformo o sta
novanjih že predali v razpravo par
lamentu. saj je predlog že izdelan.

Med razpravo je namestnik tajni
ka Mosca dejal, da so milanski do
godki resno opozorilo, da mora vla
da preučiti položaj policijskih kor
pusov in karabinjerjev v Milanu. 
Preveč je bilo dogodkov, zaradi ka
terih ni pravega zaupanja v te 
korpuse, saj se javna varnost ved
no pojmuje na tak način, da se s 
silo napade vsaka delavska ali štu
dentska manifestacija. Istočasno pa 
se z ničemer ne skuša zatreti raz
ne odkrito izzivalne skupine, ki so 
na razne načine po vojaško ureje
ne v okviru fašističnih organizacij. 
Tudi notranji odnosi med policisti 
v Milanu vzbujajo zaskrbljenost, 
saj je prišlo do uporov v policij
skih kasarnah.

Vodstvo PSI je sprejelo tri reso
lucije: o Poljski, o nujnosti reforme 
RAI-TV, tako da bo v večji meri 
postala ustanova javne koristi in 
o politčnem položaju.

V preteklih dneh je zasedalo vod
stvo KD, ki je obravnavalo refor
mo zdravstva in bi morali jutri na
daljevati z razpravo o ukrepih v 
korist Juga. Sedaj so vrstni red 
spremenili in bodo v ponedeljek ob
ravnavali politični položaj v Italiji. 
Pri tem gre za nova notranja tre
nja v stranki, ki so prišla do iz

raza na seji posvečeni reformi 
zdravstva.

Včeraj so se zaključile splošne 
stavke o reformah, ki so jih pro
glašale vse tri sindikalne konfede
racije, da opozare vlado na resno 
zavlačevanje reform in ki istočasno 
zahtevajo, da se pričnejo obravnava
ti tudi reforme prometa, ukrepa za 
jug, davčna reforma in ukrepi za 
kmetijstvo.

Stavke so bile v deželnih okvirih 
in so se pričele 10. decembra na 
Siciliji. Najveojd obseg so imele 15. 
decembra, ko je bila štiriuma stav
ka v enajstih deželah in so želez
ničarji za tri ure ustavili pox»met. 
Zadnji dve stavki sta bili včeraj 
v Piemontu in Val d’Aosti.

Vsedržavne sindikalne organiza
cije so potrdile, da bodo uslužben
ci ENEL, občinskih, električnih pod
jetij in lastnih obratov za proiz
vodnjo električne energije stavkali 
štiri ure 22. decembra. Stavko so 
proglasili, ker niso bili sprejeti 
zakonski ukrepi za ureditev pokoj
nin in je prišlo do sporov pri iz
vajanju delovne pogodbe.

PO DESNIČARSKIH IZPADIH PROTI SLOVENCEM V AVSTRIJI

Delegacij a koroških Slovencev 
danes pri kanclerju Kreiskem

Koroška deželna vlada za dobre sosedske odnose s Slo
venijo in proti zastrupljanju ozračja na Koroškem

LJUBLJANA, 17. - Današnje «De- 
lo» objavlja iz Celovca sledeči čla-

cRazbijaski poizkus v Heimatdien- 
stvu zgoščene nemškonacionalidic- 
ne desnice na dvoiezičnem avstrij
skem Koroškem obuditi mednacio
nalna trenja ter ob pričakovanih 
protestih matičnega naroda z nji
mi izigrati notranje politične sile, 
da zaloputnejo vrata še odprtim 
možnostim gospodarskega in druge
ga sodelovanja s Slovenije oziroma 
Jugoslavijo s to mejno deželo, kot 
kaže, propada na vsei črti.

Po deželnem glavarju in prvaku 
socialistov Hansu Simi se je «ek?Jre- 
mistom* na minuli seji vlade so
glasno odrekla tudi uradna Koro
ška. V vladi sta poleg petih soda

ke, ki je neposredno pred zase
danjem vlade prvič pritegnila k 
predhodni konzultaciji v svoiem klu
bu parlamentarcev tudi predsedni
ka narodnega sveta koroških Slo
vencev dr. Vospernika.

Izvedelo se je, da se bo ta no
vost utrdila v praksi tudi poslej 
in bo tako nedvomno vsebinsko opla
jala manjšinske razprave tudi me
ščanski desniti. V klubu sociali
stičnih poslancev ima Slovenec Han
si Ogris že svoj legalni sedež.

«Hotenja čezmerne večine koro
škega prebivalstva težijo za miro
ljubnim sožitjem vseh Korošcev in 
k pozornosti do pravic slovenske 
manjšine ter poglobitvi prijateljske
ga vzdušja v politiki dobrososed
skega sodelovanja s Slovenijo in

listov tudi dva člana ljudske stran-1 Furlanijo - Julijsko krajino. To bo
......... umnimi!....... immmmmmimmmmmmmimmimmmmmm.......mnill...... ... ...............................................................mimmmmmmimi

VOJAŠKO SODIŠČE V BURGOSU JE BAJE ŽE IZREKLO RAZSODBO

Španska vlada bo danes sklepala 
o usodi baskovskih rodoljubov

Frankistična parada v Madridu - Demonstracije Francovih pri
stašev tudi pred italijanskim poslaništvom - Protest Pabla Picassa

MADRID, 17. — Jutri bo verjetno ključni dan, ko bo podla 
dokončna odločitev o usodi šestnajstih baskovskih rodoljubov, ki jim 
je sodilo vojaško sodišče v Burgosu. V pričakovanju objave razsodbe 
krožijo v Madridu vsakovrstne govorice, ki jih je težko, če ne celo 
nemogoče, preverjati. Omeniti pa moramo vsaj tiste »neuradne vesti«, 
ki se zdijo najbolj utemeljene.

V Madridu vlada prepričanje, da
je vojaško sodišče v Burgosu že 
izreklo svojo razsodbo pred nekaj 
dnevi, da pa jo bodo objavili šele 
jutri zvečer ali v soboto, po jutriš
nji seji španske vlade. General 
Franco bo jutri poslušal mnenja 
svojih ministrov, ki so, kot kaže, 
precej deljena, nato pa bo odločal. 
Med opazovalci prevladuje mnenje, 
da razsodba vojaškega sodišča pred
videva najmani dve ali tri smrtne 
kazni, da pa bo Franco na smrt 
obsojene pomilostil.

Postavlja se seveda vprašanje, 
čemu to čakanje, ko pa je raz
sodba že pripravljena? Razlogov je 
več: zahodni politični opazovalca na 
vajajo vsaj tri vzroke te neobičaj
ne zamude.

Prvi razlog je v dejstvu, da se 
hoče Franco, preden bi sprejel 
dokončno odločitev o usodi baskov
skih rodoljubov, posvetovati s čla
ni vlade, kot predvideva tudi špan
ski zakon, čeprav je .jasno, da ima 
general zadnjo besedo. Španska 
vlada se redno sestaja vsak petek, 
Franco pa ni hotel sklicati izredne 
vladne seje, da bi ne dal vtisa, 
da je proces v Burgosu spravil nje
gov režim v težave. Izredno skli
canje vlade bi v bistvu potrdilo 
govorice, ki so krožile v preteklih 
dneh in po katerih naj ba bila 
mnenja v vladi, kot tudi v vojaškem 
aparatu, skrajno daljena.

Zamuda v objavi razsodbe je tu
di omogočila fašističnemu režimu, 
da je nekako vsaj delno absorbiral 
proteste španskega in svetovnega 
javnega mnenja, istočasno pa pri
pravil nekakšno propagandno pro
tiofenzivo, katere zgovoren primer 
je današnja masovna frankistična 
manifestacija v Madridu, h kate
ri se bomo še povrnili.

Končno — in to ie tretji raz
log zamude — ni frankistieni re
žim še objavil razsodbe, da bi 
lahko pripravil policijske ukrepe, 
ki so potrebni, da bi v kali zatru 
reakcije, ki jih bo razsodba ned 
vomno povzročila v vsei Španiji. 
Kot je znano, srne policija i» 
uvedbi izjemnega stanja aretirati 
kogarkoli brez pooblastila sodišča 
ter ga držati v priporu za ne
omenjen čas. Policija ima torej 
proste roke, da s svojimi bru
talnimi metodami, ki so prišle do 
izraza tudi na procesu v Burgosu, 
onemogoči vsakršno najmanjše zna
menje kritike do početja franki 
stične vlade.

Kot smo omenili, so frankistične 
organizacije priredile danes v sre
dišču Madrida manifestacijo, ki se 
je je udeležilo okrog sto tisoč oseb

in ki ji je prisostvoval sam Franco 
s španskim prestolonaslednikom Jua
nom Carlosom. Vse madridske to
varne in urade so zaprli opoldne, 
da bi omogočili ljudem, da bi se 
udeležili manifestacije.

Franco je prisostvoval zborovanju 
na balkonu svoje palače, medtem 
ko je množica, v kateri so pre
vladovali priletni možje in ženske, 
vzklikala razna gesla, kot so «Živ|o 
Franco*, cArriba Espana* in po 
dobno. Zanimivo .je. da je Franco 
zadnjič prisostvoval masovni ma
nifestaciji pred štiriindvajsetimi le
ti, 6. decembra 1946, ko je na
stal spor med Španjo in OZN.

Pred zborovanjem, ki je bilo na 
cPlaza de Oriente*, je bila v ne
ki cerkvi maša za tri moške, ki

pa je del množice demonstriral 
pred veleposlaništvi nekaterih držav, 
ki so se zavzela za baskovske ro 
doljube. Nekaj minut so se demon
stranti ustavili pred italijanskim 
poslaništvom in razbili steklo vhod
nih vrat Demonstracije so bile 
tudi pred uradi plovne družbe «Ita- 
lia», italijanske turistične ustano
ve ENIT ter pred francoskim in 
ameriškim veleposlaništvom.

Franco skusa torej dajati vtis, 
da ima za sabo špansko ljudstvo, 
dejstvo pa .je, da .je najboljši del 
Španije, delavci, študentje in in
telektualci, proti frankističnemu re
žimu. Po protestu 300 intelektualcev, 
ki so se v znamenje protesta zapr
li v opatijo v Montserratu, se je 
danes oglasil proti procesu v Bur
gosu tudi najvidnejši predstavnik 
španske kulture. Pablo Picasso. Sli
kar je zahteval, nai oblasti odpo
vedo svečanost ob jutrišnji otvorit
vi muzeja v Barceloni, ki bo no
sil Picassovo ime. Picasso, ki je 
daroval mestu zbirko svojih del, 
je napovedal, da bo dar preklical, 
če ne bodo upoštevali njegove želje.

naj bi jih ubili pripadniki ba
skovske organizacije ETA. Nato
amiiiiiiiiraiuimiiiiiiiiiuiiMiiiiiiiiiiiiiiiiiutiiiiiiHiiMiiuuniiiiHiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiioimiiiiiiitiMiiiiiii

Posvetovanje ZIS o osnovah 
družbeno-gospodarske politike
Posvetovanja so se udeležili zastopniki republiških in po
krajinskih izvršnih svetov in zvezne gospodarske zbornice

(Od našega dopisnika)
BEOGRAD, 17. — Zvezni izvršni 

svet je na današnjem posvetoval
nem sestanku skupno z zastopniki 
republiških in pokrajinskih izvršnih 
svetov in zvezne gospodarske zbor
nice nadaljeval z usklajevanjem 
stališč o osnutku resolucije o o- 
snovah družbeno - gospodarske po
litike v prihodnjem letu in o bilan
cah zveze. Na sestanku je bilo do 
sežeoio načelno soglasje o slede
čem:

Dokončno besedilo osnutka reso
lucije o osnovah družbeno - gospo
darske politike v prihodnjem leto 
mora upoštevati rezultate današnje 
razprave.

Sredstva in obveznosti zveze tako 
imenovanih izvenproračunskih in 
proračunskih postavk bodo prene
sena na pokrajine in republike. Do
govorjen je bil tudi način prenosa. 
Iz zveznega proračuna bo v bodo
če finansirano samo delo organov 
zveze, potrebe JLA in dotacije ne
razvitim področjem.

Viri dohodkov zveznega prora
čuna bodo prispevki republik, po
krajin, carine in konzularne pri
stojbine.

Izvenproračunska bilanca bo po
stopoma odpravljena. Na republike

a..... ........ .............. ................ i......... ........ ................................................. m....... ....................................... .
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Poslanec Skerk obrazložil 
zakon o pravicah Slovencev

Obravnaval je tudi skupno spomenico Slovencev ter 
zahtevo, da sprejme Colombo delegacijo Slovencev

Rim, 17. — Slovenski poslanec 
Albin škerk je včeraj zahteval v 
poslanski zbornici, da se preda nje
gov zakon o priznanju nacionalnih 
pravic in o obrambi slovanske na
cionalna skupnosti v deželi Furlani
ji - Julijski krajini v razpravo v 
pristojno komisijo. Ob tej prilož
nosti ja govoril deset minut in je

konskega načrta. Med njegovim go
vorom so ga grobo prekinili mi- 
sovcl In zlasti misovca Manco in 
Caradonna. škerk je ostro odgovoril 
in je opozoril na kriminalne odgo
vornosti failstov na ikodo Sloven
cev. Slovenski poslanec je tudi o- 
brazložil spomenico, ki so jo pod
pisali politični predstavniki vseh

obrazložil osnovno značilnosti za- Slovencev In ki zahtevajo ,da jih

sprejme predsednik vlade Colombo. 
Končno je obsodil zadnje faiistlčne 
izgrede v Trstu in podčrtal, da je 
vse triaiko prebivalstvo te izgre
de obsodilo.

Zahtevo poslanca so odobrile vse 
skupine z izjemo misovcev. O go
voru poslanca bomo ie podrobneje 
poročali.

in pokrajine bodo prenesena vsa 
sredstva ih obveznosti, razen skla
da za razvoj nerazvitih področij 
in investicijske obveznosti v Črni 
gori in Makedoniji.

Zastopniki republiških in pokra
jinskih izvršnih svetov soglašajo s 
stališčem zveznega izvršnega sveta, 
da se do sprejema trajnih sistem
skih rešitev ne dovoli povečanje 
cen.

B. B.

Moro se je vrnil 
iz Velike Britanije

RIM. 17. — Zunanji minister
Aldo Moro se je popoldne vrnil v 
Rim s tridnevnega obiska v Ve
liki Britaniji, kjer je imel politič
ne razgovore z zunanjim mini- 
strom Douglasom Homom, načelni
kom britanske delegacije za poga
janja o vključitvi v EGS Rippo- 
nom, predsednikom vlade Heat- 
hotn ter liderjem opozicije Wiiso- 
nom.

RIM, 17. — Predsednik vlade Co
lombo je danes sprejel novega 
predsedniba družbe Mootedison 
Campillija, s katerim sta govorila 
o perspektivah razvoja družbe in 
kemijske industrije v Italiji na 
splošno.

Naročniki! Bralci!
Naročite se na

PRIMORSKI DNEVNIK
Poravnajte celoletno naroč

nino že sedaj!
Kdor se na novo naroči na 

PRIMORSKI DNEVNIK, bo 
prejemal list brezplačno ves 
mesec december — vsak pa, 
ki poravna naročnino vnaprej, 
prejme v dar slovensko knjigo.

Celoletna naročnina, plačana 
vnaprej, znaša 9.600 Ur, meseč
na pa 950 Ur.

tudi poslej temeljno vodilo komike 
deželne politike*, pravi skupno spo
ročilo, ki se pred tem z vso odloč
nostjo in najostreje ograjuje od 
znane oktobrske publikacije Heimat- 
diensta «Ruf der Heimat*. Vladno 
sporočilo hkrati zavrača tudi vse 
druge poskuse obtoževanj, podtikanj 
oziroma vseh dejanj, ki zastrupljajo 
vzdušje na Koroškem. Ni jasno, če 
k slednjim, namreč k ekstremistom, 
še vedno štejejo protestne fikcije 
slovenskih mladincev in njihovih av 
strijskih vrstnikov ob desetooktobr- 
sld proslavi. Zato pa v uradnem 
sporočilu ni sledu o dosedanji rav
nodušni »toleranci*, namesto kate 
re je opaziti določeno angažiranje 
v formulaciji o pravicah slovenske 
etnične skupnosti.

To bo nemara dragocena popotni
ca dežele oziroma njenega predstav 
niškega vrha političnima voditelje
ma koroških Slovencev, predsedni
koma zveze slovenskih organizacij 
in narodnega sveta dr. Francu 
Zvvittru in dr. Regnaldu Vosperniku 
pred jutrišnjimi i petek) uradnimi 
razgovori o odprtih narodnostnopo- 
litičnih vprašanjih slovenske etnič
ne skupnosti z avstrijskim kancler
jem dr. Kreiskym na Dunaju. Urad
no sporočilo vladnega kabineta o 
tem pomembnem srečanju, s kate
rim sedanji kancler obnavlja prak
so rednih stikov s predstavniki ko
roških Slovencev še iz časov, ko je 
bil avstrijski zunanh minister, so 
objavili včeraj.*

Tiskovna konferenca zastopnika
zunanjega ministrstva

SFRJ pozitivno ocenjuje 
današnje srečanje 
slovenske delegacije 
s kanclerjem Kreiskim

(Od našega dopisnika) 
BEOGRAD, 17. — «Vladl imata 

normalne stike kot prej* je na da
našnji tiskovni konferenci zastop
nik državnega tajništva Dragoljub 
Vujiča odgovoril na vprašanje, alt 
je kaj novega v jugoslovansko-ita- 
lijenskih odnosih 

V zvezi s provokacijo ob prosla
vi 50-letnioe plebiscita na Koro
škem je Vujiča dejal, da ti pojavi 
ne prispevajo k napredku odnosov 
in sodelovanja med obema sosedni
ma prijateljskima državama. Vuji
ča je izrazil upanje in prepričanje, 
da je tudi avstrijska vlada istega 
mišljenja. Istočasno je zastopnik 
državnega tajništva pozitivno oce
nil dejstvo, da bo po daljšem času 
prišlo do sestanka zastopnikov slo
venske manjšine na Koroškem z 
avstrijskim kanclerjem. «Upamo, da 
bo pri srečanju Kreiskega z zar 
stopniki slovenske manjšine pro
učeno bistveno vprašanje v zvezi s 
položajem in pravioami manjšine, 
ki so zajamčene s členom 7 držav
ne pogodbe. Upamo, da bodo vlo
ženi napori, med katere štejemo 
tudi to pomembno srečanje, da bi 
se ustvarili pogoji za polno uresni
čenje pravic naše manjšine v Av
striji* je poudaril Vujiča.

Na začetku konference je zastop
nik državnega tajništva obvestil no
vinarje, da bo 19. t. m. prispel na 
prijateljski obisk v Beograd pod
predsednik Združene arabske repu
blike Husein El Shafei. Ta obisk 
sjiada v okvir široke diplomatsko 
politične akcije, ki jo je sprožala 
vlada ZAR, da bi pospešila rešitev 
krize na Bližnjem vzhodu. Vujiča 
je poudaril, da jugoslovanska vla
da daje polno podporo tej akdjt 
in da bo storila vse, da bd dalo 
zaželjene rezultate. Za časa obiska 
v Jugoslaviji, kjer bo sprejet kot 
dragi gost in prijatelj, je poudaril 
Vujiča, bodo podpredsednika Sho- 
feda sprejeli predsednik republike 
Tito in drugi jugoslovanski vodite
lji. V teh razgovorih bo opravljena 
izmenjava misli o vprašanjih po
sebnega Interesa za obe državi, za 
mir na svetu, posebno pa o seda
njem položaju na Bližnjem vzhodu.

Sklepe, ki so jih sprejeli na iz
rednem sestanku sveta ministrov 
držav članic Organizacije afriške 
enotnosti, je zastopnik državnega 
tajništva ocenil kot še eno močno 
podporo solidarnosti in odločnosti 
neodvisnih držav Afrike, da bi sl 
na čimbolj učinkovit način in pred
vsem z lastnimi močmi priborile 
zaščito ln obvarovale svojo suvere
nost in teritorialno integriteto. Vu
jiča je nadalje dejal, da jugoslo
vanska vlada sprejema zaključke 
sestanka ln daje poseben pomen 
ponovni obsodba politične in mate
rialne pomoči, ki jo nekatere drža
ve dajejo portugalski vladi 

Glede pogajanj zastopnikov štirih 
v Berlinu, je zastopnik državnega 
tajništva izrazil mišljenje, da bd v 
pogojih splošnega pozitivnega raz
voja v Evropi v trenutku, ko se z 
pogajanji in v duhu realizma re
šujejo druga ne manj zapletena 
vprašanja, lahko z ustrezno dobro 
voljo našli razumno in sprejemlji
vo rešitev tudi vprašanja Berlina. 
Vujiča je izrazil prepričanje, da M 
evropska javnost ne mogla razu
meta morebitni neuspeh razgovo
rov.

B. BOŽIC



18. decembra 1970
PRIMORSKI DNEVNIK

ZASKI DNEVNIK
SINDIKALNA KRONIKA VČERAJŠNJEGA DNE

Delavci miljske ladjedelnice 
v povorki po mestnih ulicah
Razgovor z odbornikom za industrijo Dulcijem - Morda rešitev za tovarno srajc, ki je 
zasedena že 28. dan - Stavke in skupščine tržaških delavcev proti sodni farsi v Burgosu

Sprevod delavcev Navalgiuliano iz Milj po korzu

PO PODATKIH LUSKE USTANOVE

DO KONCA NOVEMBRA 
25.000.000 TON BLAGA

Glavna teža na petroleju za naftovod 
Potniški promet občutno nazadoval

Neodvisna ustanova za tržaško 
pristanišče je objavila uradne po
datke o razvoju blagovnega in pot
niškega prometa v preteklem no
vembru. Obojesmemi blagovni pro
met je v tern mesecu dosegel 3 mil. 
189.262 ton, to je 688.269 ton (ali 
27,5 odst.) več kakor v oktobru in 
1.309.776 ton (ali 69,7 odst.) več ka
kor v istem mesecu lani.

Glavne sestavine novembrskega 
prometa so bile petrolej za naftovod 
Trst - Ingolstadt (2.341.650 ton), dru
ga mineralna olja (453.750 ton), ru
de (152.820 ton), kosovno blago (134 
tisoč 641 ton), dobave za ladje 152 
tisoč 342 ton), premog in drugo raz
suto blago (42.121 ton), les (7.304 
tone) ter žita in oljčna semena (4 
tisoč 634 ton). Potniški promet je v 
novembru zabeležil 3.435 prihodov 
in 3.280 odhodov, to je skupno 6.715 
potnikov, ali 117 več kakor v novem
bru lanskega leta.

Blagovni promet v prvih enajstih 
mesecih se je tako povzpel na 25 
mil. 302.342 ton, ter je bil za 3 mil. 
130.889 ton ali za 14,1 odst. večji ka
kor v ustreznem razdobju lani. Le
tos se je predvsem povečal dovoz 
surove nafte za Čezalpskit naftovod,

in sicer za 2.267.441 ton, promet z 
mineralnim oljem (za 239.382 ton), 
z rudami (za 455.864 ton), s premo
gom in drugim razsutim blagom (za 
37.174 ton), z dobavami za ladje (za 
62.197 ton) ter s kosovnimi pošiljka
mi (za 59.084 ton) ter lesom (za 
33.502 toni).

Potniški promet je v tem razdob
ju dosegel 232.536 prihodov in odho
dov, ter je bil za 7.943 enot manjši 
kakor v ustreznem razdobju lanske
ga leta.

Blagovni promet čez sami trgov
ski pristanišči (novo in staro) je 
dosegel v novembru 153.101 tono, v 
prvih enajstih mesecih pa 1.758.799 
ton ter je bil za 239.828 ton ali za 
15,8 odst. večji kakor v istem raz
dobju lanskega leta.

Vzajemna blagajna gradbenih de
lavcev sporoča, da so bila odpo
slana denarna nakazila v zvezi z 
22 odst. (dopusti, božična nagrada 
in prazniki). Nakazila so bila posla 
na samo tistim delavcem, za kate
re so podjetja pravočasno izplačala 
vsote. Delavci, ki do 21. decembra 
ne bodo prejeli nakazila, naj se 
obrnejo na sedež blagajne — Ul. 
Kossini 4/IV. nadstropje.

DANES, 18. DECEMBRA 1970 OB 20.30 V MALI DVORANI
KULTURNEGA DOMA

SOLISTIČNI
KONCERT

MITJA GREGORAČ — tenor 
ROK KLOPČIČ — violina 
ZDENKA NOVAK — klavir

Skladbe: Francka, Linharta, Beethovna, Debussyja, Sarasaita, 
Srebotnjaka, Ukmarja, Papandopula in Duparoa.

Slovensko gledališče v Trstu
KULTURNI DOM

PO VELIKEM USPEHU NA 
TURNEJAH PO ZDA IN SZ 
BO GOSTOVAL V TRSTU 
SVETOVNO ZNANI HRVA
ŠKI FOLKLORNI ANSAMBEL

Nezadovoljstvo zaradi krize, ki iz 
dneva v dan s čedalje večjo ostri
no grozi mil.iski ladjedelnici »Na- 
valgiuliano», je včeraj preraslo v 
stavko. Delavci v miljski ladjedel
nici so zjutraj prekinili z delom in 
se v sprevodu s Senenega trga pe
dali po mestnih ulicah na Trg Uni- 
ta pred sedež tržaške občinske u- 
prave, kjer je zasedal deželni svet.

Delavci so se v delegaciji po
dali k deželnemu odborniku za in
dustrijo Dulci ju in mu obrazložili 
vzroke svoje zaskrbljenosti. Gre za 
nevzdržen položaj .v katerem se 
podjetje nahaja kljub vsem zago
tovilom, tudi deželne uprave, ko 
se zadnja dela bližajo koncu in ni 
izgledov za nova naročila. To pa 
bi lahko pomenilo, da padejo .jam
stva o zadrževanju ravni zaposle
nosti v tej sedaj edini tržaški lad
jedelnici, v vodo. Ravnateljstvo pod
jetja «Navalgiuliano» je že_ izjavi
lo, da ne more jamčiti ničesar.

Prof. Dulci je delavskim pred
stavnikom zagotovil, da bo 11. ja- 
nuarja seja deželne uprave, ki se 
je bodo udeležili poleg Dulcija še 
odbornik za delo Slopper in pred
sednik dr. Berzanti. Na tem se
stanku bodo razpravljali o do
končni rešitvi vprašanja miljske lad
jedelnice.

S tam v zvezi so komunistični 
deželni svetovalci vložili vprašanje, 
v katerem opozarjajo deželno vlado j 
na sprejete obveze o reorganizaciji j 
družbe »Friulia*, ki nudi javni ka- I 
pital tudi indijski ladjedelnici, in o 
javnem nadzorstvu te ladjedelnice.

Deželni odbornik Dulci je med 
drugim sestankom sporočil tekstil
nim sindikalistom, da se šest pod
jetij zanima za zasedeno tovarno 
sra.jo v prosti luki. Štiri podjetja 
so italijanska, dve pa tuji. Vseka
kor gre za možnost prehoda vseh 
delavk in obratov k tem podjet
jem, zaradi česar bo Dulci nada
ljeval s pogajanji m iskanjem mož
nosti, da pride do podpisa pogodbe.

Zasedba tovarne srajc se _ med
tem neprekinjeno nadaljuje že ?8. 
dan. Delavkam v tovarni je mraz, 
ker so prekinili z ogrevanjem pro 
»torov. Ni se pa polegla solidarnost 
drugih tržaških delavcev. Pristanišč- 
niki so sinoči izročili zasedbenemu 
odboru nadaljnjih 650 tisoč lir.

V tržaških tovarnah je medtem 
završalo tudi zaradi fašističnega 
procesa v Burgosu. Pristaniščniki so 
že izjavili, da ne bodo razkladali 
španskih ladij, v ladjedelnici sv. 
Marka pa so delavci oklicali so
lidarnostno prekinitev dela. V »Na
valgiuliano*, škedenjski jeklarni in 
tovarni strojev sv. Andreja pa so 
organizirali zbore delovnih kolek 
šivov, s katerih so odposlali brzo
javke javnim oblastem in španskim 
predstavništvom v Italiji. V brzo 
javkah izražajo ogorčenje nad sod- j 
no farso proti baskovskim antifaši- 
»tom, obenem pa od italijanskih o- 
blasti zahtevajo, naj nemudoma po
sredujejo in terjajo osvoboditev mla
dih žrtev frankističnega režima.

ne da bi to Imelo zelo hude poli
tične mpletljaje v vsej Evropi«.

Končno mani SS, da je treba od
straniti vse ovire, ki so preprečile 
obisk jug. predsednika Tita v Ita
liji, kajti njegov prihod bo eden 
izmed otipljivih dokazov, da sta de
mokratična Italija in Vlasti naša 
dežela pripravljeni na izvrševanje 
vloge posredovalca med raznimi 
narodi in državami.

12. dec. t. 1. pa so se v Ukvah v 
Kanalski dolini sestali predstavniki 
Slov. ljudskega gibanja SLG iz Tr
sta, Gorice in Kanalske doline ln 
preučili položaj, v katerem se v 
tem trenutku nahaja slovenska na
rodna skupnost v zamejstvu. Pose
bej so obravnavali gospodarska, 
politična in kulturna vprašanja, ki 
zadevajo slovensko prebivalstvo 
Kanalske doline.

Drevi ob 18. uri bo v znanstve
nem liceju »France Prešeren* sre
čanje med dijaki, profesorji in star
ši. Na njem bodo razpravljali o di
jaških zahtevah. Za srečanje je da
lo pobudo združenje staršev dija
kov znanstvenega liceja.

LADO
LJUBITELJI JUGOSLOVAN
SKIH NARODNIH PLESOV 
IN PESMI SI BODO LAHKO 
OGLEDALI NJEGOV NASTOP 
V KULTURNEM DOMU

V PETEK, 26. IN

V SOBOTO, 27. DECEMBRA,

OBAKRAT OB 16. URI.

2 ZADNJE SEJE NA TRGOVINSKI ZBORNICI

Nad Fernetiči se zgrinjajo 
nepričakovani temni oblaki?
Deželna uprava naj bi mimo družbe «Autostazione di Fernetti» predlagala tržaški 
pokrajini ustanovitev posebnega konzorcija - Druga vprašanja na dnevnem redu

Sinoči se je sestal vodilni odbor. skem sejmu, o čemer poročamo na
trgovinske zbornice, kateremu je 
predsednik dr. Caidassi predložil v 
odobritev proračun ustanove za leto 
1971 in nekatere spremembe v ob
račun za leto 1969. Odbor je oba 
dokumenta soglasno sprejel.

Nato je predsednik poročal o sre
čanjih, katerih se je udeležil kot 
predstavnik zbornice in tržaških po
slovnih krogov. Predvsem je poro
čal o poteku konference o novosad-

ZASEDBA ŠOL SE BLIŽA H KRAJU

V sredo «štirikotni» sestanek 
dijakov z oblastmi in sindikati

Medsolski odbor je sklenil prekiniti zasedbe jutri - Dijaški 
boj se bo nadaljeval v novih oblikah, po zimskih počitnicah

Dijaška zasedba tržaških viš.jih J 
srednjih šol se očitno bliža h kra
ju. Medsolski odbor je že sklenil 
na včerajšnji seji, da bo v soboto 
in nedeljo osvobodil zasedene šole 
in da se s prihodnjim tednom red
no nadaljuje s poukom. Vzrok za 
ta sklep je treba iskati predvsem 
v dejstvu, da je zasedba šol. z 
ustreznimi dijaškimi zahtevami, na
šla globok odmev v družbenih, pr 
litičrrih in sindikalnih silah v na
šem mestu, medtem ko so šolske o- 
blasti ostale gluhe, tudi v svojih 
najmanj pomembnih komponentah.

V sredo bo »štirikotno* srečanje di
jakov, točneje — medšolskega or' 
bora — z deželnimi oblastmi, pred 
stavniki tržaške pokrajinske upra 
ve in sindikalnimi organizacijami, 
medtem ko še ni vesti, da bi šol 
ske oblasti pristale na kakršen koli 
razgovor z dijaki, na katerem bi 
preučili njihove upravičene in mar-

teve (»socialni ponedeljek*).
Medsolski odbor je v ta namen 

sestavil listino zahtev, ki .jih bo 
predložil javnim oblastem in sin
dikatom, z vabilom, da bi se leti 
razvemali za njihovo uresničitev.

Vsekakor se bo medsolski odbor, 
ki nikakor ne namerava demobili
zirati. tudi zaradi potencialne pri
pravljenosti dijakov za nove obli
ke nastopov, sestal takoj po zim 
skih '•očitnicah in preučil te mož
nosti organiziranja novih oblik boja 

Ni izključeno, na primer, da bi pri
šlo po zimskih počitnicah do eno
dnevnih zasedb šol v ponedeljkih 
in da bi si dijaki sami organizirali 
»socialne ponedeljke* z razpravami, 
študijskimi skupinami, seminarji, 
predavanji itd.

Položaj v zasedenem slovenskem 
trgovskem tehničnem zavodu »žiga 
Zois* je nespremenjen. Zasedba se 
nadaljuje in v zasedenem poslopju 
redno potekajo dijaška zborovanja.

drugem mestu. Nato je povedal, da 
bodo tri krajevne družbe pristopile 
k družbi »Terminal Conteiners Trie- 
ste TCT», katere ustanovni akt bo 
kmalu podpisan. Predsednik je na
dalje poročal o nedavnem srečanju 
z gospodarsko delegacijo iz avstrij
ske Koroške, ki jo je vodil predsed
nik celovške gospodarske zbornice 
inž. Strein. Na sestanku so razprav
ljali zlasti o cestnih zvezah med 
našo deželo in Avstrijo. Okvirno so 
se na srečanju dogovorili tudi o 
tem, da bosta celovška in tržaška 
zbornica v bližnji prihodnosti pred
lagali vrsto carinskih olajšav za iz
menjavo na relaciji Italija - Avstri
ja v okviru pogajanj z EGS.

Dr. Caidassi je nato poročal o ne
davnem obisku izraelskega odposlan
stva, ki si je med svojim bivanjem 
v Trstu ogledalo tudi pristanišče 
Pozneje si je pristaniške naprave 
ogledala skupina ruskih strokovnja
kov, predstavnikov podjetja Mor- 
flot, ki so v našem mestu načeli 
vprašanje, kako vključiti Trst v red
ne pomorske zveze med Italijo in 
Sovjetsko zvezo.

Govornik je nato prešel na pro 
blem tovornega postajališča pri Fer 
netičih, ter povedal, da bo dežela 
poverila nalogo za njegovo uresni
čitev tržaški pokrajini. Ta bo mo
rala najprej poskrbeti za sestavo 
konzorcija med javnimi ustanovami. 
Odborniki so v tej zvezi izrazili ne
kaj pomislekov, kajti konzorcij bi 
nastal v nekakšni konkurenci z že 
obstoječo družbo »Autostazione di 
Femetti SpA», kar bi lahko po nji
hovem mnenju moglo zadržati red
no odvijanje dela pri gradnji te in
frastrukture.

Sledila je razprava o spremembi 
pogojev, po katerih je organizacija 
Winac zahtevala prestop s fob na 
fas pri vkrcanju blaga v italijan
skih pristaniščih. Ker bi takšen u- 
krep povzročil našemu pristanišču 
precejšnjo škodo, je zbornica svoj 
čas opozorila na to vodstvo konfe

rence. Predstavnik Winac dr. Tor- 
riani, ki se je te dni sestal s pred
stavniki tržaškega gospodarstva, je 
obljubil, da bo organizacija prouči
la in skušala upoštevati' zahteve tr
žaških operaterjev.

Na koncu je glavni tajnik zborni
ce dr. Steinbach kratko poročal o 
svojem sodelovanju na nekaterih 
strokovnih srečanjih na ministrstvu 
za industrijo in trgovino ter na vse
državni zvezi trgovinskih zbornic. 
Na teh sestankih so obravnavali več 
tekočih vprašanj, tako vprašanje no
vega štetja v kmetijstvu, problem 
deželnih središč za zunanjo in to- 
tranjo trgovino ter problem nove 
ureditve trgovinskih zbornic, za kar 
je bila imenovana posebna študijska 
skup!na.

Sestanka SS in SIG

sikdaj tudi stvarno uresničljive zah

PONOČI V SREDO IN VČLRAJ

Morilcu Benitu Loggii 
potrjena dosmrtna ječa

Iz Rima je prišla vest, da je kasa- 
cijsko sodišče potrdilo dosmrtno ječo 
28i-letnemu bolničarju iz Trsta, Be- 
nitu Loggii, ki je pred tremi leti 
pri Ankaranu ubil 15-letno deklico 
Iris Semeč iz Ankarana.

Sodišče ni priznalo obsojencu o- 
lajševalno okolnost delne slaboumno
sti. S to razsodbo so se za Loggio 
dokončno in za vse življenje zaprla 
vrata zapora.

Slovensko gledališče v Trstu
KULTURNI DOM

JANKO MODER

KEKEC
(Dramatizacija povesti J. Van
dota Kekec nad samotnim 

breznom)

DANES, 18. dec. ob 16. 
v soboto, 19 dec. ob 16

url
uri

Prodaja vstopnic vsak dan od 
12. do 14. ure ter eno uro pred 
začetkom predstav pri blagaj
ni Kulturnega doma; ob nede
ljah in praznikih eno uro pred 
začetkom predstav Rezervaci
ja na tel 734265

PD »VESNA« V KRIŽU 
priredi v Ljudskem domu, 20. 
t.m. ob 17. uri, gostovanje PD 

«lvan Grbec* iz Skednja s

KULTURNIM VEČEROM
SPORED: nastop otroškega od
seka z enodejankami; Josip Ri
bičič — Pisane lutke, prizor — 
Kuhinja se jezi, Oton Župan
čič — Ciciban in čebela, nastop 
dramskega odseka s komedijo 
«či je meja« (v škedenjskem 
narečju).

Vljudno vabljeni!

Slovensko gledališče v Trstu
SLOVENSKE BALADE IN 

ROMANCE pripoveduje Stane 
Raotresen v nedeljo, 20. t. m. 
ob 17. url v Cerknem.

Prosvetno
društvo
»IVAN CANKAR* 
Sv. Jakob,
UL Montecchi 6

priredi v soboto, 19. t. m. ob
21. url podelitev

GALLUSOVIH ODLIČIJ 
SVOJIM PEVCEM

Na sporedu: slavnostni govor, 
nastop pevskega zbora, po
zdrav predstavnika SPZ ter 
podelitev Gallussovih značk.

Vabljeni vsi člani in prijatelji 
šentjakobskega društva 1

Kje bomo silvestrovali?

V torek, 15. t. m. je bila redna 
»eja izvršnega odbora Slovenske 
skupnosti, ki je preučil sedan ji po
litični položaj in hkrati obravnaval 
organizacijska vprašanja v zvezi z 
bližnjim občnim zborom.

Izvršni odbor je — kot je rečeno 
v sporočilu, ki ga na kratko povze
mamo — z zadovoljstvom ugotovil, 
da je protifašistična manifestacija 
dne 14. t. m. odlično uspela. »Slo
venska skupnost je prepričana, da 
je ta manifestaoija dokazala, kako 
go demokratične stranke kljub svo
jim tudi globokim razlikam trdno 
odločene najti skupen jezik in sku
pen nastop, kadar gre za obrambo 
s krvjo in trpljenjem pridobljenih 
demokratičnih svoboščin«.

SS izraža upanje, da bodo tudi 
osrednje oblasti v Rimu Jasno iz
raženo voljo po nadaljevanju in 
utrjevanju procesa mirnega med
sebojnega sožitja in prijateljskega 
sodelovanja db strogem spoštova
nju pravic obeh narodnih skupno
sti, »upoštevate in končno sprejele 
vse tiste ukrepe, M so potrebni da 
se čdmprej začnejo urejevati še ne- 
rečeni manjšinski problemi.

Spoiročtlo pravi nadalje, da Je 
protifašistična manifestaoija doka
zala, da hoče ogromna večina trža
škega prebivalstva, da se še poglo
bijo dobri odnosi s sosedno Jugo 
slavijo to da Slovenska skupnost 
meni, da Je treba javno povedati, 
»da se sedanja vzhodna italijanska 

ne more nikakor spreminjati,

Spretna tolpa tatov ukradla v treh krajih 
dragocenosti in denar za tri milijone lir

Tatvine «o izvedli v stanovanju nekega vojaškega polkovnika ter 
v podjetjih ATEC-IVG na Trgu Goldoni in SPI v Ul. S. Pellico

Neznani, skrajno previdni ln iz-1 v vrednosti 180 tisoč lir. 
kušeni tatovi, so v večernih urah Agenti domnevajo, da

sredo zvečer izvedli dve tatvini, 
ki po svoji ukradeni blagovni vred
nosti dosegata 3 milijone lir.

Prvo tatvino je utrpel 51-letni 
polkovnik vojske Silvano Valente iz 
Ul. Slataper 28, ki se je predvče
rajšnjim, okrog polnoči vrnil po kon
čani službi domov in obstal britko 
presenečen. Komaj je hotel vtakniti 
ključ v ključavnico vhodnih vrat, je 
takoj opazil, da so ta bila odprta 
s salo, v jedilnici in spalnici pa je 
vladal povsod velik nered. Predali 
in omare so bile odprte in razme
tane iz neke omare pa je izginila 
usnjena torba, rjave barve, v kateri 
je Valente hranil 1 milijon lir v 
gotovini. A presenečenj še ni bilo 
konec. Ko je še bolje pogledal po 
omari, je moral ugotoviti, da se 
neznani zlikovci niso zadovoljili le 
i denarno vsoto, pač pa jih je še 
zlasti zanimala železna skrinjica 
osminid briljantnimi prstani, verižice 
in druge dragocenosti, vse v skupni 
vrednosti prav tako 1 milijon lir. 
Kot sladkorček vsemu temu pa so 
isti tatovi izmaknili še hranilno 
knjižico tržaške gospodarske banke

so tatovi 
izvedli tatvino med 19.30 in 24. uro, 
ko ni bilo nikogar v stanovanju.

Do druge tatvine pa je prišlo 
predsinočnjim v prostorih družbe 
ATEC-IVG na Trgu Goldoni 3 ter 
družbe SPI v Ul. S. Pellico 3, kjer 
so tatovi prav tako ukradli predme
te in denar v skupni vrednosti okrog 
1 milijona lir.

Prvi se je zavedel tatvine 67-let- 
ni Giuseppe Semerani iz Ul. Bi- 
dischiani 3, uslužbenec družbe 
ATEC, ki je okrog 6.35 včeraj prišel 
na delo in takoj zapazil, da se 
vhodna vrata v uradniške prostore 
ne zapirajo dobro. Ni utegnil niti 
dodobra razmisliti, zakaj in 
kako, ko je zagledal izložbo oddajni 
ce »Totocalcio* popolnoma razbito, 
poslovodja slednje, 51-letni Nello 
Grubissa iz Ul. Trissino 13, pa je 
pozneje ugotovil, da so tatovi iz
maknili iz izložbe razne dragoceno
sti v skupni vrednosti okrog 400 
tisoč lir, iz predalčka pisalne mize 
pa 220 tisoč lir v gotovini.

Kot so ugotovili preiskovalci, so

HOTEL <SL0N> - LJUBLJANA
prireja veliko silvestrovanje v 
vseh primernih prostorih hotela. 
Igrali bodo priznani orkestri. Pri
poročamo se za pravočasno re
zerviranje. Telefon 24601 - 24610 
Telex YU-SLON.

PRIJETNO SILVESTROVANJE 
V RESTAVRACIJI «MARINELLA»

Se tatovi nato po stopnicah povzpeli i 
ili v ne-1do prvega nadstropja, spravili

red dva urada in iz tajništva po
brali 5 tisoč lir v kovancih ter pri
poročena pisma tržaške gospodarske 
hranilnice. Ker se jim je zdel plen 
nezadosten, so stopili še do pod
strešja, s silo odprli vrata, ki vo
dijo v arhiv, malce pobrskali po 
njem, ker pa jih očitno papirji niso 
zanimali, spet šli v prvo nadstropje 
in s silo odprli vrata, ki vodijo v 
skladišče. Tu so z lahkoto odprli 
okno, ki vodi na teraso tiskarne 
dnevnika »H Piccolo* in se skozi 
njo splazili v prostore družbe SPI. 
Pri tem so še napravili malo od
prtino v mejno mrežo, ki deli 
teraso ter med potjo izgubili tri 
šope ključev. V uradih podjetja so 
iz predalov pisalnih miz izmaknili 
le denar, približno, kot je ugotovil 
ravnatelj podjetja 64-letni Guido No
bile iz Ul. Rossini 2, 370 tisoč Ur.

Agenti niso našli ne v prostorih 
ATEC, ne v prostorih družbe SIP 
nobenih prstnih odtisov, po katerih 
bi lahko izsledili tatove. Vsekakor 
pa ne izključujejo možnosti, da gre 
za eno in isto tolpo (ali posamezni
ka, kar je sicer nekoliko težje), ki 
se je že v preteklosti proslavila s 
podobnimi dejanji.

Trst Visle Miramare 323 telefon 
410986 - Pohitite z rezervacijo 
miz.
Cenjenim gostom prijateljem in 
znancem voščimo prijetne božične 
praznike in srečno novo leto 
1971.

GOSTINSKO PODJETJE 
«GALEB» - KOPER

veliko silvestrovanje v 
»GALEB*. Cena menuja

prireja 
hotelu 
80 din.
V restavraciji RIBA je rezervacija 
din 20 jedila in pijače po naro
čilu (št la carte). Rezervacije tel. 
21605 - 21182.

Cena menuja din 120 in 140. Za 
rezervacije telefon 21650 za 
TRIGLAV ter 21640 za GIUSTER- 
NA.

HOTEL «RIVIERA» - PORTOROŽ
prireja veliko silvestrovanje v 
prostorih hotela in v nočnem 
baru. Silvestrski menu din 120. 
Cena za nočni bar din 200. Igra
la bosta dva priznana orkestra. 
Rezervacije osebno ali po tele
fonu na št. 73138.

HOTEL «PIRAN» V PIRANU

SLOVENSKA PROSVETA
V TRSTU
vabi 20. t. m. na

KOROŠKI VEČER
ki bo v veliki dvorani Kul
turnega doma v Trstu ob 16.30

S koroškimi Slovenci se bomo 
spamnili 50-letnice plebiscita 
in drugih važnih obletnic v 
zgodovini koroških Slovencev.

Pel bo pevski zbor SPD Da
nica iz St. Vida v Podjuni
same koroške pesmi. Korošce 
bodo s pesmijo pozdravili tr
žaški in gorički pevci.

Gledališča
VERDI

Danes ob 20.30 druga predstav« 
VVagnerjeve opere »Rensko zlato* 
istimi nastopajočimi kot pri prvi P’”" 
stavi. Dirigent Karl Maria ZvvIMJ«; 
Predstava velja za red C v jh 
in ložah ter za red B na balkoni 
in galerijah. Pri blagajni gledate« 
se nadaljuje prodaja vstopnic.

POLITEAMA ROSSETTI
Cehov«Danes ob 20.30 ^ ^

»Striček Vanja«. — Ju.
nadaljevale do nedelje 27. t. ®. '
tri, v soboto, bosta na sporedu 
predstavi, večerna in popoldanska 
16.30. Pri blagajni v pasaži 1™»" 
v prodaji vstopnice in rezervacije . 
di za nedeljsko popoldansko P*®® *
vo ter za večerni predstavi v P° 
del jek, 21. in v torek 22. t. m.

Nazionale 15.30 «1 guerrieri«, Ciin 
Eastvvood, Telly Savalas, Donald » 
therland,. Panavision. Metrocoiof 

Eden 15.30 «Steedy e Silvestro« 
stolovščine mačka Silvestra, 
chnicolor. ____ ^

Ptt-
Te-

PROSVETNO DRUŠTVO 
IVAN GRBEC 
v Skednju

priredi v soboto, dne 19. t.m. 
ob 20.30 v društvenih prosto
rih

SOLISTIČNI KONCERT
Nastopajo

violinist ROK KLOPČIČ, pe
vec IVAN SANCIN (bas), pri 
klavirju ZDENKA NOVAK. 
Koncert je namenjen posebno 
škedenjski mladini.

Vabimo k obilni udeležbi. 
Vstop prost 1

Odbor

SPD IGO GRUDEN 
_ NABREŽINA

V nedeljo, 20. t. m. ob 17. uri 
bo v društveni dvorani nasto-

TRZASKI OKTET
Umetniški vodja Ivan Sancin.

Dvorana bo ogrevana. 
Vljudno vabljena 1

Prosvetno društvo 
Valentin Vodnik 
iz Doline

priredi

koncert s šaljivimi 
točkami

v dvorana bazovskega doma v 
Bazovici 19. t. m. ob 20.30. 

Vljudno robljeni.

Fenice 15.30 «Intrigo pericoloso«, 
Taylor, Carol White. TefJnfL^ 
Prepovedano mladini pod 14. 1 

Grattacielo 16.00 «11 prete sposai - 
Rosanna Podesta, Lando Buzza ' 

L. Salce. PreponE M. Salerno.
dano mladini pod 18. ieu**». j, 

Excelsior 15.00, zadnja predstavzaunja , won.
22.10 «La confessione«, »ves 
tand. Simone Ricnnrette. G*1*Signorette,
Ferzetti. Techrticolor.

Ritz 16.00 «La tortura detle vergWfj|
Technicolor. Prepovedano 
pod 18 letom.

sil come

mladini

Aurora 16.30 «La frusta e 
Technicolor.

Cristallo 16.30 «L’astno d'oro, P1?^

MILJE
Verdi 17jOO «Quel giorno Dio n°" a[i.

■n* T?llm r\ 11 r\om i čfvil V **ra«. Film o uporništvu. V

Včeraj-danes

Ljudska prosveta
V nedeljo 20. t. m. ob 17. uri bo 

v svetoivanskem Marijinem domu v 
Trstu »GLASBENI VEČER«. Prireja 
ga glasbena šola Flnžgarjevega do
ma z Opčin. Spored: ansambel »Naši 
mladi«, ansambel «Talms trlo za tč«, 
klavir. Prisrčno vabljeni!

Razna obvestila
Zadruga »Nas Kras« obvešča svoje 

člane, da bo zadružna večerja v so. 
boto 19. t. m, ob 20.30 v gostilni »Pe- 
pl« v Bazovici. Prijave sprejema kot 
običajno dr. Gantar — telefon 36005. 
Vljudno vabljeni člani in njihovi 
prijatelji.

BANCA Dl CREDITO Dl TRIESTE 
TRŽAŠKA KREDITNA BANKA

ROJSTVA. SMRTI IN POB
1970

1 I
letna Gabriella Gabrielih 85 1®*--.

TRSI Ulica F Filzl št 10 
fel 38101/38045 

opravlja vse bančne posle
kupuje tujo valuto

prireja veliko silvestrovanje v 
svojih prostorih ter v hotelu 
»PUNTA* z bogatim silvestrskim 
menujem In v nočnem baru »TRI 
PAPIGE* z mrzlim bifejem. Igrali 
bodo priznani orkestri. Rezerva
cije osebno ali telefonsko na št. 
73508 - 73314 - 73654.

HOTEL «LEV> - LJUBLJANA

cPALACE H0TEL» - PORTOROŽ
priroja veselo silvestrovanje z 
mednarodnim artističnim progra
mom v prostorih hotela PALAČE, 
v restavraciji in nočnem baru 
»NOVI JADRAN* ter v prostorih, 
kjer je na novo zgrajen bazen s 
toplo morsko vodo.
Rezerviranje ter informacije tel. 
73145.

HOTEL <TRIGLAV»
HOTEL «GIUSTERNA> KOPER

prireja veliko silvestrovanje v 
prostorih obeh hotelov z bogatim 
menulem. Za ples igra pet pri
znanih orkestrov.

prireja veliko silvestrovanje. I- 
grale bodo tri godbe in peli trije 
znani pevci. Topli in mrzli bife 
na voljo vso noč brez omejitve. 
Cene v nočnem lokalu Lit. 10.000. 
V restavraciji Lit 7.500. Rezerva
cije pri potovalnih agencijah 
AURORA VIAGGI Trst Ui. Cicero- 
ne, 4 tel. 29243 ter pri UFFICIO 
VIAGGI U T A T Trst Ul. Im- 
briani, 5 tel. 767831 in pri 
POTOVALNEM URADU C I T 
Trst Trg Unitš, tel. 24793.

Včerajšnji odkupni devizni tečaji:
Amerišk, dolar 
Kanadski dolar 
Brit. Sterling 
Švic. frank 
Franc trank 
Belg trank 
Hol florint 
Nemška marka 
Avst šiling 
Dinar

620,— 
590,— 

1.4 75,— 
142,- 
110,— 

12,- 
172 — 
109.50 
23 80 
44,—

Darovi in prispevki
Učiteljstvo daruje preostanek od 

venca pokojni Anici Kalanovi 6.800 
lir v sklad revije Galeb.

V počastitev spomina pok. matere 
Olge BandelU daruje hčerka Vida Ban 
delil Iz Milana 20.000 lir za Dijaško 
matico.

Šušteršič Franc daruje 50 lir za 
Dijaško matico. Štefanija Spacal pri
speva 10.000 lir za Dijaški dom v 
Trstu

K<

„n'afl-Alabarda 16.30 «Puro sii come Motu 
gelo, papž mi fece monaf° „'i-olof- 
za». Lando Buzzanca. Tec“'letom. 
Prepovedano mladini pod l4- , ,j’in- 

Filodrammatico 16,30 »Angeli j. 
ferno sulle ruote«. Sabina =^ 
Adam Roarke. Technicolor r 
vedano mladini pod 14. *et j^at-

contro Lic"5 

r°mpre°pov^
so per fatti strani 
Apuleius, cittadino 
chnicolor, techniscope 
no mladini pod 14. letom. tf,er- 

Capitol 15 30 «Mash». Donald pr(. 
land. Eliot Gould. Technicolor . 
povedano mladini pod 14 let0 • 
nji dan \jy

Moderno 16.00 »I girasolt«. S0‘ hIii- 
ren, Marcello Mastroianm. 
color. . delih

Vittorio Veneto 16,30 «1 ninf' 
grande rapina«, Ernest B' J: flVe 
Jim Brown. Technicolor. v 
dano mladini pod 14. letom. Ifi 

Ideale 16.30 «La congiura de' ,,jnJ. 
Stevvart Granger, Sylva K 
Technicolor.

Impero 16.30 «ln fondo al bul°*’veda- 
na Karina. Technicolor. PreP 
no mladini pod 18. letom.

Astra 16.30 «La forza invisibiie«.
chnicolor. reea-

Abbazia 16.00 «Un minuto per v^ef 
re, un istante per morire«, ^ 
Cord, A. Kenned.v, Robert .-eteri- 
Nicoletta Machiavelli. Film w 
Technicolor.
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Danes, PETEK, 1*. decembra
RADKO qD

Sonce vzide ob 7,41 in zatone ^ 
16.22 — Dolžina dneva 8.41 , j Ji,
na vzide ob 22.06 in zatone op

Jutri, SOBOTA, 19. decembri
URBAN

leratu-

V
te
khp
tth.
tei
te
tetei
te
hiiin

Vreme včeraj: najvišja tetnp^ 19. 
ra 7,5 stopinje, najnižja 3,9, iteni
uri 4,6, zračni tlak 1027,7 stan« ^ 
veter 8 km severozahodni, vla- 
odst., nebo Jasno, morje ralu" s(0. 
gibano, temperatura morja 1*' 
Pinje. ’ J

Dne 16 ln 17. decembra ' |e 
Je v Trstu rodilo 26 otrok, uin 
18 oseb. jl-

Umrli so: 81-letna Kanz MaC [Jjf- 
letna Glusepplna Breccla P°g-^jetn*
con, 6S.letni Mario Simoni, ^ria"' 
Glovanna Grassevich vd. SC gid- 
80-letn! Rudolf Vidmar, 63-le* pre- 
vanni Milkovič, 83 letna Antoh 
donzan, 74 letna Giuseppina . V1' 
vd. Krebelj, 80-letni Domen j7- 
grassi, 66 letni Glovanni

Vt
tisk
te
te
jašk
te:
m
te
hM
Heli

V
derico Sevie. 54 letni Mario ^c-
61-letna Valeria Giulianl nor. ^jitj 
caro. 72-letni Pletro Voltolinl. letn'
na Anna Paolinl vd R°bba. ' 
Giovanni Ellero, 85 letni Urha 
ligam.

DNE6VNA SLIJZBA L-EK*
(od 13 do 16. ure) criv

Alla Baslltca Ul S Giusto *' Jjl» 
ce Verde. Ul ' Settefontane * t5,
Glustlzla, Trg Llbertž 6 Test 
Ul Mazzini 43

NOČNA SLUŽBA t-EKA
(od 19.30 do 8.30) Ji 

Al Uoyd, Ul. Orologio ®j|» J’ 
Diaz 2, Alla Salute, Ul. ” 
Picciola, lil Oriani 2. Ver 
Valmaura H

te
Čilo
Pob
bi
girr

N
d«i
f*o
te

ZAHVALA VS*1*’
se zahvaljuješ1^ ^ lžPrisrčno ^ 

let so z nami sočuslvov**1 
gubi našega nepozabnega

ALBERTA AST0tFl|A
PoseDiui zalivala darovale®1® 

ki so ga spi

ete

Ja ln vsem 
zadnji poti.

J*Žalujoča hči z možem,
in drugo soroilstv

Trst, 18 decembra 1970.

GOSTINSKO PODJETJE 
<SEŽANA»

prire|a veliko silvestrovanje v 
ogretih HOTEL TRIGLAV - HOTEL 
TABOR V SEŽANI IN V MOTELU 
KOZINA NA KOZINI. Priporoča
mo rezervacije.

Dne 16. decembra Je preminila naša drag«
ln nona

FRANČIŠKA INTIHAR 
vd. STEPANČIČ-STEFANI

Žalujoči: sinova Alojz tn Edvard, snahe Valerija I® 
taia, vnuka Ivo In Roby.

Prosimo m Uho sožalje.

Trst, Beograd, 18. decembra 1970.
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^Morski dnevnik

GORIŠKI DNEVNIK
18. decembra 1870

V TOREK, 22. T. M., URADNA OTVORITEV

Novi oddelki, laboratoriji in naprav 
v otroški bolnišnici «Burlo Garofolo»

e Slovensko planinsko društvo v Gorici 
je praznovalo svoj dvojni jubilej

^°rak naprej k modernizaciji in izpopolnitvi - Obsežni načrti za prihodnja leta

OB VELIKI UDELEŽBI ČLANOV IN GOSTOV

Društvo je bilo ustanovljeno leta 1911, fašisti so ga zatrli, obnovljeno pa je bilo 
leta 1945 - Odlikovanja in priznanja dolgoletnim zaslužnim članom ■ Govori in pozdravi

i

torek dopoldne bodo v deželni 
Jf^ki bolnišnici «Burlo Garofolo* 
Jfli novi kirurški oddelek, cen- 
? oživljanje, center za nedono- 

laboratorije za raziskovanje 
^•nalize ter novo pralnico. Stro- 

to gradbena dela in naprave 
J toašali skupno 350 milijonov lir. 
!?.*yojih p. oračunov bo uprava bol- 
Jl^kce dala 147 milijonov lir, vlad- 
? komisariat je prispeval 52.250.000 

najeli pa so posojilo 150 mi- 
.^»ov lir, ki ga jamči dežela, ka- 
5® bo za dobo 20 let dajala 5-od- 
*°*n' prispevek.
,y otroški bolnišnici, ki ima de- 
cOi značaj, je zdaj okrog 500 ma
ji pacientov. Vsa dela, po načrtu 
*®- Nordia in arh. Frandolija, so 
^Praviti, ne da bi s tem motili delo- 
.^je bolnišnice. Novi oddelek in

Detajl iz nove operacijske dvorane

nišnica med najbolje opremljenimi 
in sodobno urejenimi otroškimi bol
nišnicami v Italiji. V' novem kirur
škem oddelku (novo dodatno poslop
je) so 3 operacijske sobe za vsa
kovrstne operacijske posege, cen
tralizirana naprava za sterilizara- 
nje, naprave za notranji televizij
ski prenos operacij, ki jim bodo 
lahko sledili v veliki dvorani me
dicinske šole in v čakalnici. Po 
najnovejših principih je urejen in 
opremljal center za nedonošenčke, 
ki je popolnoma izoliran in steri
liziran, s stalno temperaturo in 
vlago. V te prostore ne bo smel 
nihče drug kot zdravniško in strež
no osebje, starši pa bodo v dolgem 
hodniku - čakalnici lahko videli svo
je otročičke skozi velika okna.

________  ___  _____ ____ Pod novim kirurškim oddelkom so
?®Pr a v e so velika pridobitev in lep uredili nove laboratorije za razne 

naprej po poti izpopolnitve in I raziskave in analize. Tudi ta odde- 
'k)demizacije, tako da bo ta bol-1 lek ima najnovejše naprave in a-
^^^^MnvmtadagmgiittiaitMtiitif «mm imniittittitaiaf »■■nai>nHaiiiB*«iiiaiaitiiiiiia>iiiv<niiiiiiii»*MaiiiBiaaiuaat*

MED KONTROLNIM POLETOM PRI RONKAH

Pilota iz Trsta mrtva 
pri padcu helikopterja
Mrtva sta pilot helikopterja Pier Guido Castelletti in 
Silvio Lombardo, ki je bil tudi civilni pilot in padalec

Včeraj dopoldne ob 9. uri je pri 
'Okusni vožnji z letališča v Ronkah 
^tog 7 km od letališča pri kraju 
Ttepeter ob Soči treščil na tla vo- 
!*Jki helikopter »Agusta*. Pilot 23- 
etni Pjer Guido Castelletti iz Trsta 
I njegov sopotnik 41-letni Silvio 
r^hbardo, ki je Goričan, pa je ži- 
!*l v Trstu, sta se pri padcu ubila.
. Hikopter se je dobesedno razletel 
j® kosi so leteli nad sto metrov da 

naokrog.
. Helikopter je bil eden izmed 140 
*kih letal, ki jih je v Italiji naro 
Hk> iransko vojno ministrstvo za 
Nrebe svoje armade. Opoldne naj 
“* helikopter skupaj s tremi dru 
l"bi letali te vrste odletel preko 
sSgreba in Beograda proti Iranu.

Ha kraj nesreče so se takoj po 
rdi predstavniki oblasti in policije. 
L0 opravljenem ogledu je pretor i/. 
rpžiča dovolil prenos obeh trupel 
v birtvašnico pokopališča v Sempe-
****«aaaa« „,«« aaaaaaa***aaaaaaa

tru ob Soči, od koder so ju zvečer 
prepeljali v mrtvašnico glavne bol
nišnice v Trstu, kjer bo danes po 
greb.

Posebna komisija raziskuje sedaj 
vzroke nesreče, vendar je njena na
loga težka, ker je od helikopterja 
ostal le kup razbitin.

Silvio Lombardo, ki je bil povsem 
slučajno na letališču in ki je pro 
stovoljno sprejel prijateljevo vabilo 
za kratek kontrolni polet, je stano
val v Trstu, Ulica Gravisi. Bil je 
poročen in je imel tri otroke, stare 
15, 13 in 5 let. Pier Guido Castel- 
letto pa je stanoval prav tako v 
Trstu v majhnem stanovanju v Uli 
ci Universita. Bil je poročen komaj 
tri mesece in njegova 21 letna žena 
pričakuje otroka. Castelletti jev oče 
Renzo je bil član italijanske akro
batske letalske skupine, sedaj pa je 
inštruktor za polete z motornimi 
letali v šoli tržaškega aerokluba. 
Trenutno je v bolnišnici v Padovi.

Razpolagamo 
ž nadaljnjimi 4 
Iz edinstvene 
knjižne zbirke

knjigami

NAŠA
BESEDA

Gre za izbrana dela, 
ki so jih napisali mojstri 
Slovenske besede:

POHLIN
ZOIS
LINHART 
VODNIK 
I. PRIJATELJ 
GOLIA 
NOVY

Zglasite se
brez oklevanja v

ttfaMti kttiifatoU
TRST — Ul. sv. Frančiške 20, 
tH. »1-792

parate. Popolnoma so obnovili pral
nico in nabavili dva velika pral
na stroja, dva stroja za sušenje ter 
stroj za likanje perila. Prihodnje le
to bodo dokončali in odprli nevro
psihiatrični oddelek in ortopedski 
oddelek, v programu razvoja pa so 
še druge gradnje in ustanovitev so
cialnega centra, zobozdravniškega 
centra, krvne banke, porodnišnice 
itd., tako da bo tu nastal sodoben 
zdravstveni otroški center. Stroški 
bodo znašali 1,3 milijarde lir.

Enosmerna vožnja 
Trebče-smetiše«

Tržaški župan je izdal odlok, s 
katerim določa enosmerno vožnjo 
za vsa vozila na notranji cesti, ki 
pelje od smetišča pri Trebčah k 
Banom, in sicer v smeri proti Ba
nom, ter prepoved tovornjakom za 
vožnjo v smeri proti Trebčam na 
cesti med smetiščem in Trebčami.

Tržaški župan je tud! določil pre
poved prehitevanja z vozili od hi
šne številke 125 do 153 v Ulici Fa- 
bio Severo in prepoved parkiranja 
v Ulici Cologna na strani lihih šte
vilk. Razen tega je preklical pre
poved prehitevanja tovornjakov v 
Ulici F. Severo, ker so tovornjaki 
s prikolicami preusmerjeni po dru
gih ulicah v mesto.

Milansko gledališče 
danes v Verdiju

Danes zvečer ob 21. uri bo v 
gledališču Verdi v Gorici gostoval 
ansambel tPiccolo teatra* iz Milana 
z Ruzzantejevo komedijo *La Mo- 
schetta*. Igrata Franco Porenti 
in Edda Albertini. Predstava 
je v okviru italijanske gledališke 
sezone EMAC izven abonmaja. Ven
dar imajo abonenti pri vstopnini 
popust. Predprodaja vstopnic pri 
agenciji Appiani na Korzu Italia v 
Gorici tel. 22-66.

Mož iz Grgarja 
padel na cesti
Prejšnjo noč nekaj pred polnočjo 

so nudili v splošni goriški bolnišnici 
prvo pomoč 54-letnemu Alojziju Pav
šiču, iz Grgarja št. 111. Zdravniki 
so mu ugotovili udarec v obraz in 
rano nad desnim očesom; okreval 
bo v 7 dneh, Pavšič je dobil nave
dene poškodbe ko je malo prej 
padel v Ul. Balilla v Gorici.

VČEHAJ PRED TRŽAŠKIM PRIZIVNIM SODIŠČEM

Med ukradenimi cigaretami 
so bili tudi sladkorčki...
Dolinčanu, ki ga je goriško sodišče obsodilo 
na poldrugo leto zapora, so potrdili kazen

Tudi tatovi so sladkosnede«. • • 
zlasti ko se jim ponudi priložnost, 
da lahko izmaknejo iz trafike kar 
78 zavojev sladkorčkov, poleg se
veda cigaret, cigar, tobaka in dru
gega podobnega blaga. Tak zvrhan 
koš vseh teh »dobrot* je pokradel 
tudi 29 letni Aldo Brailli, rojen v 
Dolini, stanujoč v Trstu v Ul. Za- 
netti 7, pred sodniki pa se je mo
ral zagovarjati v Gorici.

Ponoči med 10. in 11. marcem la
ni je s silo vdrl v trafiko v Foglia- 
no di RedipugJia, last Caroline Co- 
cianich iz istega kraja in izmaknil 
iz slednje že omenjeno blago v 
skupni vrednosti okrog 300 tisoč lir. 
Fant se je pripeljal iz TTsta v Fo 
gliano z avtom douphdne s tržaško 
registracijo, last njegove zaročen
ke, 29-letne Brune Petrini iz Ul- 
Zanetti 7, in ga parkiral v bližini 
trafike pred neko gostilno. S škrip
cem je nato razširil okenske želez
ne drogove in se skozi okno pripla
zil v skladišče trafike, nato pa s 
pomočjo železnega droga in izvija
ča zvrtal v zidu odprtino bi se sko
zi njo splazil v samo trafiko, kjer 
je nemoteno opravil svoj posel.

Karabinjerji so mu prišit na sled, 
ko jih je neka oseba, ki je ostala
neznana, obvestila, da je opazila v I žiičev predlog.

bližini trafike tržaški dauphine sve
tle barve. S pomočjo evidenčne ta 
blice vozila so policisti kaj kmalu 
izsledili lastnico, nato pa še Brai- 
nija. Med hišno preiskavo, ki so 
jo dva dni po tatvini opravili na 
Brainijevem domu, so našli vse 
polno cigaret, cigar, vžigalic, slad
korčkov bi drugih reči, ki jih je 
moški ukradel v trafiki v Foglianu.

Na policijskem zaslišanju je pri
znal svoje dejanje in še povedel, 
da mu je uspelo takoj naslednji 
dan po tatvini prodati nekaterim 
priložnostnim kupcem 40 zavojčkov 
cigaret za 6500 lir.

Kazensko sodišče iz Gorice ga je 
na razpravi z dne 8. maja letos 
obsodilo na 1 leto bi 6 mesecev za 
pora ter 90 tisoč Mr denarne kazni.

Na včerajšnji razpravi pred pri
zivnim sodiščem (preds. Franz, tož. 
Franzot, zapis. Mosca) je bil obto
ženec odsoten. Njegove koristi je 
zagovarjal branilec odv. Kostoris, 
ki je predlagal sodnemu zboru pri
znanje amnestije in vrsto olajševal
nih okolnosti Javni tožilec dr. Fran
zot pa je predlagal potrditev pr
vostopne kazni z enoletno odpustit
vijo slednje L. celotne denarne kaz
ni. Sodniki so v Celoti sprejeli to-

Na ustanovnem občnem zboru ob
novljenega Slovenskega planinskega 
društva v Gorici 16. decembra 1945 
v konferenčni dvorani Ljudskega 
doma, je bilo prisotnih 80 planin
cev. Na proslavi, ki je bila točno 
po 25. letih, v sredo, 16. decembra 
1970 v Prosvetni dvorani na Verdi
jevem korzu, je bilo prisotnih pri
bližno 250 ljudi, v glavnem članov 
goriškega SPD, mnogo pa je bilo 
gostov in prijateljev tega društva, 
ki je brez dvoma najbolj množično 
slovensko društvo v Gorici, saj šte
je le nekaj manj kot 400 članov.

Proslava 25-letnice obnovitve dru
štva, ki je bila združena s proslavo 
60-letnice njegove ustanovitve (dru
štvo je bilo ustanovljeno 28. januar
ja 1911) je bila v goriški Prosvetni 
dvorani. Na odru je visel velik na
pis, ki je spominjal na obe obletni
ci, ob stenah pa je odbor društva 
priredil na posebnih panojih raz
stavo svojega petindvajsetletnega 
delovanja. Videli smo veliko slik z 
raznih izletov Goričanov, ki še ži
vijo in tudi takih, ki že počivajo v 
domači zemlji. Razstavljeno je bilo 
tudi drugo gradivo društva in pose
ben poudarek so dali pred nekaj 
leti ustanovljenemu jamarskemu od
seku.

Prireditev je začel nagrajenec z 
zlato planinsko značko in nekdanji 
predsednik SPD Bernard Bratož, na
to je predsednica Jožica Smetova 
povedala nekaj besed o tej proslavi 
ter pozdravila številne prisotne go 
ste. Na goriško slavje so prišli pod
predsednik Planinske zveze Slove 
nije Tone Bučar in član glavnega 
odbora iste zveze Rado Lavrič, u- 
rednik Planinskega vestnika Tine 
Orel, predsednica Slovenskega pla
ninskega društva v Trstu dr. Sonja 
Mašera in član odbora Danilo Mi- 
cheluzzi. Planinsko društvo iz Nove 
Gorice je zastopal predsednik Ed
vard Mihelj, tolminsko društvo sta 
zastopala predsednica Tatjana Šorli 
in odbornika Vida Repič in Ivan Bo 
žič. Prisoten je bil tudi predsednik 
koordinacijskega odbora primorskih 
planinskih društev Janko Fili, Pla
ninsko društvo v Kopru sta zastopa
la Vinko Lovrečič in Branko Šala
mun, Planinsko društvo iz Sežane 
Jožica Miljavec m Vera Seražin, 
Planinsko društvo iz Postojne Ivan 
Rozman, Planinsko društvo Jeseni
ce predsednik Janez Košnik in Jaka 
Čop, Planinsko društvo iz Vipave 
Jože Marc. Poleg imenovanih so bi 
H v dvorani še številni odborniki 
že omenjenih društev. Planinsko dru
štvo iz Ajdovščine je poslalo pisme
ni pozdrav. Planinsko društvo iz Bov
ca pa pozdravno brzojavko. Omeni
mo še nekaj domačih gostov: prisot
ni so bili predsednik SKGZ Gorazd 
Vesel, podpredsednik pokrajinske u- 
prave Marko Waltritsch, podpred
sednik SPZ Saverij Rožič, prijatelj 
goriških planincev Ludvik Zorzut, 
prisotni so bili tudi zastopniki šte
vilnih drugih slovenskih zamejskih 
društev in ustanov.

Sledili so pozdravi gostov. Govor 
podpredsednika PZS je bil toplo 
sprejet, nato je Tone Bučar izročil 
predsednici Smetovi nekaj sloven
skih majolik, knjigo »Naše gore» in 
spominsko plaketo «ob društvenem 
jubileju*. Podpredsednik SPZ je na
to podaril spominsko plaketo tudi 
staremu goriškemu planincu, gospo
darju SPD Petru Čermelju ob njego
vi 70-letnici. Z navdušenim ploska
njem so planinci pozdravili priljub
ljenega »Ciklaminčka*, ko je iz rok 
podpredsednika PZS sprejemal pri
znanje ob svojem življenjskem ju
bileju.

Tržaška predstavnica je izročila 
lep šop rož okrašen z narodnimi 
barvami, zastopnika planinskega dru
štva Tolmin lepo sliko, ki nam ka
že kotiček v zgornji dolini Trente, 
zastopniki planincev z Jesenic oa 
so izročili lepo knjigo planinskih 
slik »Viharniki* in avtor Jaka čop 
je na odru sliko tudi podpisal.

Svoje pozdrave so prinesli še za
stopniki planinskih društev iz Seža
ne, Nove Gorice, Vipave, Postoj
ne! Kopra, koordinacijskega odbora 
primosrkih planinskih društev, Sa
verij Rožič je prinesel pozdrave 
Slovenske prosvetne zveze.

Predsednik SKGZ Gorazd Vesel 
je nanizal nekaj misli o naši manj
šinski problematiki. Slovensko pla
ninsko društvo v Gorici je član SK 
GZ; njegovo delovanje ni le športno
rekreacijskega značaja, marveč tu
di narodnoobrambnega. Vesel je go
voril o zadnjem, važnem političnem 
aktu slovenske manjšine v Italiji, 
ko so predstavniki vseh političnih 
strank in raznih slovenskih usta
nov podpisali spomenico, ki so jo 
naslovili predsedniku rimske vlad* 
Colombu. Gre za novo kvaliteto na
še manjšinske politike, je dejal Ve
sel, ki smo jo dosegli v zadnjem raz
dobju in morebitna nesoglasja ne 
smejo preprečiti nadaljevanje take 
enotne politike, ko gre za skupne 
interese celotne manjšine. Slovenci 
v zamejstvu smo tudi porok, da bo
do odnosi na meji dobri. Svoj po
zdrav je Gorazd Vesel zaključil 
apelom, da bi tudi SPD imel v svo
jih vrstah vedno več mladine, kajti 
mladina je naša bodočnost.

Ne smemo pozabiti na pozdrav 
Ludvika Zorzuta, planinca, pisate
lja, pesnika in prijatelja Goričanov, 
ki je dolgo let prebil prav v našem 
mestu. Zorzut je svoj pozdrav, kot 
običajno, prinesel v vertih, spom
nil se je ustanovitve slovenskega 
planinskega društva v Gorici pred 
prvo svetovno vojno ter celotnega 
razvoja društva.

Predsednica Smetova je nato ime 
la priložnostni govor, v katerem je

prikazala nastanek in razvoj organi
ziranega planinskega delovanja med 
goričkimi Slovenci, od ustanovitve 
prvega društva do ukinitve za časa 
fašizma, od obnovitve po osvobo
ditvi do današnjih dni (njen govor 
bomo obširneje objavila v prihodnjih 
dneh, op. ur.). Z enominutnim mol
kom so vsi prisotni počastili spo
min padlih planincev ter vseh dru
gih umrlih članov SPD.

Omenili smo že, da je bilo na 
ustanovnem občnem zboru prisot
nih 80 goriških planincev. Že istega 
dne pa je bilo v društvo vpisanih 
že 114 članov, od katerih so mnogi 
po razmejitvi leta 1947 ostali na 
drugi strani državne meje. Številni 
takratni člani so se odtegnili od or
ganiziranega planinskega delovanja, 
je pa vrsta takih, ki so še danes, 
po 25 letih, redni člani SPD v Go
rici. Teh je štiriindvajset. Prisotnim 
so v sredo zvečer izročili »častno 
priznanje* za njihovo neprekinjeno 
25-letno članstvo. Priznanje so do
bili Jožica Smetova, Peter Čermelj, 
Bernard Bratož, Darko Šuligoj, Jož
ko Čotar, Mira Jelimčinčeva, Franc 
Gravner, Bojan čuk, Josip Gorkič, 
Mario Bavcon, Elica Gorkičeva, Ve 
ri Leban. Nekaj jih je bilo odsotnih 
in jim bodo priznanja izročili- na 
dom. Ti so: dr. Lambert Mermolja, 
Stanko Medvešček, Emil Hvala, Kar 
lo Kumar, Josip Vuk, Elči Čuk, Ni
ko Mermolja, Ivan Leban, dr. Igor 
Franko, prof. Nežica Kocjančičeva 
Milan Pavlin in Filipca Klemenči
čeva iz Solkana, ki je kljub razme
jitvi ostala vsa ta leta zvesta čla
nica goriškega SPD.

Vsem odlikovancem v čast, ki so 
se zbrali na odru, je Goriški oktet 
iz Nove Gorice zapel nekaj lepih 
pesmi. Isti oktet je med proslavo 
zapel vrsto narodnih pesmi, pred
vsem s planinsko motiviko. Še en
krat je bila tako dokazana visoka 
kvaliteta tega novogoriškega pev
skega ansambla.

Po prireditvi je bila v istih pro
storih še majhna zakuska.

Naše poročilo zaključujemo z ugo
tovitvijo, da je malo zamejskih dru
štev, ki jim uspe, po petindvajset
letnem nepretrganem delovanju, pri
rediti tako proslavo, ki je uspela 
v vsakem oziru. Slovenskemu pla
ninskemu drušvtu želimo še mnogo 
let uspešnega delovanja in zaklju
čujemo z željo, ki jo je izraz'1 eden

izmed govornikov, da ne bi bilo tre
ba nikdar več obnavljati od kake 
nasilne oblasti zatrto slovensko dru
štvo.

Avto s ceste v Vilesah
Prejšnjo noč kmalu po polnoči je 

v Ul. Montesanto v Vilesah iz še 
nepojasnjenih vzrokov izgubil kon
trolo nad svojim avtom fiat 1100 
ter zavozil s ceste 28-letni Renzo 
Bogar iz Viles, Ul. Semina 28.
Trčil je ob obcestni kamen ter pri
stal v jarku. Pri tem je Bogar dobil 
poškodbe na obrazu ter si verjet
no zlomil tudi desno ramo. V gori 
ški bolnišnici so ga pridržali za 15 
dni na zdravljenju. Z njim se je 
peljal tudi 30-letni Eridano Zonch, 
prav tako iz Viles, ki je dobil le 
manjše poškodbe: v goriški bolnišni
ci, kamor so oba pripeljali z re- 
šilcem bolnišnice, so mu nudili prvo 
pomoč: okreval bo v 4 dneh. Kara
binjerji iz Gorice so ugotovili zelo . . . . .
veliko škodo na avtu. Pete* Čermelj prejema spominsko plaketo
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5 SEJE OBČINSKEGA ODBORA V GORICI

Obžalovanje zaradi odloga Titovega obiska 
in odločna obsodba fašističnih razgrajačev

Gorica bo nadaljevala s svojo misijo prijateljstva in sodelovanja ob meji 
Predlog za uvedbo tečajev slovenščine in nemščine za učence osnovnih šol

Na svoji redni tedenski seji, pre- ' tisto ekstremistično desničarsko
tekli ponedeljek, je občinski odbor 
v Gorici, ki mu je predsedoval 
podžupan Sergio Rovis, soglasno iz
razil svoje nezadovoljstvo, ker ni 
prišlo do srečanja med predsedni
kom republike Saragatom in jugo
slovanskim predsednikom Titom. 
To srečanje bi omogočilo še na
daljnjo poglobitev prijateljskega 
sodelovanja med obema sosednjima 
narodoma, ki Je že do sedaj na 
goriškem mejnem področju za 
vzgled Evropi in vsemu svetu, ka
ko Je treba premagati težave pre
teklosti in delati za mimo in skup
no bodočnost naiodov-mejašev.

Na seji so tudi odločno obsodili

peščico rogoviležev, ki so skušali 
skaliti dobre odnose sožitja, zlasti 
v škodo goriškega prebivalstva, ki 
teži za tem, da z gospodarskimi 
ln človeškimi stiki na meji nada
ljuje s svojim civilnim poslan
stvom za razvoj bodočnosti miru 
ln blagostanja.

Obsodili so tudi pojav nekaterih 
napisov po mestnih zidovih in ce
stah, ki pa predstavljajo le nezna
ten in sporadičen pojav.

Izvršni odbor je ponovno potrdil 
obvezo oč inske uprave za nadalje
vanje prijateljske obmejne politike 
in konkretnega sodelovanja ter po
novno potrdil svoj namen, da osta-
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Z DEBATNE KONFERENCE V GORICI

Za razvoj obmejnih stikov in 
izmenjavo izkušenj v kmetijstvu

Kmetijski strokovnjaki iz Slovenije so si ogledali 
zadružne hleve in druge naprave v naši deželi

»Želimo, da bi se ti stiki razvijali 
tudi v bodoče in da bi se širilo ob
zorje medsebojnih spoznanj in iz
kušenj,* je dejal inž. Milovan Zidar, 
član izvršnega sveta Socialistične 
republike Slovenije na zaključnem 
sestanku slovenskih kmetijskih stro
kovnjakov v dvorani trgovinske 
zbornice v Gorici ob zaključku dvo
dnevnega študijskega potovanja po 
Furlaniji — Julijski krajini, kjer so 
bili gostje Zveze zadrug in posojil
nic na Goriškem. Inž. Zidar se je 
hkrati zahvalil za zares topel spre
jem, ki so ga bili deležni v krajih, 
ki so jih obiskali. Poudaril je, da 
so si pridobili nekatere koristne iz- j 
kušnje, ki jih bodo lahko s pridom 
uporabljali v Sloveniji, kjer je 85 
odstotkov zemlje in 90 odstotkov ži
vinskega sklada v rokah zasebnih 
kmetov.

Srečanje je začel predsednik Zve
ze zadrug in posojilnic Bruno Man- 
fredini, ki je najprej pozdravil 20- 
člansko delegacijo slovenskih stro
kovnjakov, v kateri so bili poleg 
inž. Zidarja še dr. inž. Franc Sun- 
čič, zvezni poslanec, inž. Martin 
Mastnak, direktor Kmetijskega za
voda Slovenije, inž. Tončka Berbič, 
ki je bila hkrati izvrstna prevajal
ka, inž. Marko Furlan, kmetovalec, 
dr. Ciril Mastnak, inž. Marko Ber
toncelj, inž. Slavko Glinšek, novi
nar «Kmečkega glasa*, in drugi.

Nadalje so bili prisotni Silvino Po- 
letto, tajnik deželnega odbora Zve
ze zadrug in posojilnic, inž. Josip 
Pečenko, predsednik Delavskih za
drug, občinski odbornik dr. Dami
jan Paulin, predsednik Kmečke zve
ze v Gorici Avgusta Stekar, pred

5.000 traktorjev, ki jih hočejo sedaj 
racionalno izkoriščati. Posebno skrb 
hočejo posvetiti razvijanju gorskih 
kmetij in tako modernizirati živi
norejo v ravnini, kjer je zemljiška 
posest zelo razdrobljena. »V tem 
pogledu nam bodo v pomoč vaše 
izkušnje,* je dejal inž. Mastnak ter 
ugotovil, da so v okoli 20 zadružnih 
hlevih ugotovili, kako ta oblika po
večuje proizvodnjo. »Utrjevali bo
mo sedanje sodelovanje ter že se
daj vabimo vaše tehnike in za
družnike k nam na obisk.* 

Predstavnik zadrug Niooli Je na
to omenil nastanek zadružnega hle
va na Tržaškem. Predsednik De
lavskih zadrug iz Trsta inž. Pečen
ko je v slovenščini in v italijanščini 
pozdravil vse navzoče v imenu po
membne ustanove, kateri načeluje 
šele dva tedna. Izrekel je prepri
čanje, da so si slovenski strokov
njaki ustvarili med svojo ekskur
zijo dober vtis ter da so spoznali,

s kolikšnim bratstvom jih je spre
jelo naše ljudstvo. »Nas veseli — 
je dejal inž. Pečenko — da ste pri
šli v našo deželo, kjer živimo tudi 
Slovenci. To utrjuje bratske vezi, 
kar je prav gotovo velikega pome
na za sleherni napredek zadružne 
misli.*

Shod so nato pozdravili še prof. 
Marsano, ki je govoril o načinu pri
stopanja k uresničevanju zadruž
ništva, odbornik Lodi in drugi.

PLESNA ČAJANKA
V nedeljo, 20. tjn. bo plesna 

čajanka v Klubu S. Gregorčič 
v Gorici, Verdijev korzo 13, 
kot so jih imeli še lani. Za
bava se bo začela popoldne ob 
17. uri ter bo trajala do 22 
ure vsako nedeljo.

Vabljeni I

uiuiiiiimiklinnmiiiiimiiiiiiiiittiiiititiimtiHtiitniiiiiiifiiiiiiimiiiimiiiiiiiiiiiiniimiiiiiiiimniiiiiMMiiii

UKINJENA ZASEDBA TOVARNE V S0V0DNJAH

Vodstvo je zajamčilo delavcem 
zaposlitev po 28 ur tedensko

Dne 20. januarja bodo ponovno proučili 
položaj tovarne in njenih delavcev

V sredo dopoldne ob 10.30 je bil 
na goriški prefekturi že napovedan

sednik zadružnega hleva v Trstu sestanek sindikalnih predstavnikov 
Radovič in tajnik Lupine, pokrajin- delavcev tekstilne tovarne v Sovod-
ski odbornik Lodi, predstavnik tr
govinske zbornice prof. Marsano in 
drugi predstavniki kmetijskega in 
zadružnega življenja naše dežele.

Uvodoma je Silvino Poletto govo
ril o vlogi naše dežele v razvijanju 
stikov s srednjo in z vzhodno Evro 
po. V tem okviru imajo svoje po
sebno mesto kmetijstvo, obmejni

njah s predstavniki vodstva tovarne, 
na katerem so dc*egli načelen spo
razum in preteklo noč so delavci 
zopet začeli z rednim delom. Po 13 
dneh stavke in zasedbe tovarne so 
spor vsaj začasno rešili in včeraj 
opoldne se delavci izpraznili tovarni
ške obrate.

Zastopnik prefekta je zbranim,
r ’ ■ ■ prisotni so bili tudi župan iz Gorice

promet, preste cona v Gonc . teg v Sovodnje, zastopnika pokrajinske 
vina z juznun sadjem sodekmm* uprave in urada M dela sporočil, 
sanitarnih oblasta, trgovina ma kompromisne predloge deželnega od- 
kmetijsklh strojev, prodaja sena za | domova, po katerih naj tovarna 
potrebe nase zivuioreje,sodelova-|zajamdi števcem p*.
^ Prof„CSlrm 08 !Sd'roČJU VI djetja dejansko zaposlitev najmanj narstva itd. Se prav posebno je vaz jf £ tedensko; „n nJBl M
no zadružništvo, čemur so dali po 28 ur tedensko: obenem pa naj se 

obe strani zavežeta, da bosta ponov
no proučili položaj dne 20. januarja 
1971.

Istega dne ob 13. url so sindikati 
sporočili te pogoje prizadetim delav
cem na posebnem zborovanju, na 

sn sklenili, da pristanejo

udarek prisotnost deželnega odbor
nika za kmetijstvo Comellija, sre 
Čanja z župani, zadružniki itd.

Direktor Kmetijskega zavoda Slo
venije inž. Martin Mastnak je de
jal, da so si med obiskom želeli katerem 
ogledati zadružne hleve. V zadnjih na te pogoje, če nanje pristane takoj 
dveh letih so v Sloveniji kupili nad tudi vodstvo tovarne. Ko se je tudi

to zgodilo, so preklicali splošno stav
ko, ki je bila napovedana za včeraj, 
v četrtek, v podporo tekstilcem v 
Sovodnjah.

Tri sindikalne organizacije so o 
tem izdale posebno sporočilo, v ka
terem zagotavljajo, da se bo borba 
tudi po 20. januarju nadaljevala z 
enako odločnostjo.

Trije ranjeni v Fari
Prejšnji dan okrog 17.30 se je 

blizu bencinske črpalke v Fari pri
petila prometna nesreča, pri kateri 
so bili trije ranjeni.

Prvi od teh 61-letni Emilio Botaz 
iz Fare, Ul. Bellanotte 1, se je 
pri tem udaril v glavo ter si 
poškodoval tudi medenico. V gori
ški bolnišnici so ga pridržali za 10 
dni na zdravljenju. Za 10 dni bo 
ostala v bolnišnici tudi 64-letna Or- 
tensia Zorzet iz Milana, ki so ji ugo
tovili pretres možganov ln rano na 
lasišču. Tretji ranjenec 34-letni Ri- 
no Visintin iz Fogliana, pa je bil 
ranjen na ustnici ln bradi ter Ima 
tudi pretres možganov. V bdniSni- 
ct bo ostal 5 dni.

ne Gorica most med Vzhodno hi 
Zapadno Evropo. Zato so odborni
ki izrazili željo, da ne bi nastal 
nikakršen zastoj in odlog v do
brih i/talijansiko-jugoslovansldh od
nosih, ampak naj bt ta trenutik 
negodovanja še bolj pokazal obe je- 
stransko voljo za sodelovanje, ki je 
velikega pomena tudi zato, kei z 
njim soglaša ogromna večina iU-li- 
Janškega ljudstva.

Po tej slovesni in odločni ugi to- 
vitvi so odborniki prešli na obrav
navo upravnih zadev. Odbornik 
Paulin je predlagal postavitev ob
činskih delavcev v stalež. De S mo- 
ne je med drugim predlagal nr jem 
jjosojita 60 milijonov lir za 1 ma- 
lizacdjo v industrijski coni; .gati 
je predlagal nakup novih hla< ilnih 
naprav za ribji trg v Gorici kar 
bo stalo skoraj pot milijono lir; 
dr. Tamassich je predlagal ’ akup 
bombonov s fluorom za zobn . pro. 
filakso učencev osnovnih š M in 
druge ukrepe.

Zanimiv je tudi predlog oc bornl- 
ka za šolstvo Modseja za i vedbo 
tečajev slovenščine in nemšč ne za 
učence 4. in 5. razreda os lovnih 
šol Z uvedbo teh tečajev že na 
osnovnih šolah bodo omogc.Mll u- 
čenoem seznaniti se z jezikom so
sednjega naroda, kar jim bo v živ
ljenju zelo koristilo. Zato bodo ko
rist teh tečajev prikazali tudi pri- 
zadetim staršem ter jim jih pripo
ročili za njihove otroke, kar bo ne
dvomno nadaljnji važni prispevek 
k dobremu tn prijateljskemu sode
lovanju in sožitju ob meji.

Odborniki so tudi zaključili s 
proučitvijo načrta za občinski pro
račun 1971, ki ga bodo predložili 
v debato občinskemu svetu na nje
govi prihodnji seji.

VERDI: ob 21. url «Piccolo Teetro 
iz Milana predvaja Ruzzantejevo 
komedijo «La Moscheta*.

CORSO: 17.00—22.00: «11 crepusco- 
lo degli eroi», M. Furtan in M. 
Lotk. Jugoslovanski film.

MODERNISSIMO: 17.30—22.00: «11 
paradlso del nudisti*, W. Harris 
ln G. Neri; nemški kinemaskop- 
ski film v barvah, mladini pod 
18. letom prepovedan.

VITTOR1A: 17.15—21.30: «La notte 
dei morti viventi*, J. 0’Dea in D. 
Jones, angleški film, mladini pod 
18. letom prepovedan.

CENTRALE: 17.15—21.30: «Le calde 
palme dl Rio*, M. Von Sydow in 
B. Andersson; ameriški kinema- 
skopski film v barvah, mladini 
pod 18. letom prepovedan.

I rž io
AZZURRO: 16.30: «Quattro per Cor- 

dova», G. Peppard in Glavarin* 
Ralli ter Raf Vallone.

EXCELS1(>R: 16.00: «AngeU semza 
paradiso*, Albamo to Romina Po 
wer.

PRINCIPE: 17.30 «Nan torno a ca- 
sa s ta sera*

.V«wi (.urica
SOČA: «Velika ljubezen*, francoski 

barvni film — ob 18. In 20.
SVOBODA: «Mlečna pot*, franco 

ski barvni Odm — ob 18. ta 20.
DESKLE: «F kot Flint*, ameriški 

barvni film — ob 19.30.
SEMPAS: Prosto.
KANAL: »Banditi Arizone*, ameri

ški barvru film — ob 19.30.
PRVACINA: Prosto.
RENČE: «Na rečnem zavoju*, ame

riški barvni film — ob 19.30.

UEZDRNI lekarni
V GORICI

V Gorici je danes ves dan in 
ponoči dežurna lekarna CRISTO- 
FOLETTI, Travnik, tel. 29-72.

V TRŽI CD
Danes ves dan to ponoči Je de

žurne lekarna «Alla salute* dr. 
Fabbris, Ul. Coeužloh 117, telefon
79M0.



PRIMORSKI DNEVNIK 18. decembra

Kakšne spremembe se predvidevajo
v Jugoslaviji do srede aprila 1971

V političnih razgovorih v zad
njih dveh tednih prevladujejo 
bolj mdrni toni. Javni so o-nasto
pi natfbolj znanih političnih lju
di so, morda, nekoliko bolj redki, 
njih formulacije pa bolj umirjene. 
To ne pomeni vedno, da so se 
politična stališča približala ali 
poistovetila. In vendar se je nape
tost, ki se je v času prikazovanja 
pogledov in s tem tudi razlik 
mogla smatrati za naravno, se
daj, ko so bile razike v precejš
nji meri ugotovljene, počasi in 
prav tako povsem narav«) umi
rila. Za vse je očitno, da je de
lo izpopolnjevanja — te odločilne 
preizkušnje veljavnosti sleherne 
demokracije pred vrati. Sicer pa 
nalaga takšno delo tudi tisto, kar 
je bilo nedavno povedano in skle
njeno na konferenci ZKJ. Razum
ljivo je, da bo treba še marsikaj 
bolj točno razložiti in nekateri se 
bodo morali bolj precizno izjasni
ti o eni, aH pa o drugi stvari.

Kdo in kako? Tudi na nedavni 
seji predsedništva ZKJ je prevla
dalo razpoloženje za skladnost. 
Nekateri so govorili o potrebi ak
cije, drugi o nujnosti, da se iz
vajajo sklepi konference, tretji o 
tem, kako je že prižel čas sintez. 
Oblika je bila sicer različna, to
da vsi so govorili o neki skupni 
potrebi. To je korak naprej, ven
dar pa še ni dovolj. Dovolj bi 
bilo, če bi se določalo, kdo bo no
sil odgovornost za sklepe, kje bo
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Partizansko
srečanje
v nedeljo v Kopru

V počastitev 25-letnice osix)bo- 
ditve bo v nedeljo, 20. decembra 
1970, v Kopru partizansko sreča
nje nekdanjih borcev, ki so v 
NOVJ prišli iz Afrike, Grčije in 
Albanije.

Znano je, da so italijanske in 
nemške oblasti med drugo svetov
na vojno poslale na afriška boji
šča mnogo Primorcev in Istranov, 
pozneje pa tudi Štajercev, Gorenj
cev in Korošcev, id so bili mo
bilizirani v nemško vojsko. Ogrom
na večina naših rojakov je ob 
prihodu na afriško bojišče našla 
pot zaveznikom in prostovoljno 
vstopila v poljske in češkoslova
ške oborožene enote, ki so se bo
rile na strani zahodnih zavezni
kov. Pc aprilskih dogodkih leta 
1941 je na Bližnji vzhod prišla 
bivša jugoslovanska vlada in del 
ojicirskega kadra. Tu se je za
čela ustanavljati bivša jugoslo
vanska vojska, v katero so vsto
pali Primorci in Istrani z name
nom. aa se priključijo zavezniški 
antihitlerjevski koaliciji. Ko so se 
seznanili z razmerami v tej voj
ski ter se prepričali o izdajstvu 
kralja in Draže Mihailoviča, so 
vstopili v partizansko vojsko Ju
goslavije. Tako so 10. julija 1911 
izvedli vojaški upor, se odrekli 
kralju in vladi ter ustanovili prvi 
partizanski odred na B'iž<ijem 
vzhodu, ki je že leta 1943 štel 
12(0 ljudi. Podobno stanje je li
lo v alžirskih taboriščih,
_ Skupaj je v letu 1943 in v za
četku 1944 prišlo v prekomorske 
partizanske brigade nad 6000 bor
cev, v glavnem Slovencev s Pri
morske, Štajerske, Gorenjske in 
Koroške ter Hrvatov iz Istre. Raz
porejeni so bili v 1. in 2. tan
kovsko brigado (druga tankovska 
brigada je bila ustavljena v SZ, 
toda kadrovsko jedro je sestav’ja- 
lo 600 borcev, ki so bili posla
ni iz Italije.) 251. in 252. letalsko 
jato ter letalske divizije na srem
ski fronti, topniške enote 8. udar
nega korpusa, razne mornariške 
enote. 3., 4. in 5. prekomorsko 
brigado, kompleten bataljon 600 
borcev je bil dodeljen 11. dalma
tinski brigadi.

Veliko borcev je bilo razpore
jenih v razne strokovne enote 
NOVJ ter so se udeležili bojev 
za osvoboditev Dalmacije, Herce
govine. Črne gore, Like, Hrvat- 
skega in Slovenskega primorja, 

Veliko teh borcev je padlo v 
NOB, še zlasti pri osvoboditvi 
Stona na polotoku Pelješcu, na
dalje v Drnišu, Kninu. Mostarju, 
Gospiču, Bihaču 

Primorci in Istrani so se še pred 
kapitulacijo Italije 1943. borili v 
vrstah grških in albanskih parti
zanov. Posebna enota 'Primorje*, 
ki je bila pod poveljstvom 7. gr
ške partizanske brigade, je po 
prihodu v Skopje, prerasla v prvi 
samostojni slovenski bataljon. Če
ta slovenskih partizanov iz Al
banije pa je bila vključena v pr
vo makedonsko-kosovska brigailo.

Slavnostno zborovanje bo v kino 
dvorani v Kopru in bo potekalo 
takole:
— od 8. do 10. ure prihajanje v 

Koper nekdanjih borcev NOVJ 
iz Afrike, prevzem knjige 'Na
rodnoosvobodilni boj Primorcev 
in Istranov v Afriki*. * Kosove
lova* bodo dobili še knjigo 
'PZJA Srečko Kosovel*.

— od 10. do 11. ure zbiranje bor
cev v kino dvorani.

— ob 11. uri začetek zborovanja
— Kosilo in tovarišic srečanje bo 

po zborovanju po naslednjem 
razporedu: Hotel Triglav (veli
ka dvorana) — pevski zbor 
'Srečko Kosovel* in tovariši, 
ki so bili v alžirskih taboriščih 
(Boufarik, Maison Blanche itd.) 
Hotel Triglav (steklena dvora
na) — tovariši, ki so bili v 
grških in albanskih partizan
skih enotah.
Hotel Galeb (Galeb in Ribja 
restavracija na Titovem trgu) 
— tovariši, ki so bili v raznih 
enotah v Egiptu, Siriji, Pale
stini itd.

priš’o do neke rezultante? Nekaj 
odgovorov na to je sicer že bilo, 
vendar ti niso bili povsem jasni. 
Takšen je vtis. »Zvezni izvršni 
svet je samo eden od dejavnikov 
v naši družbi...» Tako je svojo 
razlago na predsedništvu začel 
Ribičič. Nato so sledile besede v 
podporo ZIS, sledila pa je tudi 
kritika. Padli so očitki, da pro
gram ni popoln, da predvideva 
samo kratkoročne in drobcene po
sege, da je restriktiven... Rečeno 
je sicer bilo, da se je treba tru
diti na področju razvoja sistema, 
glede strateških rešitev, da je tre
ba iskati daljnoročne rešitve. Vse 
to se je, vsaj do neke meje mo
glo tolmačiti tudi kot' »obramba* 
ZIS in vzeti iz njegove odgovor
nosti tisto, za kar on ni odgovo
ren. Nikezič je prikazal precizno 
stališče o odgovornostih: «... logič
no je, da je zvezna skupščina od
govorna za celotno delo glede si
stema. Toda gospodarsko politi- 
ko, kaže, mora pri nas, kot po
vsod po svetu, voditi vlada. Ona 
mora imeti potrebna pooblastila, 
hkrati p« mora sprejeti tudi bre
me vodenja gospodarske politike, 
sprejeti mora nase breme, za ka
terega se je, kot se zdi, smatra
lo, da bi ga morala nositi tudi 
skupščina.*

Tudi Zveza komunistov bo — 
razen podpore ukrepom ZIS in 
aktivizacije komunistov v osta
lih organih, v dslovniih in drugih 
organizacijah, — imela v tem svoj 
delež delovanja in odgovornost. 
Že na tej seji sta Edvard Kar
delj in Vladimir Bakanč pada
la poročila o aktivnosti skupin v 
vodstvu ZKJ, skupin, ki raze e- 
njujejo politični in ekonomski si
stem. V zelo kratkih zaključkih 
predsedništva pa je poleg pripo
ročila »ustreznim političnim in dr
žavnim organom, da naj pospešijo 
delo piri reševanju dolgoročnih 
problemov stabilizacijskega pro
grama in ekonomskega sistema, 
kot tudi političnega sistema*-, pred
videno, da bodo prodseamistvo, iz
vršni biro in komisija nadaljevali 
«delo glede teh vprašanj in da 
bodo temu prilagodili svoje delov
ne programe v nadaljnjem raz
dobju*. Odgovornost ZKJ za raz
voj sistema in to pomeni tudi za 
razvoj družbenih odnosov, je ne
sporna. To je treba pribiti. To 
ne pomeni, da mara biti delo 
ZKJ natrpano z razpravami o 
raznih materialnih interesih. Še 
več, morda je Zveza komunistov 
še premalo delala piri razvoju si
stema — torej na tem, kar zdru
žuje. In to zato, ker je predvsem 
od predstavniških organov . pre
vzemala razpravo o konkretnih in 
številnih materialnih interesih. To 
je vnašalo v Zvezo komunistov 
neenotnost, interese pa potiskalo 
iz institucioninakiih kolosekov, na 
katerih se v demokratični družbi 
edinole morejo iskati in najti re
šitve njihovih sporov. Sicer pa je 
nekaj dni pred tem, v razgovoru 
s časnikarji novosadskega gla
sila madžarske nacionalne skup- 
nosti, Latinka Perovič marsikaj 
p, lila o tem, med drugim je 
rekla: «Če hoče' •> v Zvezi komu
nistov še naprej imeti kot glavno 
vprašanje materialne interese, bo
mo zelo težko reševali svojo o- 
snovno vlogo; lahko se nam celo 
zgodi, da postanemo namesto 
faktorja hokezije, faktor dezinte
gracije družbe*.

Čeprav se ukrep* na področju 
gospodarske poti like in tudi več
ji koraki v razvoju gospodarskega 
sistema zdijo na prvi pogled kot 
najbolj nujna naloga, se daje 
prednost spremembam v politič
nem sistemu, in še posebej reor
ganizacij vrha. Doberšen del teh 
nalog je treba dokončati do sre
de aprila. Ko gre za uvedbo 
predsedništva SFRJ, je to — po 
ustavi — celo neobhockio, ker je 
že do tedaj treba izvesti volitve 
šefa države, zato ker poteče man
dat predsednika republike 15. ma
ja prihodnjega leta.

Odvzeti ali dodati: Z vprašanjem 
kako bo funkcioniralo predsedni- 
štvo kot kolektivni šef države se 
je v teh dneh ukvarjala tudi koor
dinacijska komisija za vprašanja 
političnega sistema sobranja Ma
kedonije. Nekateri udeleženci seje 
te komisije so izrazili določeno 
bojazen, da bi predsedništvo ne 
moglo uspešno delovati, če bi se 
ohranil klasični odnos med tem 
novoosnovanim telesom, skupšči
no in zvezno vlado. Ob tej prilož
nosti je bilo rečeno, da bi pred
sedništvu ne smeli odvzeti nobe
ne od sedanjih ustavnih funk
cij predsednika republike, pač pa 
da bi bilo treba tem funkcijam 
dodati še novo funkcijo: vsklaje- 
vanje interesov republik, da bi 
se zagotovila njihova enakoprav
nost v politiki federacije.

Na zagrebškem kolokviju o li
stavcih spremembah je podpred
sednik Sabora Hrvatske Čedo Gr- 
bič pred nekaj (kievi prikazal sta
lišča skupine ustavne komisije sa
bora, stališča, v katerih je izra
žena ideja, da naj bi bodoče pred
sedništvo SFRJ ne imelo velikih 
politično-izvršni h funkcij, pred
vsem ne takšne funkcije, ki bi
ga postavljale iznad skupščine. Po 
mnenju skupine ustavne komisi
je sabora pa bi predseckiištvo 
moglo samostojno predlagati zvez
ni skupščini zakonske predloge in 
druge akte, medtem ko bi seda
nje funkcije skupščine in ZIS v 
glavnem ostale nespremenjene.

Zvezne banke: Vprašanje, Id že 
dolgo priteguje pozornost ne sa
mo jugoslovanske, pač pa tudi tu
je javnosti, je brez dvoma pro
blem državnega kapitala ter po
ložaj bivših zveznih bank. Na 
zadnji seji predsedništva ZKJ je 
član izvršnega biroja Miko Tri- 
palo rekel, da bi se motalo že

enkrat odkrito govoriti o bivših 
zveznih bankah in o reeksporter- 
jih, da bi se videlo, v čem je tu 
probiem, in to tako z razrednega 
kot tudi z mednacionalnega sta
lišča. 0 položaju bivših zveznih 
bank so ob tej priložnosti sprego
vorili tudi drugi udeleženci, vklju
čujoč tudi predsednika ZIS Ribi
čiča, ki je zahteval, da predsed
ništvo ZKJ, izvršni biro aTi neka 
druga posebna komisija prevzame 
nase skrb glede dosege soglasja 
stališč republik o teh vprašanjih.

Zanimivo pa je mnenje, ki ga 
je v teh dneh v razgovoru s pred
sedniki občin o zveznih bankah 
in državnem kapitalu prikazal 
predsednik izvršnega sveta Srbi
je Milenko Bojanič. Ko je govo
ril o kreditno monetarni politiki, 
je med drugim rekel: «Glede
bančnega sistema je bilo med po
letjem doseženo soglasje na teme
lju materialov zvezne skupščine. 
Toda v nekaterih listih se to 
vprašanje stalno pogreva in se je 
ponovno vrnilo na staro. Neke 
izjave predsednika zveznega iz
vršnega sveta tudi pričajo, da ob
staja sedaj v zveznem izvršnem 
svetu mnenje, da je v zvezi s 
tem več problemov kot se je zde
lo, da jih je, ko je v juniju in 
juliju zvezni izvršni svet o tem 
razpravljal. Nič nimamo proti te
mu, da se ta vprašanja ponovno 
obravnavajo, kolikor nekdo sma
tra, da v dosedanjih razpravah

nekaj ni bilo prav storjeno, ali da 
je treba neka že ugotovljena sta
lišča ponovno proučiti. Gre za 
približno sledeča stališča:

Prvič, tako glede samih bank 
v celoti in še več glede tako ime
novanih bivših zveznih bank, se 
zdi, da obstajajo neke stvari, 
neki elementi, o katerih se po
novno razmišlja. Na primer to 
ali je ali ni bilo vse zaključeno, 
da *e glede državnega kapitala, 
izvede vse, kar je potrebno. Ra
zumljivo, mi nismo bik nikoli na 
stališču, niti bi želeli braniti sta
lišče, ali je treba nekaj vključiti 
v državni kapital ali ne. To je 
stvar strokovnih ugotovitev zvez
nih organov, SDK in drugih kvali
ficiranih služb in ustanov. In te 
naj to ocenjujejo. V kolikor ne
kaj še ni vključeno v državni ka
pital, naj se vključi.

Vprašanje provizij, pod katerimi 
so te delale za državo — ali je to 
1,5 piromil, ali je to mnogo ali 
je to malo, za to obstaja tudi 
mednarodna arbitraža, če je po
trebno. In naj se ugotovi, ali je 
to mnogo, ali je to mak), naspro
ti riziku glede obsega poslov.

Vprašanje, ali tako imenovani 
posebni rezervni sklad pripada 
tem bankam, tem kolektivom, te
mu gospodarstvu, ki je tam včla
njen^ ali pa bi ta rezervni slc-ad 
moral imeti značaj državnega ka- 
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Nocoj v Kulturnem domu
i

(Nadaljevanje na 6. strani)
Pianistka Zdenka Novak je do

vršila študij klavirja na Akade-
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PONOVNO 0 UŽIVANJU MAMIL

Ameriški zdravniki želijo 
povedati resnico o mamilih
Ali je mamilo neškodljivo ali nevarno? - So o mamilih pripovedovali le 
polovično resnico ■ V New Yorku je umrlo lani 900 oseb zaradi heroina

V Združenih državah Amerike 
je uživanje mamil najbolj razšir
jeno na svetu. Prav zaradi tega 
navadno od tu izhajajo pobude 
za in proti mamilom. V zadnjem 
času pa se je cela vrsta znanih 
zdravnikov odločila za novo pot 
pojasnjevanja, kaj so mamila. Na
mesto da bi prebivalstvo sezna
njali s polovičnimi resnicami o 
mamilih, želijo brez kakršne koli 
laži povedati, kaj je mamilo.

Že lansko jesen se je dr. Stan- 
ley F. Yoiles, ravnatelj zavoda 
National Institute of Mental Health 
(Državni zavod za umsko zdrav
je) pred podkomisijo senata v 
ZDA izrazil, da »nenehno pripo
vedovanje s pretiranim poudar
kom, o verjetnih strahotnih po
škodbah, Jd jih povzroča mari- 
juana, povzroča, da je zelo težko 
razložiti ljudem, katere so res
nične nevarnosti, ki izhajajo iz 
uživanja določenih vrst mamil.* 
V Bostonu pa je Marion Freed- 
man iz ustanove United Commu- 
nity Services (Skupna družbena 
služba) izjavila krajevnim komi
sijam proti mamilom: »Razliko
vati moramo, kaj je raba in kaj 
pretirana raba mamil. S tem no
čem trditi, da je treba učiti, ka
teri so užitki, ki jih dajejo ma
mila, vendar naj bomo vsaj od
kriti in natančni, ko govorimo o 
nevarnostih mamil.*

Psihiater Charles C. Dahlberg 
iz New Yorka, ki je član zavoda 
William Alanson White Institute 
of Psychiatry, je izdelal obširno 
zanimivo študijo o učinkih LSD 
in drugih mamil, Id povzročajo 
psihedelične učinke. Po njegovem 
mnenju so predvsem zdravniki 
najbolj pripiomogli k temu, da so 
se o mamilih razširile polovične 
resnice, predsodki in laži, tako 
da ljudje ne vedo več, komu bi 
verjeli. Ravno mladina pa je naj
bolj nezaupljiva do zdravnikov. 
Te laži izhajajo večkrat iz skrbi 
za zdravje mladine, velikokrat pa 
tudi iz neznanja. Navadno pristo
pajo, po besedah dr. Dahlberga, 
zdravniki k mamilom, ko govorijo 
o njih, v popolnoma negativni 
smeri. To pomeni, da je vse, kar 
zadeva mamilo, negativno. V res
nici pa obstajajo tudi nekatere 
pozitivne plati. Kot n.pr. uporaba 
mamil v zdravstvu, kar pa nujno 
zahteva zdravniško kontrolo.

Prav zaradi tega vedno večje 
število ameriških zdravnikov za
hteva, da bi se o mamilih pove
dala resnica in odstranile dose
danje laži. Dahlberg je n.pr. v 
neki reviji analiziral nekatere od 
takih polovičnih resnic. Nekatere 
so razširili zagovorniki mamil, 
druge pa protavniki teh snovi.

Prva od teh polovičnih resnic 
je trditev, da psihedelična ma
mila omilijo depresijo. Nekaj je 
resničnega v tej trditvi. Večkrat 
mamila olajšajo ali celo odstra
nijo tesnobo, depresijo ali vzne
mirjenje, vendar prevelike doze 
mamila povzročijo pasivnost in od
poved družbenemu življenju. Ko 
pa mine učinek mamila, se de
presija povrne ali se celo podalj
ša v času.

Neka vrsta mamil anfetamini, 
pa ima še poseben vpliv. Uki 
nitev depresivnih občutkov, ki 
naj bi ga povzročali anfetamini, 
povzroča z druge strani nenackio 
akumulacijo depresije. Ta aku
mulacija pa povzroča močne ob 
čutke depresije med vračanjem 
iz omame in še precej časa po 
tem. To pomeni, da mamila ob
čutke depresije le umaknejo za 
nekaj časa in jih nato intensifi- 
drajo. Poleg tega pa mamila po
vzročajo nespečnost in pomanjka

nje apetita in vse to še bolj po
veča depresijo.

Nekateri trdijo, da jim ma
mila pomagajo, da spoznajo ve
selje in samega sebe. Res je, da 
mamila včasih pomagajo ljudem, 
da doživijo popolno introspekcijo, 
vendar mamila tudi kompromiti
rajo razlikovanje resničnih občut
kov, tako da postane osebek su- 
gestibilen. Zaradi tega ne more 
človek več razlikovati med res
ničnimi instrospektivnimi občutki 
in lažnimi občutki.

»Mamila mi pomagajo, da se 
čutim v človeški bližini,* trdijo 
drugi. Predvsem moramo pomi
sliti, da čutiti nekoga blizu, ni 
isto kot biti nekomu blizu. Mnogi, 
ki uživajo mamila, se zavedajo, 
da njihov občutek bližine nima 
realne podlage. Danes je relativno 
nepomembno, če je mladina oro
pana ali ne za človeško bližino, 
važno pa je, da čuti, kot bi bila 
oropana. Prav zaradi tega mladi 
iščejo intimnost Mogoče se za
vedajo, da intimnost, ki jo čutijo 
do svojih tovarišev ni stoodstotno 
odkritosrčna in prav zaradi tega 
bežijo pred resničnostjo ter vztra
jajo pri ohranjanju iluzij.

Razširjeno mnenje je tudi, da 
mamila krepijo seksualne funkci
je. Vendar nobeno od doslej po
znanih mamil ni afrodiziak. Vsa 
pa spreminjajo občutke. Delujejo 
različno na različne osebke. Ne
katerim se seksualne želje pove
čajo, drugim pa zmanjšajo. Pred
vsem delujejo negativno večje do
ze mamila.

Razširjeno je tudi mnenje, da 
je avtotranscendenca, ki jo po
vzročajo mamila, vredna toliko 
kolikor katera koli druga avto
transcendenca. Avtotranscendenca 
pomeni intimno združevanje člo
veka z bogom ali kako drugo ve
soljno silo, vendar ima, če jo ke
mično povzročamo, le začasni zna
čaj. Večina tistih, ki uživajo ma
mila, je priznala, da jim ta avto
transcendenca ni spremenila živ
ljenja, pač pa da so mamilo uži
vali, da bi bežali pred realnostjo.

Protivniki mamil radi trdijo, da 
že ena sama injekcija heroina po
vzroča navado. S tem mislijo te
lesno odvisnost od mamila. Ven
dar v obliki, ki je danes v pro
daji, je heroin pomešan z lak
tozo, kininom in sodo bikarbono 
na tak način, da je pravega ma
mila le en do dva odst. Če človek 
opusti to navado, nima strahotnih 
reakcij, kakršne so doslej opa
zovali, pač pa je odvada bolj po
dobna konvalescenci po hudem 
prehladu. Doslej je opisovanje 
strahotnih muk, ki jih človek pre
življa, ko se odvaja na heroin, po
vzročalo, da so mnogi dobili v 
tem razlog, da vztrajajo pri uži
vanju mamila. To pa seveda ne 
pomeni, da je treba heroin jemati 
kot neškodljivo snov. V New Yor- 
ku je n.pr. lani umrlo približno 
900 oseb, med katerimi je bilo 200 
mladih ljudi pod 20 let, zaradi 
akutne narkoze, kar so v časo
pisih označevali kot »preveliko 
dozo* mamila. Sedaj je zastrupi
tev s heroinom poglavitni vzrok 
smrti za prebivalce New Yorka, 
ki so stari od 15 do 35 let.

Polovična resnica je tudi trdi
tev, da LSD uničuje hromosome. 
Različni osebki imajo različne 
stopnje tolerance do poškodb, ki 
jih mamila povzročajo na hromo- 
somih. Preizkusi na živalih pa so 
dokazali, da povzročajo večje do
ze tega mamila na tistih, ki imajo 
že genetsko napako, večje mož
nosti za to, da bo njihov otrok 
sp&Č64c.

Tudi trditev, da LSD in druga

mamila nimajo klinične veljave, 
je le polovična resnica. Nekateri 
zdravniki, kot n.pr. dr. Dahlberg, 
so mnenja, da je mogoče mamila 
uporabljati v medicini pod zdrav
niškim nadzorstvom. Po mnenju 
nekaterih je preveliko uživanje 
mamila le izraz uporništva pri ne
zadovoljnih. Če bi trdili, da res 
ni drugega kot to, bi omalovaže
vali uporništvo, vendar če upor
ništvo obstaja, se moramo vpra
šati raje, zakaj je mladina ne
zadovoljna. Eden izmed vzrokov 
je, da imamo danes več časa za 
to, da se čutimo sami in neza
dovoljni. Prosti čas, ki ga dovo
ljuje višja življenjska raven, bi 
morale torej izpolnjevati druge de
javnosti.

Ob koncu pa moramo omeniti 
še to, da postajajo s časom ma
mila neučinkovita, osebek se tu
di začenja zavedati, da ga ma
mila ne vodijo nikamor in se 
začenja spraševati, kaj se bo 
zgodilo v bližnji bodočnosti. V 
bližini ima prijatelje, ki so zboleli 
zaradi uživanja mamil in zaradi 
tega ga taka situacija pripelje 
do spoznanja, da je bolj vabljivo 
prenehati z uživanjem kot začeti 
z mamili. Vprašanje je, kako bo 
nehal. Trenutno obstajajo zavodi 
za rehabilitacijo uživalcev mamil, 
vendar moramo na uživalce gle
dati kot na bednike, ki sd morajo 
opomoči po dolgi bolezni.

inijii za glasbo v Zagrebu, posti 
diplomski študij pa pri prof. 
Janku Ravniku v Ljubljani. Izpo
polnjeval se je tudi v Varšavi, 
Kokiu in Salzburgu. Za svoj od
lični podiplomski študij je pre
jela Prešernovo nagrado.

Zdenka Novak, ki je docent 
na Akademiji za glasbo v Ljub
ljani, se redno udejstvuje kot 
koncertni pianist tako v ožji do
movini, kakor na tujih koncert
ni) odlrih in sicer s samostojni
mi recitali in s klavirskimi kon
certi.

Po mnenju kritikov predstav
lja Zdenka Novak skupaj z Du
bravko Tomšič in Atijem Ber
toncljem vrh mlade slovenske pia
nistične elite.

Njen letošnji recital v Sloven
ski ftiharmomiji v Ljubljani je 
kritika takole ocenila: »Pianist
ka je izvajani program obliko
vala z veliko kreativno silo. Iz
redna tehnična usposobljenost, 
združena z močno energijo, sta 
kvaliteti, s katerima obvladuje 
širok, dinamični razpon od naj- 
tišjdh, božajočih tonov, do mo
gočnih, blestečih fortissimov. To 
so bila pianistki učinkovita po
magala pri podajanju večjih d- 
kličnih oblik kot na primer pri 
Beethovnovi sonati op. 110 in pri 
Franckovem Preludiju, Koralu in 
Fugi, Lipovškove tiri impromtu- 
je je pianistka izvedla s tisto 
umetniško prepric jivostjo, na
tančnostjo in globino vživetja, 
s katero se vselej odlikuje pri 
predajanju skladb domače klavir
ske ustvarjalnosti*.

Novakova bo na nocojšnjem 
koncertu Glasbene matice v Kul
turnem domu in jutrišnjem v 
Skednju zaigrala C. Francka 
«Preludij, Koral in Fugo* veli
častno glasbeno umetnino, ki 
spada med najboljše dosežke 
francoske klavirske literature ter 
.jo odlikuje enovitost oblike in 
izredno doživljena glasbena vse
bina.

V drugem delu pa bo pianistka 
predstavila dve deli domačih av
torjev »Tiho prihaja mrak* Vil
ka Ukmarja, našega primorskega 
rojaka in briljantni Papandopu- 
lov Kolo.

IZ UMETNOSTNIH GALEKIJ ,

Čarobno pestra mavrica
barv v oljih R. Saksida

$

Po nekaj letih razstavnega mi
rovanja na Tržaškem, a ne drugod, 
se nam Rudolf Saksida spet pred
stavlja v novem obrazu umetnosti 
svojega neobičajnega slikanja. V 
razstavni dvorani v Kulturnem do
mu je menda še ni bilo barvno 
tako blesteče razstave slovesno ve
selega videza. Ampak kdor bi sku
šal meriti in tehtati nje umetniško 
kakovost in vrednost samo po tem, 
bi odkril le del resnice. Nje ostali 
in globlji del, ki se skriva za 
krinko teh sicer tako razposajeno 
razgibanih ter ponekod skoro gro
tesknih podob, pa sestavlja trpko 
umetnikovo spoznanje, da mora ži
veti in ustvarjati v času, ki je 
poln etičnih in moralnih protislovij.

Razvoj v sedanjo obliko izraz
nosti tega izredno nadarjenega sli
karja so gotovo pogojevale počet- 
ne avantgardne izkušnje iz zaključ
ne dobe futurizma, ki mu jih je 
posredoval v Gorici njegov prvi 
učitelj in prijatelj, danes v Milanu 
zasloveli slikar Crali.

Z razliko od prejšnjih razstav, 
kjer smo srečavali goreče ptiče 
in papirnata letala nad mesti, o- 
troške zmaje, bike in mačke, pa 
prevladuje v vsebini novih olj člo
veški lik. So pa nekatere ome
njene slike v začetku dolge vrste 
novih podob. Je pač to opozorilo, 
da se Saksida ni izneveril svoje
mu poslanstvu socialno čutečega 
umetnika. Blaga in neborbena na
rava pa mu brani, da bi z likovno 
nasilnostjo kakega Guttusa naka
zoval zgrešenost marsikatere nega
tivnih strani družbenega ustroja. 
Zateka se raje v svojevrstno sim
boliko zmehaniziranih oblik barvno 
ploskovno potenciranih, ko prikrilo 
biča n.p. kričeče popevkarje, živce 
uničujočo razglašenost glasbenih 
ropotov, brezdušnost ljubezni, vrto
glavo modno oblačenje in druge 
nezdrave družbene pojave v naši 
sredi.

Da se kaj takega dogaja, to umet
nik pripisuje predvsem stremljenju 
raznih dejavnikov sodobnega druž
benega razvoja, ki pospešujejo pre
tvarjanje človeka v živ avtomat. 
Od tod v slikah roke in noge, ki 
so kot vzvodi robotov, od tod ne
življenjska togost drž ljudi, ki se 
zde iz kartona izrezane lutke.

Prekriva pa Saksida vso to tra
giko spoznanj s čarobno pestrostjo 
mavrice svojih čistih barv. In ta
ko postajajo njegove podobe, če
prav prave umetnine, tudi poslad
kana grenka pilula vsem nam na
menjenega zdravila.

MILKO BAMBIČ

spremljavo bachovske 
pravila tržaška pesnica L«®1" 
Bamboschek. % i>

Tržaški orkester, o katere® r * 
govor, se ponovno predstavijo 
žaškemu občinstvu po letu dm. * ™ 
kester je precej obnovljen, ,
kar zadeva člane, kot tudi kar 
deva repertoar. Med tem le“M 
orkester nastopal daleč P® jL' jj;oricester nastopat acuec - - tia- 
med drugim tudi v yl. j? 
kel v Budimpešti, kjer je doBKel v tsuaimpestt, Kjer j* 'r m 
izreden uspeh. Sedaj pa je w u 
vabljen v Firence, da bi ^
na tamkajšnjem festivalu “®**L ij: 
musicale Fiorentino. Še prej 
žaški ansambel gostoval v jpti p 
slaviji, Izraelu in Grčiji, hkrati P P[ 
bo napravil tudi krajšo turnejo F 
Italiji do Turina, Firenc in V(
spomladi pa bo ponovno odi * p 
Madžarsko. j ^

PREJELI SMO
ll

GIORNALE DELLA LIBREM^ 
gano uffitiale d-M-o-pJ 5
italana editori. SuPP'®"^ al 2?
numero di ottobre, dedic^ j, 
libro universitario e i ^

*“* S
superiore 1970.

COMUNITA’ EUROPEE.
Novembre 1970. mutlA ^

PREVOD URADNEGA VESTNIH u 
dežele Furlanije — Julijske m 
jine. 9. nov. 1970 št. 35. L TO 

VITA ITALIANA. Documeoti e *jj ti
formazioni n. 10. Presidenza 
Consiglio dei ministri. - |J*

TEORIJA IN PRAKSA 1970. ~Kazal' jIz vsebine: Mara^er^ £

Bachovska
jazzovska glasba
v Avditoriju

V ponedeljek ob 21. uri bo v tr
žaškem Avditoriju izreden koncert 
tržaškega ansambla Orchestra Jazz 
Sebasthion Bach. Koncert organi
zira tržaško Bachovsko glasbeno 
združenje in je namenjen prven
stveno dijakom zadnjih dveh raz
redov srednjih šol ter vseučiliščni- 
kom. Vsi ti morejo dvigniti BREZ
PLAČNE vstopnice do danes zve
čer, ker bodo od jutri zjutraj dalje 
na voljo tudi drugemu občinstvu v 
Biglietteria centrale v Pasaži 
Protti.

Recitali, ki se pripravlja za po
nedeljek, naj bi bil poseben ekspe
riment za orkester in recitatorja. 
Ob tržaškem jazzovskem orkestru 
bo nastopil gledališki umetnik Mar- 
cello Rampazzo, ki bo recitiral 
zbirko pesmi, ki jih je prav v

zmmi

laif«
PETEK, 18. DECEMBRA 1970

TRST A
7.15, 8.15, 11.30, 13.15, 14.15, 

17.15, 20.15 Poročila: 7.30 Jutra
nja glasba; 11.40 Radio za šole;
12.00 Kitarist Batista; 12.10 Sta
novanjska kultura; 12.20 Za vsa
kogar nekaj; 13.30 Glasba po že
ljah; 17.00 Orkester Bevilacqua;
17.20 Za mlade poslušalce; 18.15 
Umetnost in prireditve; 18.30 Ra 
dio za šole; 18.50 Sodobni sloven
ski skladatelji; 19.25 Vokalni kvar
tet; 19.35 Nove plošče; 20.00 
Šport; 20.50 Operna glasba; 21.50 
Folklorni plesi; 22.05 Zabavna 
glasba.

TRST

Oddaja za mladino; 18.45 Ekonom
ska panorama; 19.30 Luna park;
20.20 Anketa o italijanskih knjiž
nicah; 21.15 Simfonični koncert;
23.00 Danes v parlamentu.

II. PROGRAM

12.10 Plošče; 14.45 Tretja stran; 
15.10 Spored za otroke; 15.45 Ra
dijska priredba.

KOPER

8.30, 10.30, 13.30, 17.30, 19.30 Po
ročila; 9.00 Orkestri lahke glasbe; 
9.45 Radijska priredba; 10.35 Te
lefonski pogovori; 12.35 Lahka 
glasba; 13.00 Hit parade; 14.00 
Zakaj in kako; 14.05 Juke box;
15.00 Ne vse, toda o vsem; 15.55 
Nove ital. pesmi; IG. 10 Popoldan
ska oddaja; 17.35 Enotni razred;
18.00 Glasbeni aperitiv; 19.00 Glas- 
beno-govomi spored: 20.10 Kvizi; 
22.15 Francoske nove plošče; 22.40 
Radijska priredba; 23.06 Nove 
ital. pasmi.

Iti. PROGRAM

vas doma; 12.10 Iz domače glas
be; 12.30 Kmetijski nasveti; 12.40 
Vedri zvoki; 13.30 Priporočajo 
vam...; 14.10 Z izvajalci skladb 
za mladino; 14.35 Naši poslušalci 
čestitajo in pozdravljajo; 15.35 
Glasbeni kitermezzo; 15.40 C. M. 
von VVeber: Koncertna skladba za 
klavir in orkester; 16.40 »Rad 
imam glasbo*; 17.10 človek in 
zdravje; 17.20 Koncert po željah 
poslušalcev; 18.15 Iz Beethovno
vih poznejših del; 18.50 Ogledalo 
našega časa; 19.00 Lahko noč, 
otroci!; 19.15 Ansambel Beneški 
fantje; 20.00 25 let komornega 
zbora RTV Ljubljana; 20.30 »Top- 
pops 13»; 21.15 Oddaja o morju in 
pomorščakih; 22.15 Besede in zvo
ki iz logov domačih; 23.06 Lite
rarni nokturno; 23.15 Jazz.

6.30, 6.45. 7.30, 10.00, 12.30, 14.00,
14.30, 16.00, 17.00, 19.15, 22.30 Pa 
ročila; 6.40 Jutranja glasba; 7.40 
Vesela glasba: 8.00 Popevke; 8.30 
Baročne skladbe; 9.00 Literarna 
oddaja; 9.30 <20.000 lir za vaš 
spored*: 10.06 Juke box; 11.00 Od 
melodije do melodije; 11.30 Oper
ne skladbe; 12.00, 12.45 in 15.30 
Glasba po željah; 13.30 Uspeli mo
tivi; 14.20 Poje Catherine Spaak;
16.20 Poje Vjekoslav Jutt; 16.30 
Primorski skladatelji; 17.10 Vaši 
pevci, vaše melodije; 17.30 Sre
dozemski motivi; 18.30 Plošče;
19.30 Prenos RL; 22.10 Jazz; 22.35 
Melodije v noči.

10.00 Koncert za začetek; 10.45 
Podobe in glasba; 11.15 Arhiv 
plošč; 11.45 Sodobna ital. glasba;
12.20 Klavirske skladbe; 13.00 
Medigra; 14.00 Glasba izven spo
reda; 14.30 Portret avtorja; 16.40 
Mozart; 17.25 Strani albuma; 17.45 
Jazz; 18.45 Kulturna oddaja; 19.15 
Beethoven; 20.15 Zdravstvena od
daja; 20.45 Kulturna oddaja.

FILODIFUZIJA

ITAL. TELEVIZIJA
12.30 Kulturna oddaja; 13.00 

Zdravstvena oddaja; 13.30 Dnev
nik; 14.00 Francoščina; 14.30 Nem
ščina; 17.00 Spored za najmlajše;
17.30 Dnevnik; 17.45 Oddaja za 
»trnke; 18.30 Aktualnosti; 21.00 
Posebna reportaža; 22.00 «Qual- 
cuno bussa alla porta* — TV pri
redba; 23.00 Dnevnik.

II. KANAL

NACIONALNI PROGRAM
8.00, 12.00, 13.00, 17.00, 20,00 Po

ročila; 8.30 Jutranje pesmi; 9.00 
Vi in jaz; 12.10 Kontrapunkt; 13.15 
Šport in glasba; 13.30 Strnjena 
komedija; 14.00 Popoldanska od
daja; 16.00 Spored za otroke; 16.20

8.00 Koncert za začetek; 9.15 
Baletna glasba; 10.10 Sibelius;
10.20 Italijanska instrumentalne 
glasba; 11.00 Medigra; 11.45 Kon- 
oert; 11.30 Glasbena komedija; 
14.35 Klavirske skladbe; 15.30 Sim
fonična glasba — stereo.

SLOVENIJA

21.00 Dnevnik; 21.15 Jerry Le- 
wis; 22.06 Danes zvečer govori
mo o....

JUG. TELEVIZIJA

7.00, 8.00, 10.00, 12.00, 15.00,
17.00, 19.30 Poročila; 7.45 Infor
mativna oddaja; 8.10 Operna ma
tineja; 9.10 Radijska šola; 9.42 
Pleai in pesmi iz Srbije; 10.18 Pri

20.00, 23.10 Poročila; 9.30, 14.40 
TV v šoli; 11.00 Angleščina; 18.10 
Splošna Izobrazba: Zimski športi; 
17.55 Čarobne piščalka — film;
18.30 Mladinski klub; 19.05 Pogled 
naprej; 19.45 Cikcak; 20.35 Vater
polo — Mladost: Dinamo; 21.40 
življenje v dvorcu — film; 23.15 
Mednarodno tekmovanje v umet
nostnem drsanju v Moskvi.

ci ekonomske razumen. -- .
dra Kornhauser: Kadrovska £
va naš .‘ga visokošolskega
ma. Zdravko Mlinar: Soc10W(^ 
agrarna politika >n razvoj 
želja. L. Filipič ES. Štih: SiOv<* 
ski nacionalni kultlumi Pr0® re. 
Okrogla miza: Ideologija,
tično delo in idejna akcija v 

OblikovanjeHenrik Sebaher. 
nergetske politike. Janez snu 
nik: Kako se uresničuje k«1 ' 
oija o občini kot komuni- • 
rija Ambrožič-Počkar: Pr00 j-jj,
in perspektive razvoja manj8 
držav v zahodni Evropi- 

MLADJE 9/10. Koroška kulturna £ 
vija 1970. Izdaja klub Mladje, 
lovec. Iz vsebine: Hans Sima, ^ 
karntner Slowenen und 
Oktober. Florian Lipusch, 
Gustav Janusch, Pesmi. Valm 
Polanšek, Pesmi Andrej Eo* 1 
Pesmi. Bonifacy Miazek, Pes 
Janko Messner, Klagenfurt 1 
Florian Lipusch, Slačenje, 'gj. 
tin Polanšek, Pesem iz gozda- ^ 
lena Merlak, Kako dobijo k 
kačje glave. Lev Detela, 
niiki. Friedrich Heer-Jože "fl* 
nig. Izjava za Avstrijo. Claus ^ 
ferer, Die Sloweneo sterben
Feliks J. Bister, Die kamin« ^
vvenen 1970. Avguštin MaUe> ^ 
roška v prostoru Alpe — JaC* 
Michael Guttenbrunner, Ivan^ivneuaei nuiteriururmei ,
kar. Feliks J. Bister, Izobraz .
in cerkev. Dušan Nandi.
Bog res mrtev. Feliks J- r
Usoda koroških Slovencev °d. ta i. tgtft
četka prve svetovne vojne ^v ovvn/v ut . ji
1921. Pavel Zdobc, Prispe)'®1 ^ 
zgodovini slovenskega tiska , 
knjižnega jezika na Korosk-
Feliks J. Bister, Znanstveno v 
zadevanje koroških Slovencev-, 
liks J. Bister, Sinoda 1971 
škofu). Srečko Rožan, OdgoV° 
in odmevi. Naslovi govorijo- 

Ministero delle partecipazioni^,. 
tali: RELAZIONE PROGRAM^, 
TIČA, presentata ai Pada01®.) 
dal Ministro per le partecipa^* 
statali, Flaminio Piccoli, E®
197°' (jell'I;M M M — CLUB. Notiziario “jr 
stituto per i moderni tHdOjLjr 
mercato. Anno I.o, n. 1- Seti1;«/ 
bre-ottobre 1970. Edito da 
Italda, Milano.

HOROSKOP
OVEN (od 21.3. do 20.4.) Nič

dobrega se vam ne obeta,
ne bo h idega. Za uspeh je 
najti pravi trenutek. -u-

BIK (od 214. do 20.5.) 
kovane težave, ki pa jih boste r 
magali. Zanesite se na svoje«- ^ 

DVOJČKA (od 21.5. do 22.6.) 
spuščajte se v nevarno tekrno« ^ 
katero niste pripravljeni. Večer P1
živite v družinskem krogu. i« 

RAK (od 23.6. do 22.7.) Ostati
pri svojih načrtih, ki so PraV sli 
Ne računajte s podporo sosed°v 
sodelavcev.

LEV (od 23.7. do 22.8.) 
ki vam bo prihajala od vseh 
ne bo brez skritih načrtov, v01 
rili boste razburkano vzd

DEVICA (od 23.8. do 22.9.) >^0 
stojni ki vam bodo zagrenili 
uro. Z ljubljeno osebo boste o® 
načrte za bližnjo prihodnost. .»)

TEHTNICA (od 23.9. do 23-T. 
Koristna pobuda, ki vam bo P*1^.
mogla k izboljšanju razmer. - ^ 
mačem krogu prijetno razpok^fvT) 

ŠKORPIJON (nH 91 10 Ho 2Z-**,'ŠKORPIJON (od 21.10. do -j0 
Ne popuščajte, čeprav ne b° ra 
vse tako, kot bi vi hoteli. Vaša *
v nekoga se bo omajala. _ )

STRELEC (od 23.11. do 20-
Obsežni poslovni pogovori, ki n® w 

!dli nikamor. V druži« ^
20-1-)

do privedli 
nekaj novega.

KOZOROG (od 21.12. do 
Nudijo se vam priložnosti za sir 
ski zaslužek. Ne ozirajte se na » 
vorice. ...

VODNAR (od 21.1. do 19.2.)
nitc pri svojem načrtu, čepr^aV-
začetku nekaj ne bo prav. 
ijajte se na praznike. ^

RIBI (od 20.2. do 20.3.) Nf£j, 
vas bo skušal v poslovnih zad®Vi, 
prelisičiti. Spoznali sc boste * P 
jetnimi ljudmi.



^MORSKI dnevnik

ŠPORT ŠPORT ŠPORT
18. decembra 1870

NOGOMET TEDENSKI PREGLED

. Preteklo kolo amaterske lige 
p zaradi megle precej okrnjeno
^ Le v 3. ligi 90 odigrali vsa srečanja nedeljskega sporeda

1- AMATERSKA LIGA
j* ^ nedeljo je bila megla glavni 

™fgonist na naših nogometnih i- 
pseih. V B skupim 1. amaterske 

. £ s° oc^gra'' le tri tekme in 
ia' je zato precej nejasna.
J’ Kriška Vesna je končno zmagala 
p 1$™» P05*-' Palmanovi in pred do- 

2fam občinstvom. Gledalci pa so 
. c? zadoTOlini tudi z igro kot tako, 

P0!. S ie Vesna zaigrala tokrat res 
■ v?ekakor bolje kot kdajkoli

H10 ??• Ekipa je igrala kot prerojena 
r Inf lagala res zasluženo.

P° | ?0rcoto - Torriana 
P° {’r° Romans - Aquileia 

I j?6*® - Arsenale 
tal vesna - Palmanova

- Eiumicello - S. Giovanni odg.

2:1
prek.
prek.

1:0

£udax - Manzanese 
tfemcaffe - Libertas 
'nrtitudo - Mariano 

, LESTVICA
Giovanni 

I>caffe
d & 
al C13
* PomanS

Studos*udax
Šale
. f^umicello

9
11
9
9

10
10
9

10
10
9
1

10
11
9

10
10

1:1 
2:0 

prek.

1 19 9 13 
3 9 10 13
1 9 
0 9
2 8 6 11 
2 9 10 11
3 11 
2 8
3 11 12 10 
3 10 9 9

Sanova 
5dana

te
Sa
podnje kolo:
torriana - Palmanova, Manzane- 
*' S. Giovanni, Pro Romans - Ar- 

Aquileia - Libertas, Vesna - 
5*»ieaffe, Fortitudo - Percoto, Ma
ji10 - Pieris, Audax - P. Fiumi- 
*1Iq.

2. AMATERSKA LIGA
Judi v D skupini 2. amaterske 
¥ so odigrali le tri tekme, 
•'avijaci Primorja so tudi tokrat 

^skovali uspeh svoje ekipe, toda 
jjstvo jih je razočaralo, saj je doma 
C®lo orožje pred ekipo CRDA.

je bila tehnično slaba, zla- 
, ,v prvem polčasu. Drugi polčas 
J® v bistvu enak prvemu, le da je 
ijkhorje igralo bolj napadalno 

CRDA je to 
protinapadu pri- 

gola, ki je odločil tekmo.

j?*da tudi preveč). C 
^istila in je v proti
«ijj.
5' Anna — Muggesana 
{■usandra — Turriaco 
gdmorje - CRDA 
U0 Farra — Giarizzole 
S°nchi - S. Marco 
jJa — Aurisina 
7 Cancian — Fogliano 

l. LESTVICAL,
sfa™

te s?
jSrk
K018"
te°ie

9
9

10 
10
8

10
8
9
9
9
9
9
9
9

o,
2:0'

' 0:1 
prek. 
prek.- 
prek. 
prek.

1 13 8 13
1 13 8 13
0 11 8 13
1 9 5 11
2 5 3 10
3 13 11 10
2 12 8 9
2 9 7 9
4 6 11 8
4 10 15 8
3 7 9 7
3 5 8 7
4 6 13 6
7 2 13 6

V tekmi Primorje B - Esperia je padlo kar šest golov: na vsaki strani po trije

ODBOJKA TEDENSKI KOMENTAR

Bo Klavdij Veljak spet nastopil 
v vrstah Bora proti Petrarci?

V C ligi je Kras prišel do prve zmage
V moških ligah bo ta teden 

več tekem, ki bodo odločale o bolj
ših pozicijah na lestvici. Tako bo v 
A ligi na sporedu tekma Panini- 
Ruini, v B Ligi p« toliko priča
kovani odločilni spopad med Bo
rom in Petrarco.

»Plavi* so tudi v soboto dokazali, 
da so v izredni formi. Kljub dol 
gemu potovanju, katerega je ovi
rala gosta megla, so slovenski od
bojkarji nadkrilili ekipo, ki je bila 
že po tradiciji vedno trd oreh za 
naše predstavnike. Prikazana igra 
je bila zelo dobra in preračunana 
Posebno gotovost je prikazal na
pad, dobro se je odrezel blok, v 
obrambi pa je ušla le malokatera 
žoga.

Moštvo je v soboto nastopilo v 
postavi, ki je za sedaj standardna. 
Vse kaže p«, da bo v soboto po
novno oblekel plavi Borov dre6 tu
di Klavdij Veljak. Če se bo to zgo

dilo potem bo udarna moč naše še- 
sterke podvojena m bomo lahko 
stopili v telovadnico v Ul. della 
Valle z večjim upanjem, da se bn 
vsaj ponovil lanski izid. ko so bo
rovci premagali Petrarco s 3:2.

Petrarca je v soboto ponovno glad
ko zmagala. Njen nasprotnik sicer 
ni bil neprekosljiv. Portuali namreč 
zaseda zadnje mesto na lestvici.

Tržaškemu Libertasu gre vedno 
slabše. V soboto so Tržačani gosto
vali v Veroni in podlegli tamkajš
njemu Ferrondju. Rezultat 3:1 do
volj jasno priča, da so Libertasovi 
igralci zašli v krizo, iz katere ne 
najdejo izhoda.
Izidi 8. kola:

‘Ferroni - Libertas TS 3:1
Bor - ‘Čelana 3:0

‘La Torre - Scaiola 3:0
‘Petrarca - Portuali 3:0

mrežo in tako odnesli zmago.
Primorec je moral tudi tokrat po

ložiti orožje. CMM Sauro je pač 
nasprotnik, kateremu ne bi bilo kos 
tudi marsikatero močnejše moštvo, 
zato CMM Sauro povsem upravičeno 
zaseda visoko mesto na lestvici.

Vesna B tudi v ojačeni postavi ni 
opravila proti Don Boscu ničesar, 
pa čeprav je ta nastopila le z de
setina igralci. V vsej tekmi ni padel 
niti en sam gol, pa tudi igra kot 
taka je bila slaba.
Izidi:

Prihodnje kolo:
Bar Veneta - Roianese, Libei-tas 

B - Virtus, Esperia - Viani, Zarja - 
Primorje B, Olimpija - Breg.

3. amaterska liga v Gorici

Po slabi igri 
poraz Sovodenj

iiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiumiiiiiitiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiHiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiNiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiHiiifiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiuiiiiiiiifiniiiiiiiiii

IH— TEDENSKI PREGLED

Devin - Portuale 1:2 sič, Mozetič, Dužman, Marson, Za
Primorec CMM Sauro 0:2 vadlav, Florenin P.
Demacori - Audax 0:0 GOLI: 34. min. p.p. Cantarutti,
Vesna B - Don Bosco 0:0 23. min. d.p. Marcovig, 40. min.
Union - Inter SS 1:0 Marson (enajstmetrovka).

LESTVICA Sovodenjci so se v nedeljo izkaza
CMM Sauro 8 7 1 0 23 4 15 li slabo kot še nikr’i. Glavni vzrok
Inter SS 7 5 1 1 12 3 11 poraza tiči v nezreli igri, ki so jo
Portuale 8 5 1 2 14 11 11 pokazali na igrišču v Brazzanu. še
Audax 8 3 2 2 12 9 9 nikoli nismo videli sovodenjske vr
Union 8 3 1 4 4 11 7 ste tako neorganizirane: ni bila
Primorec 7 3 0 4 14 8 6 zmožna narediti kakršnokoli učinko
Devin 8 2 1 5 9 17 6 vito potezo.
Vesna B 7 1 2 4 5 8 4 Bil je to torej pravi polom, poseb
Don Bosco 8 1 2 5 9 14 4 no glede na kakovost nasprotne e-
Demacori 7 0 4 3 4 20 4 kipe, ki nikakor ni pokazala lepe

nje kolo:
°gliano - Giarizzole, CRDA - S. 

JJcian, Turriaco - Muggesana, 
r^hi - Itala, S. Arina - S. Marco, 
jj Earra - Aurisina, Rosandra - 
^rje

*. AMATERSKA LIGA
. °r so v 3. amaterski ligi ve-

llo megle, so vse tekme srečno
^srečanj odigrali zjutraj, ko še 

megl 
>!čali.
^ skupini O so bili napadalci pre- 
J heučinkoviti (padlo je le šest 

v skupini P pa so bile ne- 
2)Vo obrambe (prejele so kar 18 
”°tkov).

SKUPINA N
končani so v prvem polčasu 
iu1* s Portualejem prevladovali 
k*0 tudi dosegli gol. V drugem pol-
k® Pa je pobuda prešla v roke__ . ._

Prihodnje kolo (zaostale tekme): 
Primorec - Vesna B in Demaco 

ri - Inter SS.

SKUPINA O
Primorje je s poprečno in raztr

gano igro odvzelo točko Esperii. To- 
je bil že tretji zaporedni rftifri Pro- 
sečanov, ki bi* lahkd z nekaj več 
odločnosti tudi zmagali. Primorje B 
UfeU&SMj-zmagalo edino v. pr vem 
kolu (proti Bregu).

Zarja je — kot je bilo pričakovati 
— premagala tudi Vianija. Bazovci 
so si zagotovili varno prednost že 
v prvem polčasu in so nato nasprot
nika le držali pod nadzorstvom. Z 
osvojenima točkama si je Zarja 
svoj položaj na lestvici še bolj 
utrdila.

Olimpija nadaljuje s svojo nega
tivno serijo. Kraševci so v nedeljo 
doživeli že tretji zaporeden (hud) 
poraz. Govoriti o krizi v ekipi bi 
bilo morda preuranjeno, vsekakor 
pa kaže, da z moštvom nekaj ni 
v redu.
Izidi:

COOP - Roianese 0:4
Primorje B - Esperia 3:3
Zarja - Viani 2:0
Olimpija - Lib. Prosek 1:4
Virtus - Bar Veneta 2:1

LESTVICA
Zarja
Libertas P.
Breg
Roianese
Virtus
Viani
Esperia
Primorje B
COOP
Olimpija
Bar Veneta

1 0 10 
0 2 19 

1 11 
2 11 
1 10 
3
3 
2
4
5 
5

2
7
7
7
6

8 ,7
9 10;

iiiiiiiiiMiHiiHmimimiiiiiiiiiiHiiiiniiiiiiiimiiiiiiii

OBVESTILO
SPDT obvešča, da v nedeljo, 20. 

decembra odpade tečaj in izlet v

SOVODNJE: Tomasin, Florenin S., 
Malič, Čeme, Batistič, Gruden, Tom-

»Belo-modri* so v glavnem popu
stili na sredini igrišča, kjer so tali 
domačini v očitni premoči in so z 
lahkoto prevladovali. Tudi vratar, ki 
je bil takrat izredno negotov je pri
pomogel k porazu.

Do skrajnosti ponesrečena tekma 
torej, ki jo je najbolje čim prej 
pozabiti, ki pa bi obenem morala 
spodbuditi igralce, da se bolj potru 
dijo in pokažejo nekaj več vneme. 
Samo tako bo mogoče ponoviti nav
dušujoče nastope, ki so jih opravili 
ob začetku prvenstva.

- to-

SMUČANJE

VAL D’ISERE, 17. — Francoz Pa- 
tric Russel je zmagal danes v ve
leslalomu na mednarodnem smu 
čarskem kriteriju »Prvi sneg» v Val 
d’Iseru. Italijan Gustav Thoeni je 
bil tretji.

LESTVICA
1. P. Russel (Fr.) 2’34”65
2. J. N. Augert (Fr.) 2'35”29
3. G« Thoeni (It.) 2’36”02
4. H. Duvillard (Fr.) 2’37"77
5. K. Schranz (Av.) 2’38''53
V prvi deseterici so štirje Fran 

cozi, trije Avstrijci, ter po en Ita 
lijan, Amerikanec in zahodni Nemec.

V ženskem slalomu je osvojila 
prvo mesto 17-letna Kanadčanka 
Betsy Cliford, svetovna prvakinja 
v veleslalomu.

LESTVICA SLALOMA
1. B. Cliford (Kan.) 71”63
2. F. Steurer (Fr.) 72"22
3. W. Drexel (Av.) 72”42
4. B. Lafforgue (Fr.) 72’'61
5. B. Cochran (ZDA) 73”26
V prvi deseterici so Štiri Avstrij

ke, tri Francozinje, dve Američan
ki ter ena Kanadčanka. Najhitrejša 
Italijanka .je bila Schranzova, ki se 
je uvrstila na 22. mesto.

Tri zmage in trije porazi 
nedeljski izkupiček naših

Najbolj razveseljiva je vsekakor prva zmaga pole- 
tovk - Zanimanje mladih za košarko se vedno veča

V soboto in nedeljo so naša ko
šarkarska moštva zabeležila tri zma
ge in tri poraze. Seveda najbolj 
dobro došla je zmaga openskih 
deklet, ki so dosegla svojo Drv o 
zmago v naraščajniškem prvenstvu.

D LIGA

Borovi člani so v nedeljo prema 
gali Treviso in so tako potrdili, 
da na domačih tleh igrajo odločno, 
skrbno in značajno, kar je seveda 
potrebno za dose"o zadovoljivih izi
dov. V nedeljo pa so naši pred 
stavniki, kljub temu da so igrali 
proti zadnjemu z lestvice, morali 
dati vse od sebe, da so lahko strli 
odpor žilavih nasprotnikov, ki so 
zaradi točtiega meta od daleč in 
dobre osebne tehnike presenetili. ■

Trener Mari se strinja s tem 
Pravi! »Res si nismo pričakovali 
takšnega odpora. Sicer pa tudi ne- 
nedeljska tekma priča, da so vse 
ekipe tega prvenstva zelo izenače
ne in da bi lahko bil vsak spodrs 
ljaj usoden. Izgubiti tekmo na do
mačih tleh bi bilo zelo nevarno.?

Če bi pa zmagali nekaj tekem 
na tujih tleh, bi iahko mislili na 
napredovanje v višjo ligo . ..

»Prvenstvo se je komaj začelo Po 
petem kolu pa je položaj tak, da 
bi pomenilo dejansko nekaj zmag 
na tujem napredovanje. Sicer pa je, 
kljub tretjemu mestu na lestvici, 
naš cilj ta, da se najprej udobno 
rešimo. Seveda, izkoristili bomo vsa
ko možnost napredovanja. To pa 
so le domnevanja.*

Še nekaj: Italcantieri iz Tržiča 
je prišel v Novellaro s pol ure 
zamude. Tekmo je tako izgubil brez 
borbe in na lestvici ima točko manj. 
Tržiš ki košarkarji pa so zamudili 
zaradi megle.
Izidi:

Siloplast - Italcantieri 2:0 b. b.
Bor - Treviso 57:43
Don Bosco RO - Castelfranco 

67:63
Friulana UD - Thiene 53:52
Pro Pace PD - Dukcevich GO 

38:37
Prihodnje kolo (20.12.)

Bor - Don Bosco RO (17.30), 
Thiene - San Dona, Zuccheri BO - 
Italcantieri, Pro Pace PD - Silo

plast, Dukcevich GO - Castelfranco, 
Treviso - Friulana.

LESTVICA

Pro Pace PD 5 4 1 283 263 3
San Dona 5 3 2 360 329 6
Bor 5 3 2 264 234 6
Siloplast 5 3 2 221 217 6
D. Bosco RO 5 3 2 297 296 6
Italcantieri 5 3 2 269 266 5
Dukcevich GO 5 2 3 227 225 4
Thiene 5 2 3 277 276 4
Castelfranco 5 2 3 300 303 4
Friulana UD 5 2 3 273 276 4
Zuccheri BO 5 2 3 265 273 4
Treviso 5 1 4 233 311 2

Italcantieri ima točko manj žara
di odpovedi tekme.

PRVENSTVO
NARAŠČAJNIKOV

ah . V
V naraščajniškem prvenstvu sta 

bili obe naši ekipi poraženi. Bor 
.je namreč letos doživel svoj naj
težji poraz, in sicer proti favoritu 
prvenstva Llovdu A, ki je gotovo 
telesno in tehnično najbolje pri
pravljeno moštvo v Trstu. Borovci 
so proti takim nasprotnikom po 
ložiti orožje in so le redkokdaj 
enakovredno odgovorili.

Tudi Polet je izgubil, nudil pa 
je Ricreatorijem večji odpor V 
drugem polčasu so bili »oranžni* 
celo enakovredni nasprotnikom, ki 
pa so povsem zasluženo zmagali. 
Tudi Ricreatori so homogena ekipa, 
tehnično in telesno dobro priprav
ljena, za Lloydom A je drugo naj
močnejše moštvo prvenstva. Pole- 
tovci so pokazali napredek, tako 
da lahko upamo, ca se bo ekipa 
takoj opomogla m dosegla svoj 
cilj: tretje mesto na lestvici.
Nedeljski izidi:

Ricreatori - Polet 62:38
Bor - Lloyd A 36:109
Lloyd B - Italsider 72:48
Servolana - Don Bosco 34:69

LESTVICA

iJoyd A 4 4 0 326 153 8
Ricreatori 4 3 1 224 164 6
Don Bosco 4 3 1 217 169 6
fJoyd B 5 3 2 242 241 6
Polet 5 2 3 209 217 4
Italsider 5 2 3 219 270 4
Bor 5 1 4 167 297 2
Servolana 4 0 4 152 228 0Stoikov, lu so dvakrat potresli Trbiž zaradi pomanjkanja snega.

PRVENSTVO
NARAŠČAJNIC

Dekleta Poleta so v nedeljo do 
segla svojo prvo zmago v naraščaj- 
riškem prvenstvu. za društvo, igral
ke in trenerja je ta zmaga pre 
cejšnjega pomena, saj potrjuje, da 
je bilo delo s to ekipo donosno, 
kajti moštvo je pokazalo velik na
predek v primerjavi z lanskim pr 
venstvom. Res .je. igralke so le
tos bolj izkušene. Vse so tehnično 
napredovale, kem spodbuja trenerja 
Tavčarja, da se še bolj posveti tej 
ekipi, ki bo prav kmalu dala še 
večja zadoščenja.

Poletovke so proti Ricreatoriju 
zmagale z 29:23. rt-0 ( t

MLAJŠI MLADINCI
V nedeljo je bil za mlajše mla 

dince počitek. Košarkarska zveza 
pa še ni objavila sporeda drugega 
dela prvenstva. Kot je znano, so 
trenutno borovci prvi na lestvici 
skupno s tržiško eldpo POM, ki pa 
bo v nedeljo odigrala odgodeno tek 
mo proti Servolani.

DEČKI

Jutri se bodo zaključila vpiso 
vanja, za prvenstvo dečkov. Po vsej 
verjetnosti bo Bor nastopil v tem 
prvenstvu kar z dvema ekipama, 
kajti zanimanje za košarko se je 
tudd pri nas povečalo in je priliv 
najmlajših od tedna do tedna večji.

Borovi dečki so v nedeljo odigra 
li najtežje predprvenstveno sre 
Čanje proti CS Intemazionaje. Tudi 
to tekmo so naši košarkarji zrna 
gali (47:43), pa čeprav je bila 
naloga težka.

Jutri bodo borovci ob 15.30 igrali 
proti Ricreatoriju.

b. L

NOGOMET
ENSCHENDE, 17. — Tudi nizo

zemska ekipa Twente se je uvrsti
la v četrtfinale pokala sejemskih 
mest z zmago nad zagrebškim Di
namom z 1:0. V prvi tekmi je Twen 
te v Zagrebu igral neodločeno 2:2.

V okviru tega tekmovanja se je 
v četrtfinale uvrstil tudi Arsenal, 
ki je v Antwerpnu igral neodločeno 
0:0 s tamkajšnjim Beveren Waa 
som. Prvo tekmo je Arsenal dobil 
z visoko razliko v golih 4:0.

LESTVICA

Petrarca 8 8 0 24 0 16
Bor 8 8 0 24 3 16
La Torre 8 6 2 18 9 12
Unipol 7 4 3 14 12 S
Ferroni 8 4 4 14 16 8
Čelana 8 3 5 13 19 6
Scaiola 7 2 5 8 17 4
Tombolini 6 1 5 8 16 2
Libertas TS 7 1 6 7 19 2
Portuali
Prihodnje kolo:

7 0 7 2 21 0

Portuali . La Torre, Bor - Pe 
trarca, Unipol - Ferroni, Scaiola - 
Tombolini, Libertas TS - Čelana.

• ••
Po spodrsljaju v prvem kolu je 

zgoniski Kras v soboto pokazal, da 
je bil poraz v Padovi le naključen. 
Ekipa je takoj reagirala in, kljub 
okrnjeni postavi, zaigrala dobro ter 
v samih treh setih odpravila pri
padnike nemške manjšine iz Me 
rana.

V tej skupini nastopata tudi dve 
goriški šesterki. Audax, ki je bil 
nekoč strah in trepet vseh ekip, 
je letos zelo šibak. Zapustilo ga 
je kar pot igralcev in tako ta eki 
pa zbira za sedaj le poraze.

Bolje gre goriskim gasilcem — 
Caldini. Eno so zgubili proti močni 
postavi kolegov iz Trevisa. eno pa 
osvojil proti Concordii v Schiu.

Dosedanji Izidi C lige:

‘Merano - Audax 3:0
‘Libertas PD - Kras 3:0
Dell’Acqua TV - ‘Caldini GO 3:0 

‘Kras - Merano 3:0
‘Gritti BG - Audax 3:1
‘Caldini GO-Concordia 3:0

LESTVICA

Libertas PD 1 1 0 3 0 2
Dell’Acqua TV 1 1 0 3 0 2
Gritti BG 1 1 0 3 1 2
Caldini GO 2 1 1 3 3 2
Kras 2 1 1 3 3 2
Merano 2 1 1 3 3 o
Concordia 1 0 1 0 3 0
Audax

Prihodnje kolo:
2 0 2 1 6 0

Gritti BG - Caldin. GO. Merano 
Dell’Acqua TV, Audax - Kras, Li
bertas PD - Concordia.

* * *

V Moški A ligi je prišlo v so 
boto do velikega presenečenja. 
Parmski Bumor je nepričakovano 
premagal Panira in tako omogočil, 
da se je Ruini sam,povzpel na vrh 
lestvice. Prvenstvo je s tem pri 
dobilo na privlačnosti, kajti v nas 
protnem primeru br postal le dvo
govor med Ruinijem in Paninijem.

V Tržaški ligaš Are Linea je 
prišel ponovno do zmage v tekmi, 
ki je bila odločilna za nadaljnje 
nastope tukajšnje šesterice. Are Li
nea je sicer zmagala toda nje
na igra ni zadovoljila in v povrat 
nem delu prvenstva ne bo vse po
tekalo tako, kot so si voditelji 
zamišljali pred prvenstvom.
Izidi 9. kola:

tretje mesto. S porazom Cogne se 
sedaj Furlankam odpira pot do 
tretje pozidje na lestvid. Casagran- 
de je v soboto z največjo lahkoto 
odpravil v deželnem derbiju gori- 
ški AGI.

Casagrande je prikazal veliko go
tovost v igri. Na mreži pa so se 
nam zdele Furlanke nezadržne. Po
sebno nas je prepričala Camerinije- 
va, ki je bila ob mreži zelo dobra 
in se je odlikovala predvsem v blo
ku. Tudi ostale so pokazale, da u- 
pravičeno lahko računajo na tret
je mesto na lestvid.
Izidi 8. kola:

‘Casagrande - AGI 3:0
‘Fini - Confit (odgodena)
‘La Torre - Cogne 3:1
Presolana - /Mediterraneo 3:0 
CUS Parma - /Far Palermo 3:0

Izidi 9. kola:

Presolana - ‘Fari Palermo 3:0 
CUS Parma - /Mediterraneo 3:0

LESTVICA

CUS Parma 18 točk. Fini in Ca
sagrande 12, Cogne in La Torre 10, 
Confit in Presolana 6. Fari Paler
mo in AGI 4, Mediterraneo brez 
točke.

Lestvica ženske A lige pa ni re
alna. Ekipe so odigrale neenako 
številko tekem. Tako je Fini v za
ostanku za tekmo, ki je bila odgo
dena, ker je bil italijanski prvak 
zaposlen v dvoboju za pokal držav
nih prvakov. Italijanke so nasto
pile na Holandskem proti šesterki 
Bekkerveld. Fini je gladko izgubil 
in tako postaja povratno srečanje 
skoro brezupno.

Za zaključek prvega dela prven
stva manjkajo še naslednje tekme, 
ki jih bodo odigrale v teku pri
hodnjega tedna:

Cogne - Casagrande 
Confit - AGI 
La Torre - Fini 
Fini - Confit

f. T.

‘Are Linea - Spem 3:1
‘Casadio - Bovoli 3:0
‘Renana ■ Buscaglione 3:1
‘Minelli CUS Milan 3:1
‘Bumor - Panini 3:1
‘Ruini - Baby Brummel

LESTVICA

3:1

Ruini 18 točk. Panira 14 (tekmo 
manj), Bumor 14, Casadio in Rena- 
na 10, Baby Brummel, Are Linea 
in Minelli 8, CUS Milan in Busca 
glione 6, Spem 4, Bovoli brez točke.

Prihodnje kolo:

Are Linea - Minelli, Buscaglione - 
Casadio, Spem - Baby Brummel, 
Panini - Ruini, CUS Milan - Re-
nana, Bovoli - Bumor.

• • •

V ženski ligi preseneča poraz ki 
ga je doživel Cogne iz Aoste v 
Reggio Emilii. Cogne je skupaj s 
Casagrande glavni pretendent za

NOGOMET
STOCKiiuliU, i/. — evropska no

gometna zveza tUEFA) je sporočila 
švedski federaciji, da bo mednarod
no tekmo med Švedsko in Italijo, 9. 
junija, sodil švicarski sodnik Rudolf 
Scheurer. Tekma bo veljavna za ev
ropski pokal narodov.

* * •

V 3. skupini nogometnega tekmo
vanja za evropski pokal narodov je 
v Atenah Švica premagala Grčijo 
z 1:0 (0:0).

Na lestvici te skupine vodi trenut
no Švica z dvema točkama, z eno 
točko pa ji sledita Grčija in Malta.

Pokal sejemskih mest
TURIN, 17. - V osmini finala tek

movanja za pokal sejemskih mest 
je v povratni tekmi Juventus pre
magal Pecsi Doszo 2:0 (0:0). Ker 
je Juventus zmagal tudi v prvem 
srečanju, se je uvrstil v višje kolo. 
Tekmo si je ogledalo približno 12.000 
gledalcev. Oba gola je zabil torin
ski srednji napadalec Anastasi.

BUENOS AIRES, 17. - Dr. Ro
berto Paladitio, zdravnik argentin
skega boksarja Oscarja Bonavene, 
je sporočil, da je Bonavena sprejel 
njegov nasvet in da bo verjetno 
preložil srečanje z Američanom Floy- 
dom Pattersonom, ki bd moralo bi
ti 22. januarja prihodnjega leta. Dr. 
Paladino je tudi rekel, da ima Bo
navena nekoliko nizek pritisk in je
še »izčrpan* po matchu s Clayem.

* * *

OMAHA (Nebraska), 17. — Ame
riški boksar srednje teže Art Her- 
nandez je premagal Mehikanca Rau- 
ia Martineza s k.o. v 5. krogu.

jjfflj Prvi bataljon 
Istrskega odreda
^Vl POHOD I. BATALJONA V SLOVENSKO ISTRO

. I\)raz bataljona in velike Izgube na Stari Sušdci so ža- 
Jjo odjeknile med brkinskim ljudstvom in odredmiml borci 

odreda je takoj po pogrebu razrešil dolžnosti koman- 
Antona Likarja — Smrekarja, izvedel hitro reorganiza-

JO cvv,_ i _ i TtotiHp V knmanHriftm

jS^anta bataljona sem postal za razrešenim Smrekarjem 
W. kot njegov prejšnji namestnik. Za padlim komisarjem 
tJ^jona Stankom Margonom pa Je opravljal dolžnosti ko* 
J*3* J a Jože Žnidaršič, čeprav je bil na Stari Sušdci lažje 
I^Jen. Prav tako smo s starejšimi borci nadomestili padle 

dojene četne funkcionarje. Številčno stanje bataljona pa 
ttuje povzpelo na približno osemdeset do devetdeset borcev, 

ko jih Je imel 10. marca 1944 stopetdeset. Morala, 
in odločnost borcev so se kaj kmalu okrepili.

^Oslabljenemu ln na hitro reorganiziranemu bataljonu Je 
odreda zaupal nove naloge ter mu dodelil za operativno 

k h?^Je Slovensko Istro, kjer Je zamenjal 3. bataljon, ki 
^ v začetku marca premeščen iz Slovenske Istre v Brkine,

Zastave se sklanjajo borcem v poslednjo počastitev ob odprtem gro
bu na Ostrožnem brdu 14. marca 1944

ker je prišlo v njegovem štabu zaradi nacionalističnih in 
ekstremističnih teženj nekaterih italijanskih tovarišev do kon
fliktov med Slovenci in Italijani v enoti. Hkrati s 3. Je bil lz 
zgornje Istre ln malega Krasa premeščen v Podgoro, pozneje 
pa na Pivko, tudi 2. bataljon IO.

že drugi ali tretji dan po pogrebu (16. ali 17. marca 1944) 
je bataljon krenil iz Ostrožnega brda čez šmagorje, Tatre, 
Markovščino in Skadanščino proti Malim vratom jugovzhodno 
od Slavnika (trigonometer 1028). Vso to dolgo pot smo pre
hodili v eni noči in se za en dan in noč utaborili med kotami 
736, 679 in 908 približno 1500 metrov severno od Malih vrat, 
da se nekoliko odpočijemo in dobimo podatke o razmerah

v Istri. Taborišče Je bilo blizu križišča poti za Podgorje, Mar
kovščino in Skadanščino ter Golac, imelo je ugodno lego ter 
ustrezne položaje za obrambo ali prikrit umik.

Dobro se spominjam tistega prvega pohoda bataljona v 
Istro. Najbolj pa mi Je ostal v prijetnem spominu komisar 
Jože Žnidaršič, ki je bil na Stari Sušici ranjen v nogo in 
bd bil moral ostati v Brkinih na zdravljenju, vendar se je 
težko ločil od tovarišev v bataljonu. Nasprotno, bil je pre
pričan, da ga enota potrebuje .zato sta njegova visoka zavest, 
moje in drugih tovarišev prigovarjanje spodbudno vplivala 
nanj, da Je premagal bolečino, ki mu jo je povzročala rana 
ter se na moje veliko veselje odločil, da potuje z nami, v 
Istro. Ker je težko hodil, smo mu priskrbeli konja, na kate
rem Je jezdil med pohodom. Z njim sva bila dobra prijatelja, 
saj sva bila od ustanovitve bataljona dalj časa v isti četi — 
on komisar, jaz pa komandir. Bil je sicer nekaj let starejši 
kot Jaz, zato sem mu v vsem zaupal. Medsebojno zaupanje pa 
nam je bilo tedaj bolj potrebno kot kruh, na pohodu v 
Slovensko Istro, dotlej neznano in za partizane nič dobrega, 
kot smo tedaj mislili, obetajočo deželo.

POMEN SKADANŠČINE 
ZA ZVEZE MED BRKINI IN ISTRO

Kot smo že omenili, se je bataljon na svojem pohodu 
lz Brkinov v Slovensko Istro ustavil ln si uredil začasno tabo
rišče pod Slavnikom pri Malih vratih. Kmalu za tem so 
nam pripeljali iz Skadanščdne z vprežnim vozom vodo in hra
no. Tudi na poznejših pohodih v Istro ali iz nje v Bridne smo 
se vedno ustavljali v bližini vasi ali v njej sami, da se 
spočijemo, nahranimo in dobimo podatke o sovražniku. V 
vasi so bili vsi ljudje kot en sam trdno povezani ln dobro 
organizirani v Osvobodilni fronti in drugih organizacijah. Vo

dilni vaški aktivist je bil Frane Gvardijanov (Franc Poles). 
Z njim so delali vsi vaški moški in ženske ter otroci. Najbolj 
drzne, iznajdljive in podjetne pa so bile mladinke: Gvarckija- 
novi hčerki Kristina in Milka, Kavčeve — Kristina, Anica in 
Milka, Ruža Hrvatinova, Marija Jožinova, Jožefa in Kristina 
idr. Te so nas vselej In povsod našle in nam prinesle, kar smo 
potrebovali.

V vasi ali njeni bližini pa se niso križale le naše poti. 
Skoz njo so hodili aktivisti, kurirji, kolone, novomobiliziran- 
cev, intendanti z oskrbovalnimi kolonami, ki so vozile sol 
in druge potrebščine iz Istre. Navzlic tolikšni aktivnosti in 
prometu ni nihče nikoli vaščanov izdal in vas je ostala — 
razen ene hiše — nedotaknjena. Zato lahko rečem, ne da bi 
pretiraval, da Je bala Skadanščina res prava in bolj kot kate
rakoli druga partizanska vas, ki je imela zlasti po italijanski 
kapitulaciji zelo velik, največkrat zelo odločilen pomen za 
vzdrževanje zvez z Istro. Malo je bilo v Sloveniji tako enot
nih in brezhibno organiziranih vaških skupnosti, ki so bile 
v vsem ali popolnoma naklonjene NOB kot Je bila Skadan
ščina, še manj pa krajev, skozi katere bi šlo toliko prehodnih 
partizanov, kot jih je šlo skozi Skadanščino. Morda bi se 
mogle s Skadanščino meriti v tem pogledu le Jurišče.

OPERATIVNO OBMOČJE, |. BATALJONA IO

Bataljonu ni bilo ob njegovem odhodu v Istro in tudi ne 
pozneje precizno določeno, kje se mora zadrževati. Njegovo 
operativno območje pa je bila Slovenska Istra. K njej smo 
v širšem operativnem pomenu šteli vse območje jugozahodno 
od ceste Reka — Trst med Podgradom in Bazovico, vštevši 
Skadansko goro ali pogorje Slavnika, Slovensko Istro do 
morja, Mali Kras in južno predmestje Trsta.

(Nadaljevanje sledi)



Uredništvo TRST Ul. Monfecchi
Podružnica GORICA
Uprava TRST

Naročnina

6/11 PP 559 Telefon 93 808 94 638 
Ul 24 Maggio 1/1 Telefon 33 82 
Ul Monfecchi 6/II Telefon 95 823 
Ul. sv. Frančiška 20 Telefon 37 338

950 lir ~ vnapret' Četrtletna 2.700 lir, polletna 5.200 lir, celoletna 
9.600 lir. Letna naročnina za inozemstvo 15 500 lir. SFRJ posa
mezna Številka v tednu in v nedeljo 70 par, mesečna 10 din, letna 100 din. 
Poštni tekoči račun Založništvo tržaškega tiska. Trst 11-5374

PRIMORSKI DNEVNIK
Stran 6 . 18. decembra 1970

Za SFRJ Tekoč račun pri Narodni banki v Ljubljani 501-3-270/’
«ADIT» • DZS. Ljubljana. Gradišče 10/11 nad telefon 22/Ut

Oglasi Za vsak mm v višini enega stolpca trgovski 150,
finančno - up avnl 300, legalni 400. osmrtnice 150 lir «Mali oglasi* 50 ' 
beseda. Oglasi za tržaško in goriško pokraiino se naročajo pri 0Pr8V'

Iz vseh drugih pokrajin Italije pri »Societš Pubblicitš Italiana«.

Odgovorni urednik Stanislav Renko Izdala m tiska ZTT - Tr‘*

NA POROTNEM SODIŠČU V ZAPADNEM DELU BERLINA

Eirfunannovega pomočnika 
obsodili na 6 let zapora

Richard Hartmana je sodeloval pri usmrtitvi nad 5.000 Judov

PREDVČERAJŠNJIM V ČISTILNICI OLJA PRI MILAZZU

16 delavcev hudo opečenih 
pri eksploziji in požaru

Zelo verjetno je iskra varilnega aparata vzrok nesreče
BONN, 17. — Porotno sodišče v 

Bonnu je danes obsodilo na šest let 
in šest mesecev zapora bivšega po
močnika Adolfa Eichmarma in ese- 
sovskega poveljnika Richarda Hart- 
manna. Kriv je, da je sodeloval pri 
uničevanju in usmrtitvi nad 5 tisoč 
Judov.

Proces proti Hartmannu se je za
čel že aprila 1968. Tožilstvo je do
kazalo, da je sedaj 60-letni Richard 
Hartmann bil eden «najbolj vred
nih zaupanja* in «najbodjših» med 
Eichmanrtovimi sodelavci pri izvaja
nju »načrta za dokončno rešitev 
judovskega problema*, čeprav je 
zelo dobro vedel, da gre za fizično 
uničenje Judov. Res je, da je Hart
manu bil Eichmannov pomočnik, 
imel pa je tudi dovolj oblasti, da 
bi sam lahko odločal in ne izvajal 
vseh Eichmannovih ukazov.

Leta 1942 je iz Diisseldorfa de- 
portiral proti Lublinu okrog 900 o- 
seb, v glavnem judovskega porekla. 
Ob dospetku na cilj so vse usmr
tili. Istega leta avgusta je organizi
ral »potovanje* štirih vagonov hr
vaških Judov — poleg moških je 
bilo tudi mnogo žensk in otrok — 
v Auschvvitz. Na ta način je v 
tem koncentracijskem taborišču u- 
mrio 5.000 oseb. Sodišče je ugoto
vilo, da se je od 5.000 oseb lahko 
rešilo samo 127 oseb, ki so prenesle 
mučenje in bolezni.

Od 2 do 18 let zapora 
ugrabiteljem in morilcem 
generala P. Arambura

BUENOS AIRES, 17. — Tukajšnje 
sedišče je obsodilo tri od petih 
oseb, ki so jih obtožili soudeležbe 
pni ugrabitvi In umoru bivšega ar
gentinskega predsednika generala 
Pedra Arambura na zaporne kazni 
od 2 do 18 let.

27-letnega televizijskega scenari
sta Carlosa Maguida, ki so ga spo
znali za krivega soudeležbe pri zlo
činu, so obsodili na 18 let ječe, štu
dentovski »leader* 27-letnd Ignazio 
Velez bo sedel 2 leti in 8 mesecev, 
medtem ko so katoliškemu duhov-
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KAKŠNE SPREMEMBE
(Nadaljevanje s A strani)

pitala, to naj razščitijo kvalifici
rane ustanove. To naj se ugotovi 
in predloži ZIS in zvezni skupšči
ni, da razčistita.

Končno, vprašanje ni razčišče
no, toda nikoli ni bilo niti spor
no, da federacija ne sme biti 
ustanovitelj odnosno, sklenjeno je 
že bilo, da ona mora umakniti 
svoj polog. To je bilo sklenjeno, 
ni pa bilo storjeno. Toda sedaj 
z razformiranjem mora federaci
ja svoj polog razdeliti med repu
blike in šele nato bomo od očali, 
kaj bomo s tem storili, šele tedaj, 
ko bomo dejanski dedič tega.

Toda to so tako drobcena vpra
šanja. kvantitativno vzeta pome
nijo le pet, šest, sedem milijard 
starih dinarjev. Mislim, da jugo
slovanske javnosti ne smemo s 
tem buriti. So pa tudi članki, ki 
vso zadevo močno napihujejo, češ, 
da bi bilo treba celoten kreditni 
sklad, ki je bil od 1965. leta v 
teh bankah ustvarjen, razpore
dita med republike in ne da to 
stori gospodarstvo, ki ga le it- 
stvarjalo. Če ba ti kreditni skladi 
bili v katerih koki bankah, tudi 
v zveznih, ustvarjeni pred letom 
1965, ker je tam tedaj čepel dr
žavni kapital kot sestavni del nji
hovih zmogljivosti, bi se dalo raz
mišljati tudi o tem, čeprav bi tudi 
to bil eden izmed čudnih pristo
pov k temu vprašanju, ker bi se 
to moralo storiti glede poslovnih 
skladov vsega gospodarstva v de
želi, kjer so tudi ti rezultat takš
nih ali drugačnih tržnih premi
kov, večjih ali manjših zaslužkov. 
Glede državnega kapitala je nekdo 
državne kapitele izkoristil naspro
ti tujini in preko jugoslovanskega 
državnega kredita dobavljal bla
go tujini in služil, imel od tega 
dohodke itd.*

teku Albertu Oairbcnu prisodili 2 
leti zapora. Sodišče je 28-letno Ma- 
guidovo ženo Noro Arrostito in 
Ano Mario Pomoy de Silveyro o 
prostih) vsakršne obtožbe.

Bivšega argentinskega predsedni
ka Arambura sta 29. maja leto® 
dva neznanca v vojaški uniformi 
ugrabila iz njegovega stanovanja, 
17. julija pa so ga našli ubitega v 
kleti kmečke hiše v Timote, 375 km 
zahodno od glavnega mesta.

Vodja ugrabiteljev Luis A bal Me
dina in domnevni morilec bivšega 
predsednika Glistavo Ramus, last
nik kmetije, kjer so našli ubitega 
Arambura, sta bila ubita 7. sep
tembra med spopadom s policijo 
v Hurlinghamu, 25 km od Buenos 
Airesa. Skoraj vse člane, ki so bili 
soudeleženi pri ugrabitvi, so ubili 
ali aretirali, samo dva, ženska in 
moški, ki sta ukradla avto, s kate
rim so Arambura odpeljali iz me
sta, sta ušla policiji.

TURIN, 17. — Turimski karabi
njerji so s sodelovanjem preisko
valnega odseka aretirali tri od šti
rih roparjev, ki so v ponedeljek, 
14. t.m popoldne, oropati turimsko 
zlatarno Cottimo v Ul. San Toma
se 4. Tedaj so štirje roparji vdrli 
v zlatarno in z orožjem v rokah 
grozili lastniku Giampieru Venialu 
in odjemalcem ter se nato odda
ljili s plenom, ki ga cenijo na 100 
milijonov lir. Med aretiranimi je 
tudi ženska, ki je v svojem stano
vanju nudila zatočišče trem ropar
jem.

Največ zaslug za uspešen zaklju
ček preiskave ima prav lastnik 
zlatarne Veniale. je namreč 
enega od roparjev tako natančno 
opisal, da so lahko brez težave se
stavili identikit. Na podlagi risbe 
so roparja, ki je zelo znan policiji 
in karabinjerjem prav zaradi drz
nih podvigov, identificirali, vendar 
ga niso mogli ujeti. Prav zaradi te
ga njegovega imena nočejo obja
viti.

In prav to znano 1me je karabi
njerje pripeljalo v stanovanje v Ul. 
GerdSl, kamor so včeraj zjutraj ne
pričakovano vdrli. V notranjosti so 
bili poleg lastnice, 37-letne Marie- 
Nade De Sen tl, ki Je v torinskem 
podzemlju znana kot Mara, 25-letni 
Carmelo Oastigldone iz Oatanie, 20- 
letni Salva tore Fallbo, znan kot 
nFrancoz«, prav talko rojen v Cata- 
nii, a bivajoč v Franolji, ter 35-let- 
ni Sergio Graspi jz Milama. Vse tri 
In žensko so najprej priprli in jih 
nato pod obtožbo roparskega nar 
pada aretirali. V stanovanju so na
dalje našli dva samokresa in večji 
del oropanih ur in dragocenosti v 
skupni vrednosti 40 milijonov lir. 
Zanimivo je, da so bili nekateri 
dragulji še v originalnih škatlah z 
etiketo zlatarne Oottino.

Roparji so izvedli drzni napad 
brez krink na obrazu. Ker so bili 
trije od štirih članov tolpe le ma
lo časa v Turinu, so bili prepriča
ni, da jih ne bo nihče spoznal. To
da oropani lastnik zlatarne je tako 
natančno opisal edinega Turimča- 
na v tolpi, da je prav ta, pa če
prav se je za sedaj izmuznil kara
binjerjem, spravil pajdaše v zapor. 
Preiskovalni organi so mnenja, da 
se je iskani ropar umaknil na Jug.

Mestni redar v Varazzi 
zažgal trinajst jaht?

VARAZZA (Genova), 17. - Silo
vit požar je v noči med torkom in

Novi direktor 
pri «Ford Italiana»

RIM, 17. — Inženir G. Nicola da 
Vinci bo od januarja dalje novi 
upravni in glavni direktor podjetja 
»Ford Italiana*, potrditi ga bo mo
ral seveda upravni svet, ki se bo 
sestal v kratkem. Inženir da Vinci 
je bil do sedaj glavni direktor za 
Evropo, Afriko in Srednji vzhod pri 
«Al lis Chalmers Manufacturing Com- 
pany», ki je znana ameriška tovarna 
industrijskih strojev in traktorjev. 
Istočasno je bil tudi upravnik del
niške družbe »Allis Chalmers Over- 
seas* v Rimu.

«Satan» baje kriv 
devetih umorov

LOS ANGELES, 17. — Trije člani 
»Mansonove družine*, ki so nastopili 
kot priče na procesu proti Mansonu 
samemu, Susan Atkinsovi, Leslie 
Van Heutenovi in Patricii Kremvin- 
kelovi so morali danes stopiti pred 
preiskovalnega sodnika zaradi umo
ra 36-letnega Donalda Shee, ki je 
pred več kot enim letom izginil 
iz Spahn Rancha, kjer je Manson 
živel s svojo »družino*.

Umora Donalda Shee, ki so ga v 
Spahn Ranchu vsi imenovali »Shor- 
ty», dolžijo tudi Charlesa Mansona, 
ki bi imel tako na duši že devet 
žrtev.

sredo popolnoma uničil 13 jaht, ki 
so bile zaradi »prezimovanja* v la- 
ljedelnici Baglietto. Vse jahte raz
nih vrst so plule pod tujimi zasta
vami (panamska, nemška in angle
ška). Po prvih cenitvah je požar 
ki je trajal štiri ure povzročil nad 
milijardo lir škode.

Karabinjerji so pod obtožbi za- 
netitve požara priprli 37- letnega 
mestnega redarja Alfonsa Ubertona. 
Slednji je sicer zanikal, vendar je 
preiskovalni sodnik izjavil, da so 
očividci videli Ubertona, ki se je z 
avtom opel karavan naglo oddaljil 
s kraja požara. Do njega so prišli 
s pomočjo nekaterih številk evidenč
ne tablice njegovega vozila. Kara
binjerji so izjavili, da je Ubertoni 
znan anarhist včlanjen v FAI in da 
je v stiku z anarhisti Masse in Car
rare.

RIO DE JANEIRO, 17. - Bra
zilske oblasti so od gverilcev pre
jele še eno poročilo, za katero

MILAZZO (Messina), 17. — Za
radi nenadnega požara, ki je iz
bruhnil ob vznožju ohlajevalnega 
stolpa št. 1 rafinerije v Milazzu, se 
je moralo 16 delavcev zateči za
radi opeklin v bolnišnico. Večino 
delavcev, ki so imeli razne opekli
ne po telesu in predvsem po obra
zu. so pridržali, nekatere celo s 
pridržano prognozo, v krajevni bol
nišnici, medtem ko dva, kateri
ma so ugotovili opekline I.. H. in 
UT. stopnje na 60 odst. telesne po
vršine. pa so nujno premestili v 
specializirani oddelek bolnišnice v 
Catanio.

Požar je izbruhnil včeraj zjutraj. 
Delavce je sredi rednega dela pre
senetila silovita eksplozija, po ka
teri se je z vrha stolpa dvignil 
steber gostega dima. Na srečo so 
plamene hitro pogasili. Na kraj so 
namreč prišle vse protipožarne eki
pe čistilnice, ki so se poslužile 
močnih curkov pene, medtem ko

nudi jamstvo priloženo Bucherjevo 
pismo, ki je naslovljeno na posla
nika Maxa Fellerja. Ugrabitelji po
navljajo zahtevo, naj se oblasti ob
vežejo, da bodo izpustile 70 jetni
kov z zameno za Bucherja, ne po
stavljajo pa nobenega termina, ka
kor tudi ne grozijo z Bucherjevo 
smrtjo. Oblasti sklepajo, da so po
licijske preiskave precej ošibile gve
rilske skupine. Policija seveda na
daljuje z iskanjem in obleganjem 
vile v Alto de Boa Vista. Predsed
nik Garrastazu Medici se je danes 
sestal z ministroma za zunanje zade
ve in za pravosodje. O srečanju ni 
nobenega uradnega poročila. Sklepa 
se, da so se pogovarjali o zadnjem 
poročilu ugrabiteljev.

MILAN, 17. — Danes so našli u- 
bitega s šestimi vbodljaji z nožem 
bolgarskega begunca inž. Kožuharo- 
va, ki je nekaj časa stanoval v be
gunskem taborišču v Padričah. Ni 
še znano kaj je Kožuharov delal v 
Milanu.

so drugi priskočili na pomoč ope
čenim delavcem, ki so jih z rešil
nimi in zasebnimi avtomobili odpe
ljali v bolnišnico.

Ugotovili so, da je požar izbruhnil 
kot posledica eksplozije ob vznožju 
ohlajevalnega stolpa in sicer v ba
zenu ohlajene vode, ki zaradi pad
ca z višine ohranjajo nizek pritisk 
v serpentinah, po katerih teče pro
izvod, ki ga čistijo. Možno je, da 
je v vodo zašla, morda zaradi kake 
okvare, lahko vnetljiva tekočina. 
Požar je zanetila verjetno kaka 
iskra varilnega aparata. V bližini 
stolpa je namreč skupina delavcev 
urejevala nove čistilne naprave. Po 
mnenju izvedencev, plameni niso 
oškodovali naprav. Vseeno pa so u- 
vedli preiskavo za ugotovitev vzro
kov in morebitne krivde.

Šest alanov 
napadlo dečka

RIM, 17. — Šest velikih alanov je 
napadlo 5-letnega otroka in ga hudo 
ranilo. Malega Roberta Vettoreja 
so nemudoma odpeljali v bolnišnico, 
kjer so ga zdravniki takoj operira
li. Operacija je trajala tri ure.

Zgodilo se je v neki vili v 
četrti Tuscolano. Roberto je med 
igranjem zašel na vrt Raffaela Ni- 
colettija, ki se ukvarja s poprav
ljanjem avtomobilov in.... pasjerejo. 
Prav pred dnevi je neka samička 
povrgla. Deček se je približal kuž
kom, da bi jih božal, toda samica 
je bila izredno živčna in je napadla 
dečka, posnemalo pa jo je tudi 
drugih pet alanov, ki so bili v 
bližini. Ko je prihitela Robertova 
mati je bilo prepozno, ker je deček 
že dobil zelo hude rane.

Drzen roparski napad v Londonu

Odnesli so draguljev 
za 225 milijonov lir

LONDON, 17. - Pet oboroženih 
roparjev je danes zjutraj s silo 
vdrlo v stanovanje znanega angle
škega bančnega agente Roberte 
Buchanana - Michaelsona v Chelsea, 
zavezali in zamašili, uste,p>ajai;domu 
in pestunji ter nato odšli v spalnico, 
kjer so bančnika, ki se je hotel 
braniti, pobili s poškinim kopitom 
na tla. Bančnikovo ženo so nato pri
silili, da jim je odprla železno 
blagajno, kjer je bilo draguljev v 
vrednosti 150.000 šterlingov (225 mi
lijonov lir). Roparji so s celotnim 
plenom zbežali s plavim poltovor
njakom.

(%u**ur 'OUMffLlŠtta&fa,
OPATIJA

ROULETTE - BACCARA 
CHEM1N DE FER

ODPRT VSE LETO

Prijeten nam bo vaš obisk ob 
božičnih praznikih
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Protestna shoda v Sežani in Piranu

S sobotnega shoda v Sežani

Sobotna manifestacija v Piranu

liiliilliiiililiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiliiiiiiiuiiiiiMiiiiifiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiii

PO P0NEDELJSKEM DRZNEM ROPU V TURINSKI ZLATARNI

Trije od štirih članov tolpe 
odkriti in že za zapahi ječe

« Vodja*, ki so ga na podlagi identikita prve
ga identiiiciraii, se je izmuznil karabinjerjem

TRŽAŠKI DNEVNIK
NA VČERAJŠNJI SEJI V OBČINSKI DVORANI

Deželni svet izrekel solidarnost 
s španskimi demokrati in z Baski
Svet je sprejel vrsto zakonskih osnutkov, ki uvajajo razne izboljšave v prid deželnemu osebju 

Sprejet tudi osnutek, ki razčiščuje problem o podeljevanju prispevkov industriji
Podpredsednik deželnega sveta 

Pittoni, ki je zaradi odsotnosti pred
sednika Ribezzija vodil včerajšnjo 
sejo deželnega svete, je pred pri
četkom zasedanja prebral posebno 
izjavo, s katero deželni svet tudi 
v imenu vsega prebivalstva Furla
nije - Julijske krajine, ponovno jav
no potrjuje svojo solidarnost z de
mokratičnimi silami, ki se v Špa
niji borijo za svobodo in proti na
silju. Ves civilni svet, je naglasil 
govornik, čaka z veliko zaskrblje
nostjo na razsodbo v zvezi s pro
cesom v Burgosu. Morebitna smrt
na obsodba 16 mladih Baskov bi 
namreč pomenila pravo izzivanje 
človečanskega čute. Upajmo, je za

ključil Pittoni, da je to zadnji pri
mer zlorabljanja oblasti s strani 
diikature, ki se bliža svojemu za
tonu.

Čedalje hujši odpor delavcev, štu
dentov in vsega španskega ljudstva 
proti Francovemu nasilju vliva u- 
panje, da bosta svoboda in pravič
nost kmalu zmagali v tej deželi. 
Demokratične in antifašistične sile 
Furlanije - Julijske krajine, Italije 
in vsega civiliziranega svete, so da
nes ob strani španskih domoljubov, 
ki se bore za svobodo, proti dikta
turi in proti temu, da bi bila sku
pina patriotov obsojena na smrt.

V rednem delu zasedanja je de
želni svet obravnaval in sprejel šti-
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NA POSEBNI TISKOVNI KONFERENCI

Poslovni ljudje iz Vojvodine 
predstavili novosadski sejem

Prihodnje leto uradno prisotna tudi naša dežela f

Na trgovinski zbornici je bila te 
dni tiskovna konferenca, na kateri 
so predstavniki mednarodnega kme
tijskega sejma iz Novega Sada 
predstavili tukajšnjim časnikarjem 
vsakoletno gospodarsko prireditev 
v glavnem mestu Vojvodine ter o- 
risald program velesejemske usta
nove za prihodnje leto. Srečanja s 
časnikarji in z nekaterimi pred
stavniki tukajšnjih gospodarskih 
krogov so se udeležili generalni 
ravnatelj velesejma dr. Krstič, rav
natelj odseka za zunanje razstav
ljavce dr. Murič in funkcionar dr. 
Vujič. Goste, ki jih je spremljal 
jugoslovanski konzul v Trstu Zlat
ko Vidas, je predstavil odbornik 
zbornice dr. Rustfa-Traime.

Prihodnja sejemska prireditev v 
Novem Sadu bo 38. mednarodni se
jem kmetijstva, pa sporedu cd 14. 
do 24. maja 1971. Nekdaj velesejem 
s pretežno osnovo na živ noreji, se 
je novosadska prireditev sčasoma 
razširila In specializirala še na šte
vilnih drugih področjih. Hkrati s 
tem se je tudi število držav, pri
sotnih na vsakoletnih prireditvah, 
stafao večalo, ter je lani doseglo 2o. 
Med tujimi sodelavci na teh pri
reditvah zavzema vidno mesto zla
sti Italija.

Novosadsko sejmišče se razteza 
na 300.000 kv. metrih površine in 
šteje 30 velikih paviljonov, ter raz
polaga z okoli 50.000 kv. m pokri
tega razstavnega prostora. Lani je 
na kmetijski razstavi nastopilo pri
bližno 1400 razstavljavcev, od tega 
322 Iz tujine. Skupen obseg poslov 
je znašal, kar zadeva razpoložljivi 
devizni kontingent, 3,600.000 dolar
jev ter se v zvezi s prihodnjo pri
reditvijo pričakuje, da bo kontin
gent povišan za 10 od sto.

Poleg osrednjega kmetijskega sej
ma z mednarodno udeležbo bosta 
prihodnje leto v Novem Sadu še 
dve pomembni sejemski prireditvi, 
namreč mednarodna razstava na
prav za lov, ribolov in šport, ln si
cer od 12. do 20. junija, ter med
narodna razstava sadja, povrtnine 
in manufaiktov, na sporedu 25. sep
tembra do 3. oktobra. Na konferen
ci so bili prisotni tudi nekateri 
Industrijcd Iz Furlanije, id so se 
posebej zanimali za možnosti ne
posredne prodaje drobne kmetijske 
mehanizacije na sejmu. Vsem je 
odgovoril dr. Murič, ki Je naglasil, 
da so se za isti problem zanimali 
tudi Industrij cd lz drugih italijan
skih mest, kjer so te dni imeld po
dobne tiskovne konference.

Končno naj zabeležimo, da se je 
na konferenci izrazila možnost, da 
bi Funlamlja-Juiijslka krajina pri
hodnje leto uradno nastopila na 
kmetijskem sejmu v Novem Sadu.

Ustoličena nova 
davčna komisija

V sredo, 16. t. m. je v sejni dvo
rani podžupan Lucio Lonza ustoli
čil novo občinsko komisijo prve 
stopnje za preučevanje prizivov gle
de krajevnih dajatev, ki je bila i- 
menovana z županovim odlokom ter 
šteje 45 članov. Prof. Lutio Lonza 
je v svojem nagovoru omenil ob
sežno delo, ki ga je opravila prejš- 
naj komisija, ter poudaril naloge, 
ki čakajo novo komisijo zlasti gle
de nujnosti pregleda velikih dohod 
kov ki zaslužkov, ki niso podvrženi 
kontroli in jih je zaradi tega težje 
ugotoviti in obdavčiti. Članom nove 
komisije je zaželel uspešno delova
nje, nato pa so člani komisije iz
volili predsednika in pet podpred
sednikov, ki bodo predsedovali pod
komisijam. Za predsednika je bil 
izvoljen odv. Angelo Pasino, za 
podpredsednike pa de Vondemveid, 
Romano Mantani, Reclus Vascotto, 
Umberto Bevilacqua in inž. Milan 
Sosič. Nova komisija bo začela de
lovati prvega januarja.

Poleg predsednika in omenjenih 
podpredsednikov sestavljajo komi
sijo Sergio Aita, Silvio Baldas, Bru
no Barison, Attilio Battilana, Giu

seppe Benvenuti, Franco Benvenu- 
to, Lucio Bertuzzi, Domenico Bian- 
corasso, Salve Bravini, Armando 
Bregant, Adriano Cantooi, Antonio 
Cattonar, Luigi Chiandussi, Aldo Ču
tni, Guglielmo Fabiani, Marino 
Fortuna, Drago Gantar, Gabrie
le Magrtaghi, Ignacij Marc, Carlo 
Mase, Mario Mizzan, Tullio Morguz- 
zi, Sante Nepitello, Bruno Pacori- 
nd, Antonio Paglia, Antonio Pala- 
mari, Vincenzo Parlato, Elvio Pe- 
rini, Giovanni Polli, Guido Pran- 
tolongo, Sergio Roselli, Giuliano Ro- 
vati, Severino Scheimer, Sergio 
Strudthoff, Bruno Umari, Tullio Ve- 
licogna, Cesare Vidomo, Raoul Vi- 
snovich, Arrigo Zacutti.

Mazanje slovenskih 
napisov in imen

Fašistični pobalini se nikakor ne 
morejo potolažiti zaradi odločnega 
enotnega nastopa vsega mesta proti 
njihovim škvadrističnim podvigom 
prejšnji teden. Zato so se sedaj 
očitno spravili spet na slovenske na
pise in slovenska imena na vhodnih 
vratih. Tako so predvčerajšnjim pri 
belem dnevu med 13. in 16. uro 
z belo lepljivo barvo premazali slo
venski del napisa na tabli odvetni
ka dr. Berdona v Ul. Sv. Frančiška 
6, nato pa na istem kraju še ime 
zobozdravnice dr. Vere Sardoč pri 
vratnem zvoncu. Včeraj so se po
vrnili na kraj svojega »junaštva* in 
pokvarili še električni zvonec dr. 
Vere Sardoč in s tem vso ploščico 
z imeni tudi drugih stanovalcev v 
hiši. Zvedeli smo, da sta prizadeta 
prijavila zadevo policijskim organom 
in sedaj pričakujemo ,da bodo va
ruhi reda znali opraviti svojo dolž
nost in malo popaziti na dobro znane 
fašistične pobaline in po možnosti 
kakšnega tudi prijeti.

Srečanje slepcev
V dvorani medpokrajinske sekti 

je Italijanskega združenja slepcev 
je bilo te dni družabno srečanje oo 
priliki vsedržavnega dneva slepcev. 
Udeležili so se tudi predstavniki 
krajevne oblasti in prefekture. Spre 
govoril je predsednik tržaške sek
cije dr. Roberto Kervin, ki .je ori 
sal delovanje in uspehe združenja 
od ustanovitve lete 1920. Takrat so 
bali slepai veliki reveži in so mo
rali prosjačiti, da so se lahko pre
življali. Združenje .je zahtevalo in 
doseglo lete 1923 zakon o brezplač
nem šolanju slepcev, kar je omo
gočilo, da so se aktivno vključili 
v družbeno življenje. Tako najdemo 
zdaj slepce na važnih delovnih 
mestih, učitelje in profesorje, te
lefoniste, odvetnike, specializirane 
delavce itd. To so dosegli s trdno 
voljo in požrtvovalnostjo.

V zadnjih letih posveča združenje 
veliko skrb za pomoč starim slep
cem in tistim, ki se zaradi drugih 
hib niso mogli usposobiti za delo. 
^ren) najstarejšim članom so po
delili spominsko kolajno, nato pa 
je bila za člane in goste mala za
kuska.

Kramerjev jazz 
v gledališču Rossetti

Kljub temu, je orkester Gor- 
nija Kramerja dokaj popularen, saj 
je večkrat nastopil v raznih tele
vizijskih oddajah, je v sredo bilo 
gledališče Rossetti bolj slabo obiska
no; čeprav maloštevilno, pa je bilo 
občinstvo dokaj *hvaležno», saj je 
bilo ploskanja na pretek, in to za 
celotni jazz-orkester, kot še posebno 
za razne soliste, ki so se izkazali 
v vseh skladbah celovečernega kon
certa, ter seveda za simpatičnega 
Gomija Kramerja. Spored je bil 
kar pester, tudi če so bile izvedene 
o glavnem vse tiste skladbe s tkla- 
sičnega» področja jazza, v raznih 
več ali manj uspelih aranžmajih, po 
različnih slogovnih potezah velikih 
skladateljev jazza, ki jih znani 
orkester zelo pogosto izvaja.

—du

ri zakonske osnutke, ki uvajanj, 
ne izboljšave za deželno os€Jr 
Gre za zakonski osnutek, ki ®"°r 
olajšave pri najemanju P050-1!* 
nakup stanovanj, oziroma m02*^ 
za gradnjo stanovanjskih his v 
ždji same dežele ter za kasnem 
odstopanje stanovanj zair.teres' 
nim uslužbencem proti primeim 
jemnini. t.

Drugi zakonski osnutek se naI7^. 
na posebne dopolnilne doklade, <“ 
žinske doklade in na problern. 
pustov deželnih nameščencev. -1 
ji osnutek uvaja razne novosti 8,^ 
de poravnave potnih stroškov, 
izplačevanja nadurnega d cin ^ 
kaj sorodnih ukrepov, medtem . 
četrti zakonski osnutek uvaja 7*® _ 
popravkov v besedilo deželnega 
kona štev. 36 z dne 10. novelxL 
1969 o juridičnem statusu 
zaposlenega pri deželni gozdar* 
organizaciji. —,

Vsi zakonski osnutki so b® 
jeti z veliko večino sof^rj 
O potrebi po boljši ureditvi stat 
in stranskih gmotnih izboljša vab 
sebja so se namreč razen re®^ 
izjem v glavnem strinjali vsi s 
tovald. Nekaj kritičnih pripon® 
smo slišali na račun deželnega
sebja, ki se ni udeležilo _
splošne stavke in pa na r?®unjeje 
želnega odbora, ki vztraja 
podeljevanja posebnih denarnih 
grad temu ali onemu uslužbencu 
presoji, ki naj bi upoštevala 
privrženost k delu in marljivost F/ 
sameznikov, a ki je lahko iz raz 
ljivih razlogov večkrat — če ne. 
dno — kamen spotike kakorvsa*" 
nagrada, ki se kjerkoli P°d®b. 
po subjektivni presoji višjih funk 
narjev. jet.

Ob koncu razprave in po spr^J _fnutkov

stvo, spričo doseženih izboljša/^, 
katerimi se uspešno zaključujejo 
di dolgotrajna pogajanja s ® ^ 
kalnimi zastopniki deželnega 

Sledila je razprava o zakon®Vj, 
osnutku, ki ga je predložil 
nik odbora Berzanti, in ki P. ^ 
norme za avtentično tolmačenj«
na štev. 2 deželnega zakona *-jj. 
25 z dne 11. novembra 19®® 
nančnih prispevkih za delno kh Jr 
obresti pri posojilih, ki jih indu®^ 
ci iz Furlanije - Julijske kraj j„ 
najemajo za gradnjo, razširit«/ jj 
modernizacijo svojih obratov- v 
časa je namreč te zakon deloy® , 
splošno zadovoljstvo ind-usti^Fj 
nato pa se je pri računskem 
v Rimu lepega dne zataknil0' 
je ta nadzorni organ drugače to ■ 
čil zakonske določbe, kakor P3 ” 
stojni deželni organi.

Tako je 122 prošenj za 
prispevka ostalo doslej brez 
vara. S pravkar sprejetim za* 
skim osnutkom se bo problem v jj. 
nji prihodnosti predvidoma PreIlw 
nil s sedanje mrtve točke. j,

V zvezi s tem zakonskim 
kom so nekateri svetovalci 
sili potrebo, naj bi dežela P1? ^ 
deljevanju prispevkov zahtevala 
industrijskih podjetij, da bi 
bela za vgraditev tehničnih 113Pje 
za zaščito pred onesnaženj«*^ 
in zraka. Deželni svet se 
sestane danes dopoldne.

Francoz Macker
na začasni svobodi

G«22-lotnd francoski državljan ^ 
rard Macker, tesar po pokUcU' j, 
Sadnt Hllaire de Riez, ki so 8®^ 
decembra letos, po eksploziji ^ 
be v stranišču bara «A11» 
ne», priprli, je od včeraj na 2*~Z. 
ni svobodi. Odlok za njegovo ^ 
stltev je odredil državni nam«*: 
državnega pravdnika dr. Br®1 Lj.

Kot znano, so funkcionarji g, 
ne policije in preiskovalnega gu- 
ka karabinjerjev zbrati toliko^ 
težilnih okoliščin (a ne 
op. ur.), da so podaljšati ™ .jj. 
pripor za več dni. Najbolj 
vo je bilo preiskovalcem 
nekoliko čudno vedenje tJk ™jjo 
eksplozijo, saj je Francoz ce- 
stekel Iz strandšča m zbežal n® ^ 
sto, pri čemer sl Je z rokam1 
mašil ušesa. t8oi-

Macker, fcl Je v trenutku arL0to 
Je Imel pri sebi preoejšnjo ^ 
denarja, je prispel v Trst 
eksplozijo ter prenočil v jpt>- 
mestnem penzionu in se zjutmJ ^
rini ir Kok m A lin Cf **dal v bar «Alla Stazione«. 
sam dejal, Je nameraval 
tl vožnjo v Jugoslavijo ln ^
Afganistan In Indijo.

Ricmanjec trčil 
v zagrebški avto.

M* lfZaradi pretresa možganov t® 
Job poškodb na slušnem ar&^aII« OiUdli^ail
bo 45-letni Giovanni PribazJ® 
nrnipj št. 137 moral na f
škam oddelku bolnišnice, 
sprejeti oto 16.15 zdraviti
10 ^ ’ sPri baz se Je ponesrečil s 
»apen, ko Je na križišču u
jeve utice z Ul. FUzd, kamorJ^j 
namenjen, trčil v avto op«1 rVi 
zagrebške registracije, kd g8 L# 
Ul. Ghega, namenjen na A
privozi! 46-letnd JugoslovansK1^ 

etkov la ^žavUan Josip Cvetkov

ju vseh štirih zakonskih

e
ske skupine izrazil svoje zad.^ g

v prid deželnemu osebju je »•- . 
kot načelnik socialistične sv«^0)j-


